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BU-sak 05/71:  Eksterne budsjettjusteringer oktober 2005 
 
 Dato:  08.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/1647 Hans Raastad, 23 47 40 06  121.0 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ARBEIDSUTVALGET 11.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
 
Sammendrag: 
Saken gjelder tre eksterne budsjettjusteringer på i alt kr.397.000 som foreslås tildelt de 
funksjonsområder som tildelingene gjelder.   
 
Bakgrunn for saken: 
 
I bydelsutvalgets sak 58/2005 resultatrapport januar-juni. Prognose for 2005 sluttet 
bydelsutvalget seg til bydelsdirektørens forslag til vedtak der oversikten over 
budsjettjusteringer og justeringer mellom driftsutgifter og økonomisk sosialhjelp ble foreslått 
tatt til etterretning.  Oversikten var ajourført fram til 28.07.05 og fulgte som vedlegg til 
saken. 
 
Vedlagt følger ny oversikt som er ajourført fram til 08.09.05.  Tre nye tildelinger er 
innarbeidet.  Den samlete ramme etter justeringene er på 683,069 mill fordelt på 609,988 
mill driftsutgifter og 73,081 mill økonomisk sosialhjelp.  Regnskapet for 2.  tertial vil bli 
avgitt i forhold til denne budsjettramme.  
 
For ordens skyld presiseres at saken bare gjelder tildelinger som gis som eksterne 
budsjettjusteringer.  Tildeling som gis som ”kontant” overføring av midler til bankkonti er en 
annen form for styrking av bydelens ressurser som ikke omfattes av denne saken.  
 
Saksframstilling: 
 
Byråd for barn og utdanning har i sak byrådens sak 24/2005 tildelt Bydel Sagene kr.100.000 
som andel av statlig øremerkte tilskudd til integreringstiltak.  Tildelingen er skjedd på 
grunnlag av søknad fra bydelens avdeling for kultur og nærmiljø.  Midlene foreslås tilført 
kostrafunksjon 385 andre kulturaktiviteter med særregnskap på prosjekt 30049007 internett 
for alle.  
 
Byrådsavdeling for barn og utdanning har i kommunaldirektørens sak av 02.08.2005 tildelt 
Bydel Sagene kr.46.428 i stimuleringsmidler til SLT-forsøk (SLT=samordning av lokale 
kriminalitetsforebyggende tiltak).    Bydel Sagene er en av 7 forsøksbydeler for SLT-tiltak i 
Oslo.  Midlene foreslås tilført kostrafunksjon 231 aktivitetstilbud barn og unge der SLT-
tiltakene føres. 
 



 
 

Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester har i kommunaldirektørens sak 29/2005 tildelt 
Bydel Sagene kr.250.000 som samlet tilskudd til to turnusleger for perioden fra 15.08.2004 
til 15.02.2005 og perioden fra 15.02.2005 til 15.08.2005.  Tilskuddet kompenserer for deler 
av bydelens utgift til dette formål, som i budsjett 2005 har en samlet inntektsforutsetning på 
kr.900.000.   Midlene foreslås tildelt kostrafunksjon 241 diagnose, behandling og 
rehabilitering.   
 
 
Økonomiske, organisatoriske og miljørelaterte konsekvenser: 
 
Tildelingene av øremerkte statlige midler skaper ikke grunnlag for ny, fri aktivitet for 
bydelen.  Den reduserte tildeling av midler til turnusleger i forhold til budsjettets 
forutsetning, skaper et nytt salderingsproblem for bydelen som i 2005 hadde økt sin innsats 
for å skaffe turnusplasser i tillit til at en vesentlig høyere kompensasjonsgrad ble gitt. 
 
Forslag til vedtak: 
 
Kostra 385 andre kulturaktiviteter 
postgruppe 11 kjøp av tjenester som inngår i kommunal tjenesteproduksjon   
 økes med   kr.100.000 
 
Kostra 231 aktivitetstilbud barn og unge 
postgruppe 11 kjøp av tjenester som inngår i kommunal tjenesteproduksjon 
 økes med  kr. 46.428 
 
Kostra 241 diagnose, behandling og rehabilitering 
postgruppe 18 overføringsinntekter 
 reduseres med  kr.250.000 
 
(samlet endring av totaldriftsramme økes med kr.396.428 til 683,069 mill)   
 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
 
Oversikt over eksterne budsjettjusteringer 2005, ajourført 08.09.05 
 
Utrykte vedlegg: 
 
Byrådssakene som nevnt i saken. 
 
 
 



 
 

Bydel Sagene - budsjettjusteringer 2005  (ajourført 08.09.05) 
Eksterne budsjettjusteringer og justeringer mellom driftsutgifter og økonomisk sosialhjelp. 
 
 Saksnr 

byråd/ 
bystyre 

Saken gjelder Saksnr  
bydels-
utvalg 

Regi-
strert i 
ABM 
som 

Driftsutgift
hele 1000 
kr 

Økonomisk 
sosialhjelp 
hele 1000 
kr 

Sum 
ramme 
netto 
driftsutgift

1 Sak 1 Byrådets budsjett-
forslag 

  569.381 48.272 617.653 

2 260/04 Byrådets 
tilleggsinnstilling 

  + 6.373 - 771 623.255 

3  Finanskomiteen 103/04 DOK 
3/2005 

+ 6.072  629.327 

 Sum Budsjetthjulet 2005   581.826 47.501 629.327 
4  BU budsjettvedtak 

Sosialhjelp til 
aktive tiltak 

103/04 VBUT-
0101 

+ 5.600 - 5.600 629.327 

 Sum Budsjett 2005 som 
vedtatt av BU 

  587.426 41.901 629.327 

5 6/05 
kommdir 

Avsetning bostøtte 
tilbakeført soshj. 

Rapport 
tertial 1 

VVST-
0301 (0201) 

 + 34.539 663.866 

6 3/05 
byråden 

Sosialhjelp ifølge 
regnskap 2004 

Rapport 
tertial 1 

VVST-
0302 

 - 59 663.807 

7 11/05 
kommdir 

Flyktninger 2005  Rapport 
tertial 1 

VVST-
0303 (01) 

 + 1.604 665.411 

8  Sosialhjelp til 
aktive tiltak I 

103/04 VVST-
0303 

+ 1.604 - 1.604 665.411 

9  Sosialhjelp til 
aktive tiltak II 

46/05 VBUT- 
0601 

+ 3.300 - 3.300 665.411 

10 12/05 
kommdir 

Ungdomstiltak, 
sene lørdagskvelder

Rapport 
tertial 1 

VVST- 
0304 (02) 

+ 149  665.560 

11 1088/05 
byrådet 

Handlingsprogram 
Oslo indre øst 

103/04 VBYR-
0301 

+ 11.583  677.143 

12 2/05 
byrådet 

Psykisk helsearbeid 
og barnevern 

46/05 VVST- 
0305 (03) 

+ 4.200  681.343 

13.
A 

143/05 
byrådet 

MVA-
kompensasjon 

58/05 VBYR-
0601 

2.378  683.721 

13.B 143/05 
byrådet 

Merforbruk 2004  20/05 VBYR-
0601 

- 1.299  682.422 

14.
A 

24/05 
byråden 

Statlig tilskudd 
introduksjonsordn. 

58/05 VBOU-
0701 (03) 

250  682.672 

14.B 24/05 
byråden 

Statlig tilskudd 
Internett for alle 

OKTOBER VBOU- 
0701 (02) 

100  682.772 

15 0208/05 
kommdir 

SLT-forsøk OKTOBER VBOU-
0801 

47  682.819 

16 29/05 
kommdir 

Tilskudd 
turnusleger 

OKTOBER VVST-
0801 

250  683.069 

sum  Per 31.08.2005    609.988 73.081 683.069 
 
Investeringsmidler Oslo indre øst    8.335 gir total 691.404  
På “vent”: 1211.1/05 byrådet, særlig kostnadskrevende: 2.383 
 



 
 

BU-sak 05/72:  Saldering 2005 
 
 Dato:  01.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/1647 Hans Raastad, 23 47 40 06  121.0 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
MEDBESTEMMELSESUTVALGET 06.09.2005 
RÅDET FOR FUNKSJONSHEMMEDE 26.09.2005 
ELDRERÅDET 28.09.2005 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 05.10.2005 
HELSE- OG SOSIALKOMITEEN 06.10.2005 
BARNE- OG UNGEKOMITEEN 10.10.2005 
ARBEIDSUTVALGET 11.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
 
Sammendrag: 
Saken gjelder salderingstiltak på til sammen 19,7 mill hvorav 5,1 mill er effekt for 2005 og 
14,6 mill tas ut i 2006.   Bydelsdirektørens forslag til nye tiltak er i det vesentligste i tråd 
med de føringer bydelsutvalget ga bydelsdirektør i budsjettkonferansen 23.05.2005. 
 
I BU-sak 05/58 Resultatrapport januar-juni. Prognose 2005 til møtet 25.08.05 framlegges en 
prognose med et negativt avvik på 14,8 mill, senere revidert til 16,1 mill og med en 
ytterligere usikkerhet på ca. 4 mill knyttet til barnevern og kjøp/salg av sykehjemsplasser. 
 
Av den reviderte prognose på 16,1 mill merforbruk er ca. 10,9 mill knyttet til kostnader for 
nye pleietrengende barn og unge og forsinkelser i gjennomføringen av vedtatt reduksjon av 
sykehjemsplasser, 3,1 mill til drift av bydelens tjenestesteder og 2,2 mill i ikke direkte 
tjenesterelaterte utgifter (nye tilfeller av midlertidige uførepensjoner). Usikkerheten på 
ytterligere 4 mill er knyttet til barnevern og den nevnte reduksjon/salg av sykehjemsplasser. 
 
Bydelsdirektør vil også peke på at bydelsutvalget vedtok budsjettkutt på 69 mill. for 2005, 
dvs. ca. 20 mill mer enn den reduksjon som fremgår av bystyrets budsjettvedtak for 2005.   
 
Bydelen har med andre ord gjennomført rammekutt for ca. 50 mill i 2005 inkludert  
inndragning av ca. 62 årsverk. Av det uspesifiserte rammekuttet på lønn på 6 mill ligger 
bydelens utøvende tjenester an til å klare ca. 3 mill. 
 
Bydelens produktivitet (kostnader per produsert enhet) ligger under Oslos snittkostnader for 
2004 for de fleste tjenester i henhold til Oslo kommunes rapportering av KOSTRA-tall for 
2004.  Med de store reduksjoner som er gjennomført i 2005, er disse enhetskostnader 
ytterligere senket.  
Bydelsdirektørs vurdering er derfor at omfanget av tjenester og/eller nivået og kvaliteten i 
bydelens tjenesteproduksjon ut fra tildelte midler må reduseres.  
 



 
 

Gjennomføring av bydelsutvalgets budsjettvedtak for 2005 
 
Tabell 1 nedenfor gir en oppsummering av bydelsutvalgets budsjettvedtak for 2005 og 
gjennomførte tiltak.  
 
Tabell 1: Gjennomføring av budsjettvedtaket for 2005.  Hele tusen kroner 
Område Tiltak Salderings-

effekt 
Inndratte 
årsverk 

Status pr. 01.09

     
Administrasjon Redusert bemanning, 

færre politiske møter 
-  2.200 4,8 Gjennomført 

Generelt lønnsskrap * Økes til ca. 3% - 6.000  50% 
gjennomført 

Sykehjem - omfang Reduksjon av plasser -  21.900  Ikke 
gjennomført 

Sykehjem - drift Effektivisering og av- 
vikling av dagsentere 

- 5.600 6,3 Gjennomført 

Legetjenesten Redusert kjøp - 500  Gjennomført 
Hjemmetjenester Redusert bemanning -  6.300 18,2 Gjennomført 
Eldresentrene Redusert tilskudd  ** - 300  Gjennomført 
Sosialtjenester Redusert bemanning, ny 

organisering 
- 8.500 22,0 Gjennomført 

Sosialhjelp Overføring til drift - 800  Gjennomført 
Helsestasjon Redusert bemanning - 1.000 2,0 Gjennomført 
Kultur og  
frivillighets midler 

Redusert avsetning - 700  Gjennomført 

Parker og friarealer Redusert kjøp, 
organisering i egen regi 

- 1.100  Gjennomført 

Barnehager Redusert bemanning, 
inntak av flere barn 

- 6.700 6,1 Gjennomført 

Barnevernet Redusert bemanning - 1.200 3,0 Gjennomført 
Ungdomstiltak Ekstern finansiering - 1.000  Gjennomført 
Diverse tiltak  - 5.200  Gjennomført 
     
Sum  - 69.000 62,4  
*   Det vil si at samlet lønnsskrap for bydelens tjenester er øket fra 5 mill til 11 mill.   
** I tillegg overtok eldresentrene oppgaver tilsvarende to inndratte årsverk i 
hjemmetjenesten. 
 
Alt personell som var knyttet til inndratte 62,4 årsverk er per 01.09.05 skaffet annet 
permanent eller midlertidig arbeid. 
 
Bydelens tjenester melder om store utfordringer med å tilpasse seg det økte rammekutt på 
lønn i tillegg til de bemanningsreduksjoner som er gjennomført.  Per 01.08.05 fordeler den 
manglende saldering på 3,1 mill i prognosert avvik seg som følger: 
 



 
 

0,9 mill på barnehagene 
0,5 mill på skolefritidsordningene 
0,7 mill på syke- og servicehjem 
1,0 mill på hjemmetjenesten –  i hovedsak nattjenesten og drift av gruppeboliger 
  
Avdelingene arbeider med å redusere merforbruket. 
 
Av salderingsvedtakene framkommer ikke reduksjoner i barnevernets tiltaksutgifter.  
Rammen for barnevernstiltak ble styrket med 6 mill i 2005 for å møte et økt forbruksnivå i 
forhold til opprinnelig budsjett 2004.  Men i forhold til justert budsjett 2004 innebar dette en 
reduksjon på 6 mill og i forhold til regnskap 2004 en reduksjon på 8,5 mill.  Med andre ord 
er barnevernets tiltaksutgifter selv med en mulig negativ prognose på 2 mill redusert med ca 
6,5 mill i forhold til regnskap 2004. 
 
Rammen for bydelens søknadskontor for barn og unge for 2005 ble øket med 2,7 mill for 
kjente nye brukere med stort pleie og omsorgsbehov.  Bydelen har imidlertid i 2005 fått flere 
nye brukere og større økte kostnader enn beregnet.  Dette medfører et økt salderingsbehov på 
ca. 4 mill før fordeling av en sentral avsetning på ca. 47 mill som ennå ikke er fordelt.  
Bydelsdirektør forutsetter at bydelen mottar 3-4 mill av denne avsetning, og har lagt inn 3 
mill som et salderingstiltak. 
 
Bydelens hovedutfordring i hele 2005 og framover vil være knyttet til nye yngre brukere 
med stort pleie og omsorgsbehov og nedtrapping av sykehjemsplasser.  
 
Budsjettet for 2005 ble vedtatt med en nedtrapping på netto 30 plasser inklusiv salg av 16 
plasser.  Planstatus pr. 31.12.05 er vedtatt til 371 plasser inkludert plasser i servicehjem.   Per 
01.07.05 er status 402 plasser dvs. en reduksjon på kun 2 plasser fra nyttår.  Det har ikke 
vært noen etterspørsel etter de plasser som er lagt ut for salg.  I tillegg har det vært liten 
avgang av de resterende 28 plasser som bydelen kjøper fra andre bydeler og kommuner.  
Presset fra Ullevål sykehus har i samme periode vært ekstremt høyt noe som har medført 
ubudsjettert kjøp av plasser ved Furuset sykehjem (venteplasser for bydelene). 
 
Som følge av at byrådet ikke aksepterte bydelsutvalgets søknad om å dekke inn 9,6  mill av 
kuttet for 2005 i 2006, fremmet bydelsdirektør ny salderingssak (BU sak 05/31 i møte 
31.03.05.) 
 
Saken salderte et økt merforbruk fra 2004 på 1,2 mill samt de nevnte 9,6 mill. Bydelsutvalget 
vedtok enstemmig forslagene. 
 
Vedtaket medførte at posten ”sykehjem – omfang” ble tilført 8,4 mill bl.a. ved å oppløse 
reserven på 4,7 mill knyttet til mulige nye tidlig pensjonstilfeller idet vi pr. 31.03 ikke hadde 
noen opplysninger om nye tilfeller. I tillegg ble uttaket fra avvikling av de resterende 28 
kjøpte plasser øket med  4,2 mill (raskere avvikling enn opprinnelig lagt inn). 
 
I løpet av våren viste det seg at det var liten bevegelse i disse kjøpte plasser, og i BU-sak 
05/46 fremmet bydelsdirektør alternative salderinger for 4,238 mill. Bydelsutvalget vedtok 
enstemmig forslaget. 



 
 

 
I tabellen 2 nedenfor fremgår således prognosen for kjøp/salg av sykehjemsplasser m.m. i 
forhold til justerte budsjetter for søknadskontoret for eldre og funksjonshemmede per  
31.06.05.  
 
Tabell 2:  
Status søknadskontoret for eldre og funksjonshemmede per 30.06.05.  Hele tusen kroner 
Kostra  Prognosert 

avvik 
Merknad 

733 TT-kjøring - 700 Redusert aktivitet i tråd med 
budsjett, men økte priser og 
reduserte egenandeler 

253 Kjøp av sykehjemsplasser -3.200 Inkludert 0,7 mill. besparelse 
på avsetning til en ny 
spesialplass. Kan øke med 1 
mill.  

253 Betaling for venteplasser 
ved Furuset sykehjem 

- 1.900 Forbruk 3,2 mill i 2005  

254 Avsetning til personlig 
assistent 

- 300 Merforbruk i 2005 før bruker 
flyttet  

253 Salg av sykehjemsplasser - 3.300 Merforbruk kan øke med 1 
mill. 

253 Økte inntekter 2.500 På grunn av flere plasser i 
drift 

 Netto - 6.900  
 
Bydelens produktivitet 
 
Produktivitet er her definert som bruttokostnad per produsert enhet.  Produsert enhet er for 
eksempel bruker, sykehjemsplass, korrigert oppholdstime i barnehage m.v. For en mer 
detaljert gjennomgang vises til det trykte vedlegg Økonomioppfølging 2005. 
 
Tallene som er benyttet er Oslo kommunes rapportering av KOSTRA-tall for 2004, korrigert 
og bearbeidet i samarbeid med Utviklings- og kompetanseetaten. 
 
Tabell 3: Produktivitet: Kostnader per enhet levert i 2004 – hele tusen kroner 
 Sagene Oslo 
   
BARNEVERN:   
Brutto utgifter per barn med hjelpetiltak i hjemmet  49 43 
Brutto utgifter per barn med tiltak utenfor hjemmet 347 371 
Brutto driftsutgifter per barn  (dvs. bemanning) 38 32 
   
KOMMUNALE BARNEHAGER:   
Brutto utgifter per korrigert oppholdstime 1) 39 40 
Brutto utgifter er barn 117 112 



 
 

Brutto utgifter per barn som får ekstra ressurser 52 85 
   
SKOLEFRITIDSORDNINGEN:   
Brutto utgifter per barn  37 25 
   
PLEIE OG OMSORG:   
Brutto utgifter per bruker i hjemmetjenesten 114 114 
Brutto utgifter per beboer i institusjon  571 578 
   
SOSIALTJENESTEN:   
Brutto utgifter inkludert rusomsorg og sosialhjelp per 
sosialhjelpsmottager 

68 68 

 
Vurderinger: 
 
Ut fra tallene ser vi at Bydel Sagene har lavere eller samme utgifter per enhet som Oslos 
gjennomsnitt med unntak av: 
 
Brutto utgifter per barn med tiltak i hjemmet (barnevern) med + kr. 6.000 per barn 
Brutto driftsutgifter per barn i barnevernet (dvs. driften av barnevernet) med + kr.6.000 per 
barn 
Brutto utgifter per barn i barnehagene med kr. 5.000 
Brutto utgifter per barn i skolefritidsordningen med kr. 12.000 (herav kr. 3.000 knyttet til økt 
bemanning som følge av Handlingsprogrammet for indre øst.) 
 
Holdes handlingsplansmidlene utenfor tilsier analysen av Oslo kommunes KOSTRA-
rapportering for 2004 et teoretisk produktivitetsuttak på ca. 9 mill. i forhold til Oslos snitt.  
Disse gevinster er tatt ut i 2005 som følge av de bemanningsreduksjoner m.m. som er 
gjennomført. 
 
Dette betyr ikke at bydelsdirektør ikke vil arbeide for å få enhetskostnadene ytterligere ned, 
men mest sannsynlig må dette skje innenfor enkelttiltak med særskilte høye kostnader. 
 
Det arbeides med å få etablert rimeligere tilbud som alternativ til kjøp av dyre dagsenter og 
botilbud innen pleie- og omsorg, alternativer til institusjonsplasser i barnevernet m.m. 
 
Til slutt nevnes at bydelens ulovfestede tiltak er beregnet til 18,6 mill. i 2005 fordelt med ca. 
10 mill på ungdomssektoren, 4,6 mill på drift av eldresentre og 4 mil. i frivillighets- og 
kulturmidler samt drift av kultur- og nærmiljøtiltak.  Ca. 7 mill av midlene er prosjekt- 
finansiert.  Det vil si at ulovfestede tjenester utgjør ca. 2% av bydelens driftsramme 
eksklusiv sosialhjelp. 
 
Det arbeides med en økt samordning av frivillige tiltak og ytterligere ekstern finansiering for 
å få redusert bydelens økonomiske engasjement fra 2006. 
 
Forslag til salderingstiltak 
 



 
 

Tabell 4.  Bydelsdirektørs forslag til salderingstiltak.  Hele 1000 kroner 
Post 
nr. 

Område Effekt 
2005 

Effekt 
2006 

Beslutningstype

 Salderingsbehov ifølge revidert prognose  
(BU-sak 05/58) 

-  16.100   

1 Redusert forbruk sykehjemsdrift 400  Administrativ 
2 Økt ekstern finansiering av ungdomstiltak 400  Administrativ 
3 Andel av ufordelte midler kostnadskrevende 

brukere (3,8 mill- fratrukket 0,8 mill. i inntekter 
som følge av BUs budsjettvedtak) 

3.000  Bydelens 
forutsetning 

4 Utlegg til istandsetting av Tirilltoppen 
barnehage søkes dekket fra investeringer nye 
barnehager 

900  Søknad til 
byrådet 

5 Avvikle Bjølsen barnepark   300 BU-vedtak 
foreslås 

6 Avvikle årsverk ungdom/redusert aktivitet 200 1000 BU-vedtak 
foreslås 

7 Avvikle årsverk SFO/redusert aktivitet 200 1000 BU-vedtak 
foreslås

     Manglende saldering -  11000 2.300  
8 Reduserte husleier fra 01.07.06  2.000 Konsekvens av 

nye leieavtaler 
9 Redusere kjøp av dagsenterplasser og etablere 

disse i egen regi:  5 plasser fra 01.03.06 
 800 BU-føring 23.05 

10 Avvikle 30 sykehjemsplasser ved Lille Tøyens 
sykehjem fra 01.04.06  (merknad 1) 

 8.000 Styrt avvikling, 
hensyn tatt til 
behov 

11 Samordning frivillighet   500 Bydelens 
initiativ, utredes 

12 Etablere boenhet for 5-7 brukere fra 01.01.06  
(merknad 2) 

 1000 BU-føring 23.05 

   Sum uttak i 2006  14.600 14.600  
 Overføres til saldering av 2006 (merknad 3) 3600   
 
Merknader: 
 
1: Forutsetter at vi fra dags dato kun benytter ledige plasser ved Lille Tøyen sykehjem  til 
korttidsopphold og at vi klarer å frigjøre alle disse plasser pr. 01.04.06. 
 
2: Her har vi fått et problem. BBY har meddelt oss at de ikke har investeringsmidler og gitt 
at de ikke tilføres midler kan disse boliger først etableres i 2007. Her må vi drøfte alternative 
løsninger og beregne et driftsbudsjett inkludert husleier opp mot kjøp hos andre. 
   
3: Det understrekes den usikkerhet som ligger i de mulige ytterligere salderingsbehov i 
barnevernet og kjøp/salg av sykehjemsplasser på til sammen 4 mill. Med andre ord  kan 
“gevinsten” på 3,6 mill. i stor grad spises opp av et økt merforbruk i 2005. 



 
 

 
Etter gjennomgang av barnevernsutgiftene 7 mndr er prognosen 2 mill merforbruk. Dette 
øker salderingsbehovet til 18,1 mill og reduserer overføring til saldering 2006 til 1,6 mill.    
 
Konsekvenser av salderingstiltakene for tjenestene og brukerne 
 
Post nr 1: Redusert forbruk sykehjemsdrift 
 
Innsparing av kr.400.000 er primært knyttet til økning av mindreforbruket ved Lille Tøyens 
sykehjem, men den økonomiske effekt kan også oppnås ved at Akerselva sykehjem, Kingos 
bosenter (sykehjem) og Møllehjulet bosenter (servicehjem) reduserer sitt merforbruk som er 
på 2,6 mill til sammen i revidert årsprognose.  I den reviderte prognose for årsresultat inngår 
Lille Tøyen sykehjem med et mindreforbruk på 1,9 mill. hvorav 1,2 mill (eller 5,7% av 
periodens budsjett) tilsvarer sykehjemmets mindreforbruk for 1. halvår 2005.  Fortsatt drift 
2. halvår på linje med nåværende nivå kan da realisere det samlede innsparingskrav på 2,3 
mill (eller 4,9% av årets budsjett).  Det forventes ikke særskilte konsekvenser for beboere og 
ansatte av at driften ved Lille Tøyen sykehjem 2. halvår blir tilsvarende sykehjemmets 
faktiske resultater 1. halvår 2005. 
 
Post nr 2: Økt ekstern finansiering av ungdomstiltak 
 
Innsparing av kr.400.000 på grunn av økt ekstern finansiering av ungdomstiltak forutsettes 
oppnådd ved å målrette ungdomstiltakene inn mot de områder som er prioritert gjennom 
mulige tilskudd fra eksterne kilder.  Tilskudd fra staten var i opprinnelig budsjett satt til 1 
mill for 2005 mens det er gitt tilsagn i størrelsesorden 2,5 mill.  Målrettingen av kommunalt 
finansierte ungdomstiltak mot tiltak som nå også gir statlig finansiering, medfører ikke 
særskilte konsekvenser for brukere og ansatte. 
 
Post nr 3: Fordeling av kommunens avsetning til nye kostnadskrevende brukere 
 
Salderingen forutsetter at bydelen tildeles 3,8 mill til nye kostnadskrevende brukere, hvorav 
0,8 mill dekker gjenværende del av en inntektsforutsetning på 5 mill fra opprinnelig budsjett 
2005. (Bydel Sagene ble tildelt 4,2 mill i byrådssak 2/2005).  Den forutsatte tildeling får 
ingen konsekvenser for brukere og ansatte, da grunnlaget for tildelingen er nye brukere som 
er kommet til bydelen og som faktisk er tildelt de tjenester bydelen skal få delvis økonomisk 
kompensasjon for å drive. 
 
Merknad: Byrådet har i sak 1211.1.05 foreslått tildelt 2,383 mill til delvis dekning av 
merutgifter til særlig kostnadskrevende.  Dersom det ikke fordeles ytterligere midler til 
samme formål senere i 2005, innebærer dette en svikt på 1,417 mill i forhold til salderingens 
forutsetning.   Denne svikt reduserer salderingens forutsetning om overføring til saldering 
2006 med tilsvarende beløp. 
 
Post nr 4: Utlegg til istandsetting av Tirilltoppen barnehage søkes dekket fra 
investeringer nye barnehager  
 



 
 

I BU-sak 42/2005 ble det vedtatt å gjennomføre utbedring av den råtebefengte Tirilltoppen 
barnehage i samsvar med en finansieringsoversikt på kr.900.000 (egentlig kr.916.000).    
Som følge av prosjektering og byggesaksbehandling ble det tidlig i juni avdekket alvorlige 
mangler ved byggets eksisterende brannsikring.  Bydelsdirektør besluttet å gjennomføre 
fullverdig brannsikring i tillegg til de nødvendige utbedringer av råteskader, 
ventilasjonssvikt og andre mangler av alvorlig art.  Det ble ansett som særs viktig å 
gjennomføre utbedringsarbeidene slik at Tirilltoppen barnehage kunne gjenåpnes som 
godkjent barnehage fra 01.08.2005.  Utgiftene til den nødvendige totalrehabilitering beløp 
seg til vel 2 mill.  Bydelen vil søke dekning for dette fra sentralt budsjett for nye barnehager, 
alternativt foreslå at de forskutterte utgifter dekkes av kommende års økning av 
investeringsmidler i handlingsplanen OIØ.  Full dekning av rehabiliteringsutgiftene vil 
frigjøre de av bydelens driftsmidler som var disponert til rehabiliteringen.  Sakens 
konsekvenser for brukere og ansatte er at det ikke har blitt noen varige konsekvenser fordi 
den gamle, nedslitte barnehagen er totalrehabilitert.  Alternativet hadde vært å nedlegge 
barnehagen og dermed avvikle 27 barnehageplasser for små barn.   
 
Post nr 5: Avvikle Bjølsen barnepark 
 
Tross høy brukerbetaling og ideelt mål om selvfinansiering binder Bjølsen barnepark ca 0,3 
mill kommunale midler blant annet fordi skjevheter i etterspørselen ikke gir full utnyttelse 
alle driftsmåneder av barneparkens 18 plasser.  Ved oppstart etter sommerferien var 2-3 
plasser belagt og disse og kommende nye brukere kan – tross avvikling av parktilbudet - 
tilbys plass som ledd i løpende opptak blant annet ved de nye barnehager som etableres i 
Sophies hage fra 01.10.05.  Parkens to deltidsansatte tilbys arbeid i ordinære barnehager.  
Det er likevel klart at avvikling av barnepark som tiltak reduserer bydelens tjenestetilbud på 
kostrafunksjon 231 aktivisering av barn og unge. 
 
Post nr 6: Avvikle årsverk ungdom/redusert aktivitet 
 
Tiltaket er en videreføring og forsterkning av salderingstiltaket i post nr 2.  Reduksjon av 
bydelens kommunalt finansierte kapasitet på ungdomssektoren er i seg selv ikke ønsket, men 
er blitt et nødvendig salderingstiltak.  Det har vært vurdert om tiltaket skulle foreslås 
gjennomført ved å nedlegge ett av bydelens tre ungdomstjenester.  Det alternativ som 
foreslås, er å opprettholde de tre ungdomstjenester (Bjølsen fritidsklubb,  Ungmedia i 
Trikkestallen og Torshovdalen aktivitetshus), men inndra å inntil 4 faste stillinger ved disse 
tjenester samtidig som aktivitetene målrettes mot tiltak som gir grunnlag for 
prosjektfinansiering.  Erfaringene fra 2005 og tidligere tilsier at det er mulig å oppnå ekstern 
finansiering av betydelig størrelse når det målrettes prosjektaktiviteter både som individ- og 
grupperettede tiltak og i tilretteleggertjenesten.  De mer allment orienterte ungdomstiltak 
rundt Bjølsen fritidshus søkes styrket ved større vekt på brukerstyring i samarbeid med barn- 
og ungdomsrådet og foreldreutvalg ved skolen.   Økt brukerstyring og brukermedvirkning 
kan dessuten være godt tilpasset både forventninger og kapasitet hos nye brukere i bydelen. 
 
Post nr 7: Avvikle årsverk SFO/redusert aktivitet 
 
Salderingstiltaket innebærer reduksjon av administrative ressurser, men i det alt vesentlige 
opprettholdelse av de ressurser som arbeider brukerrettet.  De administrative ressurser 



 
 

gjelder de tre SFO-tjenesters lederstillinger og baselederstillinger.  Ved dagens ordning er 
alle disse stillinger (6-7 stillinger) uten brukere i tidsrommet fra kl 09 til kl 13.  Dagens 
ordning er i stor grad ”arvet” fra den tid undervisningsetaten var ansvarlig for SFO, da det 
antas å ha vært bedre muligheter til å samordne ressursbruk i SFO med skolenes behov for 
ekstraressurser i skoletiden.  Målet for salderingstiltaket er å bringe ressursbruken i Bydel 
Sagene ned til gjennomsnittlig ressursbruk ved SFO i Oslo kommune.  Virkemidlene i 2005 
er å avvikle engasjementer/ledigholde stillinger/redusere aktivitet.  Eventuelt behov for 
inndragning av faste stillinger innarbeides i forslag til budsjett 2006.  
 
Post nr 8: Reduserte husleier fra 01.07.06 
 
I BU-sak 05/56 Lokalisering av kontortjenesten er administrasjonen gitt fullmakt til 
videreforhandle med ulike tilbydere angående lokalisering av kontortjenester.  Bydelens 
beslutningsmyndighet er delegert til bydelsutvalgets leder som 02.09.05 sluttet seg til 
bydelsdirektørens forslag om å leie lokaler for sosialtjenestene og jobbsenteret i Thorvald 
Meyersgt 9 og 11, tilknyttet bydelsadministrasjonens lokaler i Thorvald Meyersgt 7.  På 
grunn av fullmaktsgrenser skal godkjenning av ny leiekontrakt avgjøres av byrådet og sak 
om dette fremmes fra bydelen i løpet av uke  36/2005 etter at kommuneadvokaten har 
gjennomgått leiekontrakten.  Omleggingen skal realisere samlokalisering i felles 
ekspedisjonslokaler med den nye statlige arbeids- og velferdsetat (NAV).  (NAV skal erstatte 
statlig trygdeetat og statlig AETAT i løpet av 2006).  Bydelens øvrige publikumsrettede 
tjenester (to søknadskontorer, barnevernstjenesten og helsestasjonen med mer tar i bruk nylig 
tilrettelagte leide lokaler i Sandakerveien 33C.  Når alle endringer er gjennomført i løpet av 
2006, vil de innleide lokaler i Treschowsgt 2B og Sandakerveien 78 bli fraflyttet og øvrig 
innleid kontorareal vil også bli redusert slik at det til sammen frigjøres mer enn 3 mill i 
løpende årlige husleie fra 2007.   Det er også oppnådd reduksjon i forhold til dagens leienivå 
allerede i 2006.   
 
Post nr 9: Redusere kjøp av dagsenterplasser og etablere disse i egen regi 
 
Fra bydelsutvalget ble det i budsjettkonferansen 23.05.05 gitt følgende føring:  Flyttinger og 
økt kapasitet i bydelens dagsentere for funksjonshemmede og nedtrapping i kjøp av dyre 
plasser fra private.  Bydelen arbeider med å realisere dette i lokaler for nytt/utvidet 
dagsenter i Møllehjulet bosenter.   Etter sommerferien har Kloden internasjonalt senter flyttet 
fra Vøyensvingen 6 til Sandakerveien 33C og arbeider fra 23.08.05 sammen med norsk- og 
praksiskursene som Servicekontoret driver samme sted.  Bydelen vil invitere brukere og 
pårørende til Møllehjulet for å vise muligheter og drøfte tiltak som tilpasses den enkelte 
bruker.  Etter hvert vil de nye tiltak i egen regi bli etablert i det nye dagsenter, der det er lagt 
inn salderingseffekt på 0,8 mill for 2006.  Grunnlaget for salderingseffekten er dels bedre 
samordning med andre tiltak til de samme brukere og dels realisering av forutsetninger om 
rasjonell drift ved å utvikle tiltaket som en del av den mangfoldige Møllehjulet resultatenhet.   
 
Post nr 10: Avvikle 30 sykehjemsplasser ved Lille Tøyen sykehjem per 01.04.06  
 
Driften av Lille Tøyen sykehjem (LTS) ble i bydelsreformen per 01.01.2004 forutsatt lagt til 
den bydel der sykehjemmet fysisk er plassert, nemlig Bydel Grünerløkka.  Spesielt fordi 
samtlige sykehjemsplasser ved LTS var besatt med beboere fra vår bydel (som har hatt 



 
 

forvaltningsansvaret for LTS siden 1988) og hensett til mulighet for endring av bydelenes 
ansvar for sykehjemdrift, ble gjennomføringen av overgang av forvaltningsansvaret fra 
Bydel Sagene til Bydel Grünerløkka utsatt.  De to bydelsadministrasjoner er nå enige om å 
gjennomføre overføringen av forvaltningsansvaret med virkning fra 01.01.2006.  Bydel 
Sagene skal ha behov for færre sykehjemsplasser.  Som nedtrappingstiltak er det naturlig å 
redusere bruk av faste sykehjemsplasser ved LTS når dette overføres nabobydelen.  I praksis 
kan det gjennomføres som styrt avvikling ved at ledige sykehjemsplasser ved LTS heretter 
bare brukes som korttidsplasser og deretter frigjøres etter hvert som behov og alternative 
plasser i egen bydel gjør dette mulig.   Det er ingen særskilt konsekvens for ansatte av denne 
bruk av plassene ved LTS, da sykehjemmets ansatte overføres Bydel Grünerløkka som ledd i 
overføringen av forvaltningsansvaret per 01.01.06.  For brukerne som tildeles plass, er det 
heller ingen særskilt konsekvens av avviklingen.   
 
Post nr 11: Samordning frivillighet 
 
Fra bydelsutvalget ble det i budsjettkonferansen 23.05.05 gitt følgende føring:  Vurdere 
eldresentrenes framtidige organisering.  Som ledd i arbeidet med sak om frivillighet vil 
frivillighetssentralenes rolle bli belyst og det hele blir sett i sammenheng med kulturområdets 
frivillighetsmidler og ressurser.  Til sammen representerer frivillighetssektoren i bydelen 
betydelige ressurser og muligheter for synergi til beste for befolkning og aktørene.  Det er i 
denne salderingssaken ikke lagt andre føringer for løsninger enn salderingseffekt på 0,5 mill 
i 2006. 
 
Post nr 12: Etablere boenhet for 5-7 brukere 
 
Fra bydelsutvalget ble det i budsjettkonferansen 23.05.05 gitt følgende føring:  Etablering av 
egne botilbud for funksjonshemmede barn, ungdom og yngre voksne for å redusere behovet 
for kjøp av dyre private tilbud.  I samme konferanse ble det også gitt som føring: .. 
etablering av lokale tiltak og tilsvarende redusert bruk av institusjonsopphold innen 
barnevernet når dette er forsvarlig.  Etablering av botilbud som ledd i pleie- og 
omsorgstjenester til enkeltklienter og som avlastningstiltak for familier med 
funksjonshemmede barn, forekommer ikke sjelden og er med priser på kr.7.000-10.000 per 
døgn særs kostnadskrevende.  Som enkeltstående tiltak kjøpt fra private omsorgsfirma har 
bydelen ingen reell mulighet til å påvirke pris.  Men som tiltak i egen regi kan bydelen 
(eventuelt i samarbeid med andre bydeler) bygge opp tilbud med hensiktsmessig 
sammensetning av tjenester til svært pleietrengende sammen med tjenester til noen mindre 
pleietrengende.   Bydelen kan også innenfor gjeldende regler utvikle botiltak som er tilpasset 
barnevernstjenestens behov.  Grunnlaget for salderingseffekten er dels bedre utvikling av 
tjenesten i samsvar med bydelens faktiske behov og dels rasjonell drift ved å utnytte de 
faglige ressurser ”på tvers” av bydelens tjenester.  Salderingseffekten på 1 mill i 2006 er 
fastsatt på grunnlag av vurderinger av pris og ytelser ved dagens kjøp av enkeltplasser fra 
ulike private omsorgsfirma.  Det er vanskelig å se noen motsetning mellom kvalitet i form av 
ressursinnsats og kostnad for tiltaket.  Bydelen kan ved tiltak i egen regi til enhver tid 
regulere ressursinnsats i samsvar med kvalitetsbehov.   
 
Konklusjon 



 
 

Driftsåret 2005 representerer de største økonomiske utfordringer som noen bydel noen gang i 
bydelenes historie har stått overfor.  Behovet for salderingstiltak ble beregnet til ca 70 mill.  
Dette tilsvarte ca 12% av rammen for driftsutgifter i 2005.  Beregningene tok hensyn både til 
rammekutt, effekt av system- og ansvarsendringer og vedtatte omlegginger.  Byrådet 
aksepterte ikke bydelsutvalgets søknad om å dekke inn 9,6 mill av 2005-kuttet i 2006.  Ny 
salderingssak med inndekning av 9,6 mill ble derfor fremmet og vedtatt enstemmig av 
bydelsutvalget 31.03.05.   
 
Rammen for bydelens søknadskontor for barn og unge ble i opprinnelig budsjett 2005 økt 
med 2,7 mill for kjente brukere med stort pleie og omsorgsbehov.  Bydelen har imidlertid i 
2005 fått flere nye brukere og større økte kostnader enn beregnet.  Dette medfører et 
ytterligere økte utgifter på 4 mill. 
 
Bydelens sist reviderte prognose for årsresultat er et merforbruk på 16,1 mill.  Sett i forhold 
til opprinnelig salderingsbehov og økte utgifter som følge av flere nye brukere og økte 
kostnader for enkeltklienter, innebærer årsprognosen at vel 57 mill av budsjettkutt/økte 
kostnader for 2005 er gjennomført/dekket inn.  Tiltakene i inneværende sak innebærer 
forslag om ytterligere salderinger på 19,7 hvorav 5,1 mill i effekt for 2005 og 14,6 mill tas ut 
i 2006.   
 
Et problem med salderingen er at den omfatter tiltak for å dekke merforbruk i revidert 
årsprognose for 2005, mens samme type tiltak var ment å dekke reduserte rammer for 2006.  
I tillegg vil vi gå inn i 2006 med et høyere aktivitetsnivå enn forutsatt.   
   
Byrådets forslag til budsjettrammer for 2006 skal offentliggjøres 28.09.05.  Utfordringenes 
størrelse for 2006 vil således være kjent på det tidspunkt bydelsutvalget forutsettes å 
behandle saken Salderinger 2005 (BU-møtet 13.10.05).  Forslag om ytterligere budsjettkutt 
som følge av nye, forventede rammekutt for 2006, henvises til budsjettarbeidet for 2006. 
 
Forslag til vedtak: 
 
Bjølsen barnepark nedlegges slik at den ikke inngår i forslag til budsjett 2006. 
 
Ungdomstiltakene reduseres med 1,2 mill gjennom avvikling av årsverk/redusert aktivitet 
som belaster kommunal ramme.  Bydelsdirektør gis fullmakt til å inndra inntil 4 faste 
stillinger.  
 
SFO reduseres med 1,2 mill gjennom avvikling av engasjementer/ledigholdelse av 
stillinger/redusert aktivitet.  Eventuelt behov for inndragning av faste stillinger innarbeides i 
forslag til budsjett 2006.  
 
Øvrige salderingstiltak tas til etterretning.    
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 



 
 

 
 
 
Trykte vedlegg: 
Notat av 12.08.05 om økonomioppfølging 2005 herunder KOSTRA 2004. 
 
Utrykte vedlegg: 
Kommunelovens § 47 
Økonomireglement for Oslo kommune 
Bydel Sagene økonomiplan 2005-2007  
 
 
 
PROSESS – ORGANISERING AV SFO 
 
BAKGRUNN 
 
SFO ble overført til bydel fra Skoleetaten 1.januar 2004.  
 
Bydelen er organisert etter en bestiller/ utfører- modell der SFO er en resultatenhet i 
Barne- og ungdomsavdelingen 
(se vedtak MBU og organisasjonskart for BoU-avd. vedlegg 1-2) 
 
Opptak og brukerbetaling for SFO er lagt til Søknadskontoret for barn- og 
ungetjenester. 
 
SFO ble direkte overført til enhetsmodellen uten at det ble vedtatt vesentlige 
organisasjonsendringer. 
 
Det har i perioden blitt arbeidet med å utvikle en felles plattform for beslutninger og 
en tilnærmet likebehandling av de tre SFO’ene. 
 
STATUS 
 
Budsjettsituasjonen 
 
Pr.01.08.05 har SFO et prognosert merforbruk på 0,5 mill. Dette merforbruket vil 
øke yttterligere dersom det ikke iverksettes tiltak. Det er et stort overforbruk på lønn 
som er årsaken til dette. Årsaken er først og fremst bruk av vikarer og timelønte i for 
stort omfang. I tillegg har SFO mottatt prosjektmidler fra Oslo indre øst til styrking av 
driften. Denne ordningen bortfalt 01.07., noe som betyr mindre ressurser til 
ekstrabemanning og er en ytterligere utfordring.  
 
SFO-budsjettet skal i utgangspunktet gå i balanse. Dette gjør at det er nødvendig å 
ta en fullstendig gjennomgang av driften med spesiell fokus på 
bemanningsressursene. 
(se vedlegg 3: status lønn pr.01.08.05) 



 
 

 
Antall barn/ ansatte ved SFO 
 
Ved  fakturering for september var det 384 barn som  benytter SFO (se vedlegg 4). 
Dette tallet er nå steget til 417. Økningen i antall barn er særlig stor på Lilleborg 
SFO, noe som delvis skyldes at det har kommet en ny 1.klasse i høst. 
 
En relativt høy andel av antall årsverk i SFO er knyttet til administrasjon og andre 
oppgaver som ikke er rettet inn mot den tiden brukerne er i SFO. (se vedlegg 5). 
 
 
 
 
Våre SFO’er sammenlignet med andre (KOSTRA) 
 
Kostra –tall for bydelene viser at bydel Sagene har en høyere enhetskostnad pr. 
bruker i SFO enn de 2 andre Indre øst- bydelene eller Oslo som helhet. (vedlegg 6) . 
Her ligger det et mulig produktivitetsuttak særlig knyttet til en mer effektiv bruk av 
bemanningsressurser. 
 
Barn med spesielle behov 
 
SFO skal også gi et tilpasset tilbud til barn med funksjonshemminger. I dag er vi 
avhengige av å kjøpe tjenester til flertallet av disse barna i spesialbaser i andre 
bydeler. Kostnadene til dette er stadig økende, og det bør vurderes om bydelen kan 
etablere billigere tiltak for noen av disse brukerne lokalt. 
 
MANDAT 
 
Det skal på bakgrunn av de data som fremkommer som vedlegg lages et forslag til 
organisering av SFO som gir balanse i budsjettet. 
 
Følgende føringer legges til grunn for arbeidet : 
 
Fokus på at personalressursene i hovedsak går ut mot brukerne. 
bemanningen skal holde seg innenfor normen som settes av forskriftene med 
maksimum 24 barn pr. årsverk. 
Det skal utarbeides egne stillingsbeskrivelser for 
Enhetsleder 
SFO-leder 
Baseleder  
 
MEDVIRKNING 
 
Prosessen skal gjøres kjent for alle ansatte i SFO gjennom informasjonsmøter og 
skriftlige planer (se framdrift) 
Alle som blir berørt av prosessen skal bli informert og tatt med på råd. 



 
 

 
Prosessen ledes av enhetsleder. 
 
 
ARBEIDSFORM 
 
Ledergruppa SFO og fagforbundet deltar gjennom hele prosessen. 
Det vil bli nedsatt arbeidsgrupper. 
Saken skal behandles av MBU 
 
FRAMDRIFTSPLAN/ MEDVIRKNING 
 
Informasjon til sentrale tillitsvalgte og hovedverneombud om prosessen (31.08) 
Informasjon til ansatte i SFO: fellesmøte i Trikkestallen (Lillesalen) 07.09 kl.10.30 – 
12 
 
Nedsettelse av arbeidsgrupper  (07.09) 
 
Bemanning 
(Stikkord: 
ressurser ut mot 
brukerne) 
 
Gruppeansvarlig:  
Taina Calenius, Bjølsen 
 

Matservering og aktiviteter 
(Stikkord: felles 
standarder) 
 
Gruppeansvarlig: 
Sigrid Stang, Sagene 
 

Barn med spesielle behov 
(Stikkord: Hva kan vi få 
til lokalt?) 
 
Gruppeansvarlig: 
Lone Filipov, Lilleborg 
 

 
Deltakere:  Ansatte og tillitsvalgte  
 
 
Oppsummering av arbeidet i gruppene (felles samling) 
 
Beslutninger som grunnlag for MBU-sak om organisering innen utgangen av oktober 
 
MÅL 
 
SFO skal fremstå som en enhet med felles budsjett og felles ansatte og ha en felles 
plattform for hvordan vi ønsker å samhandle og beslutte. 
 
Endringer i ansvarsområder som følge av organisering på bydel skal synliggjøres 
  
Målet er likebehandling av SFO 
Felles åpningstid 
Lik bemanningsnorm 
Felles standarder for matservering og aktivitetstilbud 
 
 



 
 

 
 
Følgende stillinger/ funksjoner blir foreslått avviklet: 
Post nr 8: Avvikling årsverk ungdom / redusert aktivitet. 
 
Stilling som kontormedarbeider/ merkantil avvikles. Dette har ingen brukerrelaterte 
konsekvenser. Stillingen er fast og vil bli meldt overtallig. 
Stilling som trafikklærer avvikles. Innehaver av stillingen er i permisjon og kommer ikke 
tilbake. Forskriften for kjøreopplæring er endret til at det kun er kjøreskoler som har adgang 
til å utstede mopedførerbevis slik at dagens innhold i stillingen ville krevd endringer. 
Stillingen som medieinstruktør avvikles. Stillingen er besatt ved et vikariat som inndras. 
Konsekvensene vil medføre redusert aktivitet. 
50 % stilling som kafémedarbeider ved Bjølsen fritidshus avvikles. Stillingen er ubesatt og 
arbeidsoppgavene utføres i dag av annet personell. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 
 
 
BU-sak 05/73:  Nedleggelse av Bjølsen barnepark 
 
 Dato:  05.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
05/1265 Hilde Graff, 23 47 40 29  323.6 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BARNE- OG UNGEKOMITEEN 10.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
 
Sammendrag: 
Bydelsdirektøren foreslår å avvikle driften av  Bjølsen barnepark. Bakgrunnen for forslaget 
er lav etterspørsel av tilbudet som følge av etablering av nye barnehageplasser. Forslaget er 
et av flere tiltak for å oppnå et saldert budsjett. 
 
Bakgrunn for saken: 
Bakgrunnen for forslaget er bydelens vedtak fattet i sak 03/42 hvor det ble vedtatt å drive 
barneparkene til selvkost. Bakgrunnen for dette var at brukere av barnepark mottar 
kontantstøtte. 
Bydelsutvalgets vedtak, punkt 3, lyder som følger: 
 
Ved vesentlig reduksjon i etterspørsel etter barneparkplass fremme ny sak for BU/BUK for 
vurdering om hele eller deler av tilbudet skal nedlegges. 
 
Det vil i løpet av høsten bli etablert 229 nye barnehageplasser i henholdsvis Torshovhagen 
barnehage (62 plasser) og Sophies hage (167plasser). I tillegg vil det bli etablert 100 nye 
plasser i løpet 2006 i henholdsvis Hans Nielsen Haugesgt (5 avd.) og Hans Amundsensvei (5 
avd.). Som følge av et betydelig økning av tilbudet på barnehageplasser sliter Bjølsen 
barnepark med å rekruttere brukere til tilbudet. 
    
Saksframstilling: 
 
Belegg: 
I BU sak 03/75 vedtok BU med bakgrunn i den lave etterspørselen etter barneparktilbud å 
nedlegge Torshov barnepark fra 01.11.03.  
Bjølsen barnepark har fra dette vedtaket ble fattet og frem til i dag vært bydelens eneste 
barneparktilbud med plass til 18 barn.  
Bjølsen barnepark har i perioden, fra det ble vedtatt å drive tilbudet til selvkost og etter at det 
ble vedtatt  å nedlegg Torshov barnepark, hatt godt belegg (se tabell 1). 
 
Dato 15.08.0.04 15.09.04 15.10.04 15.11.04 15.12.04 15.01.05 15.02.05 15.03.05 15.04.05 15.05.05 15.06.05 15.08.05 Sept. 

05 



 
 

Besatte 
plasser 

7,5 18 17 16 16 14 17 16 17 18 17,5 6,5 13,5*
 
* 5 av disse barna har fått tilbud og takket ja til barnehageplass i Sophies hage i løpet av oktober. 
 
 Søkerliste: 
På søkerlisten til barnehageplass står det pr. i dag kun 60  1 åringer. 30 av disse regner 
søknadsskotoret vil  få plass i løpende opptak i løpet av høsten. Barna fyller 1 år i november  
og desember og er for små til å kunne benytte et parktilbud.  
Både ansatte i barneparken og søknadskontoret anser det som lite sannsynlig at 
etterspørselen etter barneparktilbud vil kunne gi fullt belegg i Bjølsen barnepark. 
 
 
Økonomi: 
Prognosen tilsier at bydelen styrer mot et merforbruk 2005. For å utligne dette må det vedtas 
en reduksjon i aktiviteter. 
 
Bjølsen barnepark har en brutto driftsutgift på kr. 430 000 ,- pr. år. Forutsetningen for at 
barneparken skal kunne drives til selvkost er fullt belegg( 18 barn) i 11 mndr. Til en pris på 
2200,- pr. mnd uansatt alder. Det er kr. 210,- høyere enn det som betales for barn under 3 år i 
dag og kr. 900,- høyere enn det som betales for over 3 år pr. dag. 
Prognosen for netto kostnader  til drift av  Bjølsen barnepark for 2005 er 0,2 mill. Dette 
skyldes sviktende inntekter med bakgrunn manglende etterspørsel 2. halvår 2005.   
Kostnader til vikarer ved sykefravær er ikke medberegnet. Tiltaket er svært sårbart og kan av 
sikkerhetsgrunner ikke gå underbemannet.   
 
Konklusjon: 
Med bakgrunn bydelens økonomiske situasjon, manglende etterspørsel etter barneparktilbud 
som følge av økt barnehagedekning og barneparkens sårbare bemanningssituasjon, foreslår 
bydelsdirektøren å nedlegge Bjølsen barnepark. 
 
Ved nedleggelse foreslår bydelsdirektøren å ivareta de ansatte, som berøres, 
assistentstillinger i bydelens barnehager. Valg av barnehager  vil så langt det lar seg gjøre 
skje i samarbeid med de ansatte. 
 
Bydelsdirektøren foreslår at brukere som har et tilbud ved Bjølsen barnepark pr. i dag, tilbys 
plass i bydelens barnehager 
 
Forslag til vedtak: 
Bjølsen barnepark avvikles innen 01.12.05 
 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 



 
 

 
 
BU-sak 05/74: Utviklingssenterets arbeid med ungdom som er  
henvist  fra sosialtjenesten og barnevern 
 
 
 Dato:  08.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
03/928 Bård Hjelde, 23 47 40 47  302 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
HELSE- OG SOSIALKOMITEEN 06.10.2005 
BARNE- OG UNGEKOMITEEN 10.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
1. Sammendrag og bakgrunn for saken 
Utviklingssenteret for kvalifisering og arbeid, Servicekontoret, ble etablert i bydelen i 1996.  
Formål var å sikre arbeidsledige og yrkeshemmede sosialhjelpsmottakere bistand til jobbsøk 
og tilgang til Aetats kvalifiserings- og attføringstiltak.   Fra 1.01.04 er bydelen overført 
Aetats ansvar for forvaltning av arbeidsmarkedstiltak for arbeidsledige 
sosialhjelpsmottakere.  I 2004 var 201 av Utviklingssenterets 974 brukere mellom 16 og 24 
år.   Det siste året har Utviklingssenteret også arbeidet med 20 ungdom som er henvist fra 
barnevernet. 
 
I denne BU-saken gis en nærmere redegjørelse for Utviklingssenterets arbeid med ungdom 
som er henvist fra sosialkontorene og barnevernkontoret.  
 
2. Saksframstilling 
 
2.1 Utviklingssenterets tiltak 
 
Utviklingssenterets mål er at senterets brukere skal komme i inntektsgivende arbeid. For å 
oppnå dette målet finnes flere virkemidler: 
Råd og veiledning fra tiltakskonsulenter til å identifisere kvalifikasjoner og 
kvalifiseringsbehov og til å komme i gang med kvalifisering 
Jobbsøker- og avklaringskurs med arbeidspraksis 
Norskopplæring med arbeidspraksis-kurs for innvandrere 
En rekke praksisplasser hos ordinære private og offentlige arbeidsgivere 
Interne arbeidstreningsstasjoner som tilbyr arbeidstrening, avklarer oppmøteferdigheter og 
mestringskompetanse før utplassering i ordinær bedrift 
Veivalg og avklaringskurs for yrkeshemmede (i kombinasjon med norskopplæring etter 
behov) 
Samarbeid med leger, rehabiliteringssenteret i bydelen, norskopplæring og annen 
voksenopplæring, spesialisthelsetjeneste, sykehus, trygdekontor og attføringsbedrifter 
Kjøp av AMO-kurs fra Aetat 



 
 

Familieprosjekt som sikrer både menn og kvinner i familier med sosialhjelp tilbud om 
kvalifisering 
Ungdomsprosjekt der ungdom som henvises fra barneverntjenesten får tilbud om 
kvalifisering/opplæring/utredning i forhold til arbeid 
Tilbud om arbeid med bonuslønn og VTA for uførepensjonister 
 
Tilbudene er fleksible og tilpasses individuelle behov. Jobbklubben er den inngangsporten 
som brukes oftest i vårt system.  Jobbklubb har inntak av nye brukere hver mandag, og består 
av et 3-ukers jobbsøk-opplæringsprogram med påfølgende arbeidspraksis dersom brukeren 
ikke har kommet i arbeid. Noen brukere finner selv bedrift som kan tilby praksisplass – men 
flesteparten skaffes praksisplass av kursleder.   
 
I tillegg til opplæring i CV- og søknadsskriving og formidling til arbeid og praksisplasser 
bidrar jobbklubben også til å avklare deltakernes arbeidslivskompetanse. Dette kan være 
oppmøte til bestemt klokkeslett, grad av selvstendighet, evne til konsentrasjon, evne til å ta 
imot beskjeder og gi tilbakemelding, forståelse av koder for samhandling, sosialkompetanse 
og hygiene.  
 
Utviklingssenteret har 3 arbeidsarenaer med arbeidsledere (vedlikehold, kantine og 
sykehjem) som kan benyttes for utprøving av arbeidslivsmestring for brukere som har 
spesielle utfordringer. Disse arenaene tilbyr maksimal fleksibilitet, slik at brukeren får testet 
seg på områdene hvor økt ferdighet må oppøves. I samarbeid med arbeidsleder og 
tiltakskonsulent lages en plan sammen med brukeren på hva som er mål og hensikt med 
arbeidstreningen. Når brukerens mestring er på nivå med hva ordinærarbeidsgiveren 
forventer for å tilby praksisplass, avsluttes arbeidstrening i arbeidsstasjonen, og brukeren 
tilbys praksis hos ordinær arbeidsgiver. 
 
Brukere som har lærevansker/konsentrasjonsvansker/lesevansker og andre utfordringer 
knyttet til opplæring og kvalifisering får tilbud om hjelp til tilrettelegging. Tiltakskonsulent 
tar kontakt med spesialisttjenester for utredning, og vi ser også at våre observasjonsrapporter 
tillegges vekt med hensyn til vurdering og inntak til slike tilbud.  Tiltakskonsulent bistår med 
å søke om trygdeytelser som rehabiliteringspenger eller yrkesrettet attføring der det er aktuelt 
koordinerer samarbeidet med Trygdekontoret og Aetat, innhenter nødvendig dokumentasjon 
og forbereder bruker på å utarbeide en handlingsplan. Tiltakskonsulent koordinerer også 
samarbeid med lege, rehabiliteringssenter, PUT, DPS, psykolog, spesialistutredning gjennom 
sykehus eller andre, fysioterapeut, kiropraktor, attføringsbedrift samt trygdekontor og Aetat. 
Målet er at brukeren skal klare et fulltidsarbeid. Viser utredningene og utprøvingene at dette 
ikke er realistisk får bruker bistand til å søke attføring evt uføretrygd.  Ved å sørge for at 
brukerens sak får en konklusjon unngås at brukeren blir kasteball mellom de ulike etatene. 
 
2.2 Tall og resultater fra arbeid med ungdom opp til 24 år 
 
I 2004 var det 201 ungdommer som fikk tilbud om bistand til arbeid og kvalifisering ved 
utviklingssenteret.1. halvår i 2005 var det registrert 146 unge brukere ved Utviklingssenteret.  
 
Tabell 1 Ungdom opp til 24 under utredning, i tiltak og utnoterte i 2004 og 1 halvår 2005. 
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1 Utredning / oppfølging 7 12 19 17
2 Jobbsøking i jobbverksted 0 0 0 6
3 Opplæring - ikke arbeidsmarkedstiltak 0 5 5 3
4 Aktivisering - ikke arbeidsmarkedstiltak 1 1 2 6
5 På vent - fortsatt sosialhjelp 5 2 7 2

ANTALL UNDER UTREDNING OPPLÆRING pr 31/12  13 20 33 34

10 Ordinær arbeidspraksis- 1 1 2 11
11 Arbeidspraksis med jobbsøk- 0 0 0 0
12 Arbeidspraksis med arbeidsleder- 0 0 0 15
13 Arbeidspraksis med bistand/tilretteleggelse 3 0 3 1
14 AMO-jobbsøker og avklaringskurs 10 16 26 18
15 AMO-helsekurs avklaringskurs yrkesh 0 1 1 0
16 AMO-Norsk med arbeidspraksis - 0 3 3 2
17 Lønnstilskudd 1 2 3 2
18 Midlertidig sysselsetting 3 1 4 0
19 ATB kurs fase 1 individstønad 2 0 2 0
20 ATB-  APS individstønad 3 2 5 2
21 ATB fase 2 lønnstilskudd 0 0 0 0
22 ATB AB Arbeid med bistand 0 0 0 2
23 Kjøp av enkeltkurs 1 1 0 2

ANTALL I ARBEIDSMARKEDSTILTAK PR 31/12 24 27 51 55

30 Ordinært arbeid 23 13 36 20
31 Utdanning/verneplikt 6 13 19 4
32 Blitt borte ikke sosialhjelp i 3 mndr. 10 21 31 21
33 Blitt borte ektefelle fått trygd/jobb 0 0 0 2
34 Dagpenger 0 1 1 0
35 Overgangsstønad 1 3 4 1
36 Sykepenger 0 0 0 0
37 Rehabiliteringspenger 0 1 1 0
38 Attføring 0 0 0 0
39 Uføretrygd 0 0 0 0
40 Tilbakeført sosialkontor-ikke aktuelle 7 4 11 4
41 Flyttet 7 7 14 5

ANTALL UTNOTERTE I LØPET ÅRET 54 63 117 57

SUM ALLE 91 110 201 146

UTVIKLINGSSENTERET - Siste status ungdom - til og med 24 år 
under utredning, i opplæring i arbeidsmarkedstiltak og utnoterte 
2004-2005

 
 
Ved slutten av året 2004 var det 89 av de 201 som fortsatt var under utredning eller i tiltak.  
Resultat for de 103 som ble utnotert (ikke medberegnet de som flyttet) var at: 
35 % kom i arbeid 
18 % i utdanning 
30 % uteble og mottok ikke lenger sosialhjelp eller trygd 



 
 

5 % mottok dagpenger eller overgangsstønad 
1 % mottok sykdomsrelaterte ytelser mens  
11 % ble tilbakeført til sosialkontoret   
 
Noen av ungdommene kommer rask inn og ut av systemet, mens andre er i tiltak i lengre tid 
eller er gjengangere i den forstand at de kommer tilbake etter at de har vært utnotert.  85 dvs 
45 % av brukerne i 2004 var også registrert som brukere ved Utviklingssenteret i 2003.   
 
Tabell 1 viser også at det er mer enn halvparten av ungdommene som har 
innvandrerbakgrunn, dvs at de er født i utlandet eller at begge foreldre er født i utlandet. Det 
er nokså store forskjeller når det gjelder resultatet for de norske ungdommene og 
innvandrerungdommene.  Det er flere norske som utnoteres til arbeid, mens det er flere 
innvandrerungdom som utnoteres til utdanning eller uteblir uten å si fra til hva, men som 
ikke lenger mottar sosialhjelp. Bakgrunnstallene viser at det er flere unge som kommer i 
arbeid, utdanning eller uteblir enn i andre aldersgrupper. Det skyldes at det er færre 
ungdommer, relativt sett, med yrkeshemminger enn i andre aldersgrupper.   
 
Tabell 2 Antall unge med yrkeshemminger i form av rusproblemer, psykiske problemer eller 
fysiske helseproblemer. 

  
Alle yrkes-
hemminger

Alle uten 
yrkes- 

hemminger Alle
%  Yrkes 
hemmede

Unge Innvandrere 28 82 110 25 %
Unge norske 42 49 91 46 %

70 131 201 35 %  
 
Tabell 2 viser at 35 % av ungdommene har yrkeshemminger i form av rusproblemer, 
psykiske problemer eller fysiske helseproblemer. I andre aldersgrupper er om lag 50 % 
yrkeshemmede. Det er færre av ungdommene med innvandrerbakgrunn som har 
yrkeshemminger (25 %) enn de norske (46 %). Til gjengjeld er det flere av ungdommene 
med innvandrerbakgrunn som har svak skolebakgrunn, sviktende norskkunnskaper og lite 
erfaring fra arbeidsmarkedet. Mange av ungdommene f.eks de somaliske ungdommene har 
også kort oppholdstid i Norge. 
 
Tabell 3 Opprinnelsesland.  Unge brukere t.o.m. 24 ved Utviklingssenteret 2004 



 
 

 

OPPRINNELSESLAND - UNGE T.O.M 24
Norsk bakgrunn 91
Europa 1
Øst-Europa 6
Marokko 9
Nord-Afrika 3
Somalia 35
Afrika andre 8
Tyrkia 5
Irak 3
Iran 5
Pakistan 15
Asia andre 8
Latin-Amerika 1
Ikke oppgitt 11
Innvandrerbakgrunn total 110
Alle 201  

 
Den største gruppen innvandrerungdommer kommer fra Somalia. De fleste med 
opprinnelsesland Pakistan er 2. generasjonsinnvandrere.     
 
Tabell 4 Aldersfordeling. Unge brukere t.o.m. 24 ved Utviklingssenteret 2004 

Fødelsår Alle

-1989 6
1986 5
1985 25
1984 27
1983 34
1982 36
1981 36
1980 32
Sum 201  

Tabellen viser at det er flest ungdom opp til 23 års alder.      
 
2.3 Arbeidet med ungdom henvist fra barnevernet 
 
Det siste halve året har Utviklingssenteret arbeidet med 20 ungdommer som er henvist fra 
barnevernet.  Om lag halvparten er ungdom med innvandrerbakgrunn, halvparten norske. 
Aldersspennet er fra 15-20 år, med hovedvekt på 16-17 år. 
 
Av de 20 ungdommene som er henvist fra barneverntjenesten er resultatet at   
2 flyttet,   
1 skaffet selv arbeid da han ble henvist til oss, 
1 fikk jobb etter å ha fått arbeidserfaring gjennom praksisplass  
3 gikk på videregående skole på henvisningstidspunktet og ble henvist fordi de ønsket 
bistand til å søke deltidsjobb.  Disse to har fått tilbud om et tilpasset opplegg etter skoletid, 
men de har i varierende grad benyttet tilbudet.  



 
 

13 av ungdommene veksler mellom skole og arbeidspraksis. Dette er ungdommer med 
omfattende bistandsbehov. Noen av disse vil kunne mestre et arbeid på sikt, forutsatt at de 
får kontinuerlig riktig hjelp og veiledning. Flere av disse har søkt videregående opplæring.  
Spørsmålet er om disse ungdommene klarer å nyttiggjøre seg tilbudet i videregående skole – 
ikke minst med tanke på oppmøte. Disse ungdommene trenger tilrettelagte, fleksible tilbud, 
hvor de får trene seg på ferdigheter som er helt nødvendig for å klare skole og arbeid.  For 
noen må tilbudet starte med oppmøtetrening med vekking og henting, ruskontroll og hjelp til 
å kontakte øvrig hjelpeapparat for psykiatrisk bistand. Andre trenger arbeidstrening som 
synliggjør sammenhengen mellom innsats og pengeutbetaling. Noen av ungdommene, som 
har strevd med skolefagene, vil trenge tilrettelagt arbeidspraksis hvor mestringsopplevelse 
står i fokus. Flere av ungdommene vil ha behov for langvarig attføring. Felles for disse 13 
ungdommer er at de periodevis ikke møter, og de gir ofte ikke beskjed om årsak.  
 
Suksesskriterier for arbeid med ungdom med store hjelpebehov: 
 
Flesteparten av Utviklingssenterets ca. 200 ungdommer har ikke store hjelpebehov, og 
kommer i arbeid gjennom Jobbklubbens innsats. Imidlertid har 19 av de 20 ungdommene 
henvist Utviklingssenteret fra barnevernet store utfordringer, særlig knyttet til sosial 
kompetanse, rus og psykiatri. Enkelte av ungdommene henvist fra sosialtjenesten har de 
samme utfordringene. Hva skal til for å hjelpe denne gruppen videre mot arbeid og 
avklaring? 
 
1: Øyeblikkelig action, gjerne henvisning på timen.  
Ungdoms motivasjon kan være umiddelbar og omskiftelig. De gode forsettene om å gjøre 
lure ting med livet kan være borte i morgen. Derfor må vi handle i dag! ”Å handle i dag” 
betyr ikke at hele tiltakstilbudet ligger klart, men den unge må få komme ned til oss på 
dagen, snakke med noen, bli presentert for tilbud, tilrettelegging og forventning slik at livet 
fra i morgen og ut neste uke blir forutsigbar. Mange ungdommer med store utfordringer har 
opplevd at offentlige hjelpere snakker med dem – men at det tar lang tid før noe skjer. Vi 
vektlegger derfor at noe skal skje på et tidlig tidspunkt. 
  
2: Konkret tilbud om arbeidstrening/opplæring fra i morgen – som tilrettelegges etter behov  
Vår veiledning bygger på hvordan utsatt ungdom kan nå sine livsmål, ved å brekke opp de 
store målene ned til bitte små delmål som den unge kan oppnå en liten bit av ved å møte her 
på Utviklingssenteret allerede i morgen. Skal man klare å gjennomføre skolen, for eksempel, 
må man klare å stå opp om morgenen. Og den treningen starter allerede her og nå. Noen 
unge er tilsynelatende uten egne mål og ønsker. Vi tværer ikke på at den unge selv skal 
formulere målsetting. Vi tar utgangspunkt i det alle unge ønsker seg: å kunne tjene penger 
og/eller gå på skole, kunne ta sertifikat og kjøpe bil, ha et hyggelig sted å bo og å ha råd til å 
dra på sydentur på sommeren. Generelt er ungdom med store hjelpebehov opptatt av å 
mestre det andre ungdommer gjør, mange er ulykkelige og selvkritiske når de har vansker 
med å stå i skole- eller jobbløp. En av årsakene er mangel på struktur i hverdagslivet, og 
strukturtreningen begynner derfor snarest mulig. Den unge kan gjerne få begynne på 
Jobbsøkerkurs her hos oss, vi har inntak hver mandag. Er det om å gjøre med rask start, kan 
vi tilrettelegge individuell jobbklubb fra i morgen (lørdag/søndag og helligdager unntatt). 
Dersom den unge vil begynne direkte i arbeidstrening ordner vi dette. Dag- og timeantall 



 
 

tilrettelegges, skjønt vi er tydelige på at alminnelig arbeidstid er 8 timer pr. dag og at dette er 
et mål ungdommen skal strekke seg mot. 
 
3. Konsekvent stående tilbud, uansett oppmøte 
19 av 20 ungdommer henvist fra barnevernet så langt har ikke klart å stå stabilt i et 
arbeidstreningsløp. Ungdommene opplever seg syke, fra noen dager i måneden til flere dager 
hver eneste uke. Mange forteller om søvnproblemer og at de er redde for fremtiden. Mange 
har rusproblemer av varierende grad. Samtlige har utfordringer knyttet til struktur, og de 
aller fleste dropper periodevis ut av jobbklubben/arbeidstreningen. Mange hjelpeinstanser gir 
begrenset antall tilbud, og hvor den unge skrives ut dersom hun ikke mottar hjelpen og 
innretter seg slik at hun klarer å motta hjelp. På denne måten vil en hjelpeinstans beholde de 
beststilte ungdommene – de unge som klarer å følge opp det tilbudet de har fått. 
Ungdommene med de største hjelpebehovene står i fare for å bli kasteballer i vårt 
velferdssystem.  
 
Vi jobber derfor for å få tak i den unge, for å komme i dialog om hvordan vi kan komme i 
gang igjen. Praksissted kan også endres. Skjønt ungdommen oppgir sjelden at det var noe 
galt med praksisstedet – oftest har det skjedd ting i livet deres som gjorde at de mistet fokus, 
og de er leie for at de ”rota det til”. Vår oppgave er å dele ut nye sjanser, og å være ryddige 
voksenpersoner som speiler dem på samfunnsforventningene – og som hjelper til med 
nødvendig tilrettelegging. Det praktiske arbeidet er ofte ikke ulikt det mange foreldre gjør for 
sine ungdommer – men våre ungdommer har ofte ikke foreldre med slikt overskudd.  
 
4. Tiltakskonsulenten jobber inn mot systemer for å tilrettelegge, men skaper også tilbud her  
nå i påvente av system-tilpasning 
Ungdommer med store hjelpebehov skal ofte inn i tilpasset skolesystem, behandlingssystem 
eller andre systemer som er omfattende i sitt opplegg og som det er ventetid på. Vi erfarer 
ofte, også med våre voksne brukere, at venting på tilbud blir en ”aktivitet” i seg selv, og når 
tilbudet endelig er en realitet – så mestrer ikke personen oppmøte eller tilbudets innhold. Vi 
har derfor tro på å begynne i det små, og lager konkrete, individuelle tilbud slik at den unge 
(og hjelpere) får erfaring med mestring. Dersom dagens mestringsnivå ligger lavere enn 
innholdet i et ventende tiltak, lager vi en plan med mestringsvekst innenfor den perioden vi 
har til rådighet. På denne måten avklares hvilke behov brukeren har. Eksempelvis har vi 
mange unge som vil/skal begynne på vgs på høstparten. Når de henvender seg er det derfor 
viktig å raskt komme i gang med aktivitet, slik at den unge ser om hun klarer å møte om 
morgenen og å stå i forventninger gjennom dagen. Ikke sjelden avklarer vi at den unge ikke 
har forutsetninger for å klare å stå i skoleløp førstkommende høst. Da lager vi en Plan B, 
men arbeidstrening, slik at hun ikke skal stå uten tilbud når hun dropper ut av skolen i 
september. 
 
5. Tiltakskonsulenten er styrende, voksne og myndige i møte med ungdommene 
Vi vet ofte best. Vi vet mye om hva som er lurt å gjøre for å lykkes med jobb og skolegang. 
Vi deler denne kunnskapen med de unge, og viser hvordan våre argumenter henger på 
logiske greip. Vi snakker åpent om saker som ikke er lurt å gjøre, så som rus og kriminalitet. 
Vi oppfordrer til åpenhet, fordi vi gjennom åpenhet kan få skaffet riktig hjelp. Ingen unge 
blir avvist fordi de har hjelpebehov som er vanskelig forenlig med arbeidstrening – vi 



 
 

tilpasser våre tiltak, og dokumenterer hjelpebehov og mestringskompetanse som en del av 
utredningen.  
 
6. Tett oppfølging/henting – Vi henger på! 
Vi gir oss aldri! Kan vi få den unge inn til oss – eller det finnes andre hjelpere der ute som 
får henne inn til oss – så skal vi lage et tilbud. Uansett hvor mange ganger hun har droppet 
ut! Vi vier spesiell oppmerksomhet til dem som har vansker med å ta imot/stå i et tilbud, 
fordi det er nettopp disse som trenger mest hjelp og som koster bydelen mest blant annet i 
form av barneverntjenester og senere sosialhjelp. Ungdom spesielt bruker avvisning om 
uteblivelse som testmiddel for å sjekke om vi er til å stole på. Profesjonaliteten ligger i å stå i 
avvisningen og likevel ta imot henne med brede smil og gode tilbud når hun henvender seg 
på nytt. Den konsistente, påholdne og åpne tilnærmingen overfor våre unge vil over tid sige 
inn og være viktige bidrag i den unges prosess mot å bli ”ordentlig” voksen og selvstendig. 
 
6 anonymiserte eksempler på arbeidet overfor ungdommene henvist fra barnevernstjenesten   
 
De fleste av Utviklingssenterets ungdommer har ikke gjennomført videregående skole. 
Mange har forsøkt flere ganger, men droppet ut. De ønsker seg arbeid, men mangler 
erfaringen som arbeidsmarkedet etterspør. Disse ungdommene får bistand gjennom 
Utviklingssenterets Jobbklubb, og flesteparten lykkes gjennom tilbudet med å komme i 
arbeid. Enkelte av ungdommene henvist fra barnevernet tilhører denne gruppen, slik som 
dette caset viser: 
 
Gutt, 16 år ved henvisning fra barnevernet våren –05, droppet ut av skole, vanskelig 
hjemmesituasjon: 
Gutten ønsket seg arbeid, men hadde ingen arbeidserfaring. Han begynte på Jobbklubb, og 
viste ingen oppmøte- konsentrasjons- eller adferdsproblemer. Han ble veiledet i å finne 
praksisplass selv og han forsøkte i noen grad, men lyktes ikke. Vi skaffet ham praksisplass i 
en jernvareforretning. Butikkeieren roste gutten, og sa at han var initiativrik, tok ansvar, var 
blid og imøtekommende overfor kunder og møtte presis på jobb. Parallelt ble gutten veiledet 
i jobbsøk. Han fikk napp i en matvarebutikk, men fikk kun få vakter til å begynne med. Han 
ville takke nei til tilbudet fordi han ønsket seg full jobb. Vi rådet ham til å takke ja, og 
forklarte ham at veien til full jobb ofte går gjennom enkeltvakter. Nå hadde han fått en sjanse 
til å vise at han kunne gjøre en god jobb. Samtidig ga vi ham ”permisjon” fra praksisplassen i 
jernvaren de dagene han fikk ordinærjobb i matbutikken, slik at han fremdeles var i full 
aktivitet. Gutten gjorde et godt inntrykk også overfor butikksjefen i matvarebutikken, og fikk 
flere og flere vakter. I dag jobber han i full stilling i matbutikken og praksisplassen i 
jernvarehandelen er avsluttet. 
 
19 av 20 ungdommer henvist til Utviklingssenteret fra barnevernet så langt har imidlertid 
vist behov for tett oppfølging spesielt tilpassede tilbud over tid. Følgende case er eksempler: 
 
Gutt, 14 år ved henvisning fra barnevernet vinter -03, særdeles skolesvak, kriminell, 
rusbruker:  
I samarbeid med skole og barnevern skaffet vi ham arbeid som en del av skolehverdagen, før 
han fikk tilpasset sommerjobb. Høsten – 04 laget vi et spesialopplegg hvor han har noe 
teoretisk skole + arbeid som del av skole + arbeid på ettermiddager og 1 helgedag. 



 
 

Ettermiddags- og helgearbeidet utgjør ½ praksisplass, slik at han får ½ praksisplasslønn pr. 
mnd, kr. 1500,-. Han må følge opp teoretisk skole for å ”få lov til” å gå på jobb. Han er p.t. 
fremdeles skolesvak, men han ruser ikke og har kun har et par kriminelle tilfeller på de siste 
2 år. Denne sommeren har han hatt tilbud om sommerjobb, men han har valgt å ha ferie. Vi 
vet at han er i et miljø bestående av jevngamle gutter som ruser seg. Vår erfaring med gutten 
er at han beveger seg i ytterkant av rusmiljøet, og heller trekker seg tilbake når de andre 
guttene ruser seg tungt. Vå håper at dette er tilfelle også denne gangen. Vår gutt har søkt 
videregående skole til høsten, men vi fortsetter med arbeidsskoleopplegget.  Samtidig har vi 
en Plan B med praksisplass og arbeidstrening dersom han skulle droppe ut av vgs. 
 
Jente, 17 år ved henvisning fra barnevernet høsten – 04, tilbakeføring fra institusjon: 
I regi av institusjonen, som ligger utenbys, hadde jenta et tilrettelagt frisør-utdanningsløp. 
Hun hadde lærlingeplass i en frisørsalong hvor innehaveren kjente jentas situasjon, men var 
interessert i å hjelpe ei ung jente med vanskelig bakgrunn til et voksenliv, og tilrettela en 
spesiell lærlingeplass. Både institusjon, frisørsalong, Aetat og Utdanningsetat på fylkesnivå 
hadde vist velvilje og også funnet løsninger og attraktive finansieringsordninger i saken. Så 
vil jenta flytte tilbake til Oslo. Bestillingen til Utviklingssenteret var å skaffe jenta tilrettelagt 
opplæring tilsvarende den hun har i regi av institusjonen. Vi orienterte oss inn i et 
omfattende systemet av muligheter for spesiell tilrettelegging og finansieringsordninger, da 
jenta trakk sitt ønske om tilbakeflytting til Oslo midt i studieåret, hun ville bli i sitt 
opplæringstilbud utenbys. Saken gjenopptatt da jenta ønsker tilrettelagt opplæring i Oslo 
etter 1. skoleår. Utviklingssenterets ungdomskonsulent jobber p.t. med alle systemene i 
saken for å håndsy et tilrettelagt opplegg for henne. 
 
Jente, 16 år ved 1. gangs henvisning i – 03, tilbud om hjelp til å skaffe ekstrajobb ved siden 
av skole, droppet ut fra oss, deretter rehenvist som 18-åring fra barnevernet høsten – 04: 
droppet ut av skole, sosial mistilpasning.  Bestilling: skaffe jenta jobbtilbud. Hun fikk tilbud 
om jobbklubb med tilrettelagt oppfølging, tilbud om bistand i forhold til kontakter i 
helsesystemet, fikk også tilbud, noe hun uttrykte sterkt ønske om, jobbintervju hos Rema, 
men møtte ikke. Jenta uteble, hun ble systematisk oppringt, og tilbudet konsekvent 
opprettholdt.  Telefonisk kontakt, intet oppmøte, prosess over ca. 3 måneder. Jenta ringer og 
ønsker tilbud, fikk dette fra dagen etter. Hun fikk tilbud om arbeidstrening i en kiosk, møtte 
kun 2 dager.   P.t. er vi i tett prosess med oppmøtetrening, jenta er derfor i arbeidstrening i 
nærmiljøet slik at vi følger henne opp daglig.  Imidlertid har hun stort fravær, og hun 
opplever seg som syk, vi har tatt henne med til lege, men det er ingen fysiske funn. Vår 
oppgave fremover er å speile jenta på voksenlivets ”normalkrav”, gi henne tid og rom for 
samtaler og oppfølging, samt motiveringsarbeid for å få henne i gang med arbeidstrening og 
til å ønske psykologbistand. 
 
Jente, 18 år, hatt oppfølging fra barnevernet i tidlig tenår. Hun er oppvokst hos mor og 
samboer, og har ingen kontakt med far som er alkoholiker. Mor plages av depresjon og har 
hatt vansker med oppfølging av jenta i forhold til grensesetting. Jenta følger opp skolen i sitt 
siste skoleår på grunnskolen, og barnevernet avslutter saken.  Jenta henvender seg på 
sosialkontoret som 18-åring, og henvises Utviklingssenteret. Fra hun avsluttet grunnskole 
som 15-åring har hun gjort ingenting, verken jobb eller skole. Pr. i dag er hun i gang med 
struktur- og oppmøtetrening gjennom en arbeidsspraksis, med varierende oppmøte. Vi vil 
motivere henne for skolestart fra høsten-06. Frem til dette skal hun i et opplegg med 



 
 

oppmøtetrening, ruskontroll, arbeidstrening med mestringsopplevelser samt testing for å 
sjekke hennes nåværende fagståsted.  
 
Gutt, i dag 24 år, han og søster har hatt sak i barnevernet fra fødsel. Gutten har vært på ulike 
institusjoner i regi av barnevernet i oppveksten. Han rømte fra institusjon da han var 16 år. 
Fra denne tid frem til han søkte sosialhjelp som 18-åring har han ikke hatt oppfølging. Han 
ble henvist til Utviklingssenteret som 19-åring. Ble forsøkt i tilrettelagte arbeidsstasjoner 
med løfter om lønn ved stabilitet, men gutten møtte ikke. Gutten fikk tilbud om tilrettelagt 
arbeid i attføringsbedrift, bistand til legekontakt, psykisk helsebistand, medisinering, 
rushjelp, men gutten klarte ikke ta imot hjelp. Han forskanset seg hjemme.  Vi opprettet en 
følgetjenesteordning. Følgetjenesten brukte 6 måneder på kontaktetablering. Gutten har blitt 
hentet hjemme og fulgt til kvalifiserende tiltak som truckførerkurs, og hjelpesjåførarbeid.  
Gutten er også hentet og fulgt til ulike helseutredningstjenester.  P.t. følges gutten ukentlig 
psykiatrisk behandling og medisinering på Ullevål, hvor behandler anslår behandlingstid på 
5-7 år. Han er innvilget og mottar rehabiliteringspenger. 
 
2.4 Utfordringer   
Det er minst fire utfordringer knyttet til organisering av hjelpetjenester for utsatt ungdom. 
Den første er koordineringen av overgangen fra barnevernstjeneste til sosialtjeneste. Dette 
gjelder for ungdom som har utfordringer som tilsier at den unge vil ha behov for 
sosialkontorets og utviklingssenterets bistand, både i samarbeid med barnevernet og etter at 
barnevernet har avsluttet sitt arbeid. To av de ovenstående case beskriver nettopp 
ungdommer som ikke fikk slik koordinert overgang. Å begynne på skratch med hjelpearbeid 
overfor en ungdom som har hatt hjelp hos en annen tjeneste i bydelen er ineffektivt både for 
system og ungdom. Barnevernstjenesten, sosialkontoret og Utviklingssenteret planlegger nå 
samarbeidsrutiner for koordinert overføring fra barnevern til sosialtjeneste for ungdom som 
vil trenge videre bistand. 
 
En stor utfordring ved våre ungdommer med store hjelpebehov er at de i tillegg til tilrettelagt 
dagtilbud trenger et booppfølgings-/livsmestringsbistand ut over det tiltakskonsulentene kan 
stille opp med. Flere av ungdommene har lav kompetanse i hva et voksenliv innebærer av 
ansvar for eget liv, og de har i liten grad naturlige voksenpersoner som kan hjelpe til. Det er 
behov for en oppfølgingstjeneste ut over det Utviklingssenterets tiltakskonsulenter kan stille 
opp med. Forutsetningen for en slik oppfølgingstjeneste er at den er oppsøkende og 
pågående, og ikke blir overrasket når den unge ikke følger inngåtte avtaler. Tjenesten må 
være praktisk rettet, og kunne bistå med å kjøre/bringe/hente/skaffe – på kort varsel, også 
utenom ordinær arbeidstid, i forhold til både arbeid, hjem og skole. Slik oppfølgingstjeneste 
må være godt samspilt med utviklingssenteret og fastholde de samme regler, normer og 
avtaler, slik at forventningene til den unge oppleves forutsigbare. Utviklingssenteret har 
etablert kontakt med en privat oppfølgingstjeneste som yter slik bistand som en 
forsøksordning for 3 brukere men har ikke ordinært midler til slike formål.  
 
En tredje utfordring gjelder samspill mellom økonomisk bistand og forventninger til den 
unge. Overfor ungdom henvist fra sosialkontoret benyttes vilkår etter lov om sosiale tjenester 
§ 5-3 som virkemiddel. Når en ungdom ikke møter etter avtale vil Utviklingssenteret gi 
beskjed til sosialkontoret om å holde tilbake sosialhjelp til ungdommen har tatt kontakt. Når 
den unge har møtt hos oss, vi har oppklart hva som var årsaken til utdropping og gjort nye 



 
 

avtaler, utbetales sosialhjelpen. Dette penge-tilbakeholdssystemet er et viktig redskap for å 
komme i posisjon for å yte bistand til dem med de største hjelpebehovene. Ungdom henvist 
fra barnevernet mottar ikke sosialhjelp, og vi har derfor ingen penge-tilbakeholdsmulighet. 
Tiltakskonsulentene er i disse tilfellene avhengig av at andre hjelpeinstanser bringer den 
unge til oss etter utdropping eller at den unge henvender seg på nytt på eget initiativ.   
 
En fjerde utfordring gjelder ansvaret for tilbudet til hjemmeboende ungdommer under 18 
som er falt ut av videregående skole og som ikke er i arbeid eller annen opplæring. I 
prinsippet skal skolens oppfølgingsstjeneste gi disse ungdommene et tilbud i samarbeid med 
Aetat og evt sosialtjenesten, Utviklingssenteret erfarer at mange ungdommer faller imellom 
disse ”stolene”.  Bydelen har derfor i rapport til Arbeids- og sosialdepartementet (ASD) av 
30/6 05 foreslått at det igangsettes forsøk der bydelen får overført ansvaret for og midler til 
arbeidsmarkedstiltak til 15-19-åringene, og at dette gjennomføres i et samarbeid med 
Utdanningsetatens oppfølgingstjeneste i bydelen.  
 
3. Konklusjoner 
 
Utviklingssenteret spiller pr i dag en viktig rolle i å sikre arbeidsledig ungdom henvist fra 
sosialkontor og barnevern tilbud om jobbsøk, kvalifiseringstiltak og rehabiliteringstiltak etter 
behov.  Det legges nå også opp til et systematisk samarbeide mellom barneverntjenesten, 
sosialkontortjenesten og utviklingssenteret for å sikre nødvendig progresjon og sammenheng 
i tilbudet til barnevernungdom ungdom som trenger koordinert bistand før og etter de skrives 
ut av barnevernet. Utfordringen blir å sikre de ungdommene som trenger det en 
booppfølgings- og tilretteleggertjeneste som samordnes med Utviklingssenterets innsats.  
 
Bydelen har foreslått overfor ASD at det igangsettes et forsøk der bydel overtar ansvaret for 
og midler til arbeidsmarkedstiltak for ungdom som faller ut av videregående skole uavhengig 
om de mottar sosialhjelp eller ei.  Bydelen vil i så fall gå inn i et nærmere samarbeide med 
skoleetatens oppfølgingstjeneste lokalt og kunne leve opp til målsettingen om å nå alle 
ungdommer som faller ut av videregående eller ungdommer som trenger et arbeidsrettet 
tilbud i kombinasjon med videregående skole.  
 
 
Forslag til vedtak: 
Sak om utviklingssenterets arbeid med ungdom henvist fra sosialkontor og barnevern tas til 
orientering. 
 
 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
Bydelsdirektør 
 
 
 



 
 

BU-sak 05/75:  Økonomisk garanti for utbygging på Vøienvolden 
 
 Dato:  17.08.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/180 Øivind Hartmann, 23 47 40 63  174 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 05.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
Sammendrag: 
Fortidsminneforeningen Oslo Akershus søker om økonomisk garanti på inntil kr 500 000 i 
forbindelse med istandsettelse av potetkjelleren på Vøienvolden gård i Maridalsvn 120. 
Utbyggingen skal muliggjøre en utvidelse av publikumssesongen samt muliggjøre større 
utstillinger, undervisning, foredrag etc. Lokalet skal også kunne leies ut for å bidra til driften 
av stedet. Søknad om dette forelå også i 2004, men ble den gang trukket da Plan og 
bygningsetaten ønsket en bredere utredning. 
 
Bakgrunn for saken: 
Vøienvolden gård er et fredet løkkeanlegg i Maridalsvn 120 på Sagene. Fortidsminne-
foreningen overtok stedet som testamentarisk gave i 1954, og drives av Oslo/Akershus-
avdelingen. Foreningen har de siste årene arbeidet seriøst og målbevisst for å utvikle stedet, 
og lagt forholdene til rette for å gjøre stedet mer tilgjengelig for publikum. Ved hjelp av 
omvisninger, bygningsvernutstillinger, restaureringskurs og presentasjoner av gamle hånd-
verk bidrar foreningen til å øke befolkningens kunnskaper om bygnings- og kulturminne-
vern, ikke minst ved et utstrakt samarbeid med skoler og barnehager. I helgene er 
kulturtilbudene mange og attraktive. 
Bydel Sagene har i flere år hatt et godt og utstrakt samarbeid med foreningen. Stedet er et 
viktig tilbud for lokalbefolkningen og for en stadig økende mengde turvandrere langs Akers-
elva, og framstår som en oase i en ellers tett befolket og trafikalt belastet bydel.  
 
Utbyggingen skal muliggjøre en utvidelse av publikumssesongen samt muliggjøre større 
utstillinger og arrangement innendørs. Lokalet skal også kunne leies ut for å bidra til driften 
av stedet. Planer om utbygging forelå også i 2004 og BYK/BU var i denne forbindelse bedt 
om å uttale seg (1.3.2004), men saken ble den gang trukket da Plan og bygningsetaten ønsket 
en bredere utredning. BYK behandlet dessuten foreningens treårsrapport i møte 16.3.2005. 
 
Saksframstilling: 
Behov og begrunnelser framkommer av søknaden. Administrasjonen har en god og hyppig 
dialog med foreningens styre og har full tillit til den framstilling og redegjørelse søknaden 
gir. Med den kjennskap vi har til driften av Vøienvolden, tror vi en utbygging av potet-
kjelleren med derpå utvidelse av publikumsarealet mot hageanlegget vil være et viktig bidrag 
til stedets attraktivitet for bydelens innbyggere. 
Som en liten gjenytelse for bydelens garanti / tilskudd ber vi Fortidsminneforeningen om å 
benytte huset et begrenset antall ganger i året til eget bruk. 



 
 

Garantien / tilskuddet foreslås finansiert med midler fra Handlingsplanen for Oslo Indre Øst, 
kostnadssted 71400, prosjekt 10504800 - Bygnings/kulturminnevern. 
Dersom rehabiliteringsprosjektet ikke gjennomføres, vil garantibeløpet ikke bli utbetalt. 
 
Forslag til vedtak: 
Fortidsminneforeningen Oslo Akershus gis en økonomisk garanti på inntil kr 500 000 i 
forbindelse med istandsettelse av potetkjelleren på Vøienvolden gård i Maridalsvn 120. 
Garantien / tilskuddet finansieres med midler fra Handlingsplanen for Oslo Indre Øst. 
Bydel Sagene ber om at foreningen til gjengjeld stiller det istandsatte lokalet vederlagsfritt til 
disposisjon for bydelen, begrenset nedad til fem dager i året i fem år framover. 
 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
Søknad fra Fortidsminneforeningen Oslo Akershus med foto, tegninger etc 
 
Denne sak har vedlegg som ikke er lagt ut på Internett 
Papirversjonen av møteinnkallingen med alle vedlegg kan sees på følgende steder: 
- på Opplysningstjenesten på biblioteket i Sandaker Senter (også lørdags- og kveldsåpent)
- i Bydelsadministrasjonen i Thv. Meyersgt. 7 
- på Sagene samfunnshus 
- i Nordea bank på Sagene 
- i Torshov og Lilleborg kirker 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

BU-sak 05/76:  Høringsuttalelse om regnskapssentralisering 
i Oslo kommune 

 Dato:  08.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
02/1010 Hans Raastad, 23 47 40 06  060 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ARBEIDSUTVALGET 11.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
Bakgrunn for saken: 
Byrådsavdeling for finans og utvikling sendte 27.06.05 utkast til byrådssak om innføring av 
systemstøtte på innkjøpsområdet og etablering av faktura- og regnskapssentral som 
høringssak til bydelen, etater, foretak med mer. 
 
Høringsfristen var opprinnelig satt til 19.08.05, men ble forlenget til 20.09.05 av hensyn til 
bydelenes behandling. 
 
Bydel Sagene avga 06.09.05 en administrativ høringsuttalelse som har fokus på 
konsekvensene av forslagene i saken, som oppfattes å være regnskapssentralisering i Oslo 
kommune.  Systemstøtten er allerede skaffet til veie. 
 
Saken ble behandlet i medbestemmelsesutvalget i Bydel Sagene 06.09.05.  
Medbestemmelsesutvalget vedtok enstemmig å gi tilslutning til høringsuttalelsen. 
 
Saken fremmes for behandling i bydelsutvalgets ordinære møte 13.10.05.  Bydelsutvalgets 
vedtak vil bli ettersendt til byrådsavdelingen selv om dette fattes etter fastsatt høringsfrist. 
 
 
Saksframstilling: 
Den vedlagte høringsuttalelse redegjør for sakens forslag og de undersøkelser som bydelen 
har foretatt om sakens betydning og konsekvenser.   Det henvises til uttalelsen når det gjelder 
framstilling av saken og begrunnelser for høringsuttalelsens konklusjoner. 
 
Forslag til vedtak: 
 
Bydelsutvalget slutter seg til høringsuttalelsens konklusjoner: 
 
Det dataverktøy som er utviklet for bestillinger, fakturabehandling og remitteringer tilknyttet 
Agresso stilles til disposisjon for bydelens regnskapskontorer. 
 
Bydelsdirektør som har ansvar for virksomhetens økonomi- og budsjettoppfølging, gis 
fortsatt adgang til å benytte tilstrekkelig regnskapsfaglig kompetanse i egen bydel. 
 
Arbeidet med å inngå gode samkjøpskontrakter for Oslo kommune videreføres/dreies i 
retning av leverandører som benytter den offentlige Markedsplassen. 



 
 

 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
Høringsuttalelse avgitt 06.09.05 
 
Utrykte vedlegg: 
Utkast til byrådssak av 27.06.05 
Undersøkelse om tidsbruk i regnskapsfunksjonen i Bydel Grünerløkka 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

Vedlegg: 
 
Oslo kommune 
Byrådsavdeling for finans og utvikling 
Rådhuset 
0037 Oslo   

 
  

   Dato:  06.09.2005 
Deres ref: Vår ref (saksnr): Saksbeh: Arkivkode: 
200405175-10 02/1010 Hans Raastad, 23 47 40 06  060 
 
HØRINGSUTTALELSE OM REGNSKAPSSENTRALISERING I OSLO 
KOMMUNE 
 
Brev av 27.06.05 med vedlagt utkast til byrådssak ”Innføring av systemstøtte på 
innkjøpsområdet og etablering av faktura- og regnskapssentral” er mottatt.  Høringsfristen er 
i brev av 06.07.05 fastsatt til 20.09.05.    
 
Forslagene i utkastet til byrådssak er følgende: 
 
Det opprettes en felles faktura- og regnskapssentral, som får i oppgave å føre regnskap for 
kommunens etater, bydeler og foretak.  Sentralen plasseres organisatorisk i Utviklings- og 
kompetanseetaten. 
Tilknytning til fakturasentralen gjøres obligatorisk for samtlige virksomheter. 
Virksomheter med eget regnskapskontor kan velge om man ønsker å benytte seg av 
regnskapstjenestene til sentralen eller videreføre dette i egen virksomhet. 
Byråden for finans og utvikling delegeres ansvaret for å innføre elektronisk innkjøpsløsning, 
gjennomføre opprettelsen av faktura-/regnskapssentralen og foreta de bemanningsendringene 
som følger av dette. 
 
Byrådssaken har følgende uttrykte vedlegg som – sammen med utkastet til byrådssak – 
forutsettes å gi fullstendig opplysning av saken: 
 
Beslutningsdokument faktura/regnskapssentral eFFEKT. 
Gevinstplan faktura/regnskap. 
Gevinstplan innkjøp.  
 
De uttrykte vedlegg er framskaffet og ligger til grunn for Bydel Sagenes høringsuttalelse.  
Vedleggenes henvisning til det såkalte RIPS-prosjekt forutsettes å ikke innebære noe annet 
faktagrunnlag enn det som er dokumentert i utkastet til byrådssak med dets utrykte vedlegg. 
 
 
Konklusjonene i høringsuttalelsen fra Bydel Sagene er følgende: 
 
Det dataverktøy som er utviklet for bestillinger, fakturabehandling og remitteringer tilknyttet 
Agresso stilles til disposisjon for bydelenes regnskapskontorer. 
 



 
 

Bydelsdirektør som har ansvar for virksomhetenes økonomi- og budsjettoppfølging, gis 
fortsatt adgang til benytte tilstrekkelig regnskapsfaglig kompetanse i egen bydel. 
 
Arbeidet med å inngå gode samkjøpskontrakter for Oslo kommune videreføres/dreies i 
retning av leverandører som benytter den offentlige Markedsplassen. 
 
Utkastets gjennomsnittsberegninger er ikke dekkende for bydelene. 
 
Det er etter vår oppfatning en grunnleggende svakhet ved de analyser som saken bygger på, 
at alle beregninger er basert på en total gjennomsnittsbetraktning av virksomhetene.  Det 
synes ikke å være gjort forsøk på å analysere grupper av virksomheter slik som for eksempel 
bydeler.   
 
Ut ifra gjennomsnittsberegninger for hele Oslo vises det et gjennomsnittlig 
innsparingspotensiale på 4,1 stilling for virksomheter med eget regnskapskontor.  Gitt at 
Bydel Sagene er en ikke utypisk bydel med våre 4 ansatte ved regnskapskontoret og gitt at de 
15 bydeler er en interessant del av de 29 virksomheter som har eget regnskapskontor og gitt 
at forslaget om at 1 stilling med regnskapskompetanse beholdes i bydelen, så må det være et 
tankekors at gjennomsnittsberegningene bygger på at det skal spares inn flere 
regnskapsmedarbeidere enn bydelen(e) faktisk har ansatt. 
 
Utkastets tallgrunnlag er ikke oppdatert til nåtid 
 
Vi er forbauset over at det i 2005 fremmes byrådssaker som i sine tallanalyser bygger på 
uttrekk fra Agresso fra første halvår 2003.    Det gamle tallgrunnlaget fanger ikke opp 
endringer som følge av bydelsreformen (overgang fra 25 til 15 bydeler per 01.01.2004 med 
til dels sterk reduksjon i antall ansatte i administrative støttefunksjoner som regnskap o.l.) og 
eiendomsreformen (sterk reduksjon i antall fakturaer som gjelder forvaltning, drift og 
vedlikehold av kommunale eiendommer).  
 
Bydel Sagene har gjennomført studiebesøk og egne analyser av tall og fakta.   
 
For å framskaffe et forsvarlig analysegrunnlag for å kunne vurdere forslagenes virkning for 
økonomistyringen i Bydel Sagene, har vi gjennomført studiebesøk ved Enhet for 
fellestjenester (EFT) i Utdanningsetaten samt en av bydelens skoler som betjenes av EFT, 
samt analysert oppdaterte tall i Agresso for første 7 måneder 2005.   Vi har også vurdert 
offentlig tilgjengelige opplysninger om Markedsplassen, altså status for offentlige innkjøp 
gjennom e-handel i Norge. 
 
EFT er en av fire piloter i prosjekt eFFEKT Innkjøp og fakturahåndtering.   På grunn av 
størrelse og allsidighet er EFT sannsynligvis den viktigste av prosjektets piloter.   
 
Som ledd i prosjektarbeidet har Agressos leverandør utviklet systemløsning for bestillinger, 
fakturabehandling og betalinger (remittering).  Denne delleveransen er blant annet evaluert 
gjennom  kommunerevisjonens rapport 7/2005 effekt – prosjektets dellevaranse 
innkjøp/faktura/regnskap, som er behandlet i Bystyrets kontrollutvalg sak 45 den 14.04.05  
og bystyrets finanskomite 23.08.05.   



 
 

 
Den nyinnkjøpte systemløsningen er desentralisert og bør brukes desentralisert 
 
Systemløsningene for innkjøpsstøtte er i sin natur desentralisert.  For det første er 
bestillerfunksjonen desentralisert.  I Utdanningsetaten gjelder dette systembruk ved ca 170 
skoler som alle har sine respektive Bestillere og Godkjennere on line som daglige brukere av 
systemet.  Dernest viser det faktum at alle pilotvirksomheter er samtidig brukere av systemet, 
at systemløsningen i seg selv ikke krever sentralisering til en fakturasentral for kommunen.   
 
Bydel Sagene ser det som uproblematisk at det er innført systemstøtte på innkjøpsområdet i 
Oslo kommune.  (Det problematiske ville ha vært å innføre systemstøtte uten å stille dette til 
rådighet for Oslo kommunens virksomheter.)  Valget av Agresso som regnskapssystem var 
blant annet begrunnet i at dette var egnet til å bli bygd ut med et forsystem for bestillinger og 
fakturabehandling, herunder skanning av innkomne fakturaer.  At dette nå faktisk er utviklet 
av leverandøren og tatt i bruk av pilotvirksomhetene, er således ikke kontroversielt.  Vi ser 
liten grunn å legge ytterligere arbeid i denne del av uttalelsen som gjelder spørsmålet om 
kommunen skulle ha gjort det som faktisk er gjort. 
 
Slik vi kan studere det praktiske regnskapsarbeid som utføres ved EFT og vurdere dette for 
bruk i bydelen, vil bruk av forsystem til Agresso for bestillinger og fakturabehandling totalt 
sett innebære forbedringer for bydelens regnskaps- og innkjøpsarbeid.  Alle våre 21 
resultatenheter samt avdelingsleddene vil kunne fungere som Bestiller og Godkjenner.  
Regnskapskontoret kan med en investering i størrelsesorden under kr.40.000 utstyres med 
skanner som gjør det teknisk mulig å dra full nytte av de systemløsninger som nå er utviklet.  
Vi er klar over at det tilkommer lisensutgifter for systemløsning for egen skanning i tillegg 
til de lisensutgifter som allerede må være innkalkulert i byrådssaken for desentralisert bruk 
av systemet blant kommunens mange Bestillere og Godkjennere.   Størrelsen på en slik 
lisensutgift antas å være ikke avskrekkende i forhold til de merutgifter som bydelen ellers år 
om annet er blitt vant til å bli påført som betaling for sentralt besluttede IKT-løsninger.   
 
Utkastet til byrådssak inneholder faktiske feil 
 
Inndekning av investering i skanner og løpende utgifter skjer ved forbedringer i innkjøps- og 
regnskapsfunksjonen totalt sett i bydelen.  På dette punkt mener vi i likhet med utkastet til 
byrådsak at det er muligheter for rasjonalisering.  Vi vil likevel peke på enkelte feil i de 
utrykte vedlegg (for eksempel misvisende opplysninger om redusert tidsbruk ved bortfall av 
utarbeidelse av bilagsforside (som allerede er avskaffet i bydelen) og påstand om store 
utgifter til morarenter (som  faktisk er minimale i bydelen)).  
 
Merknad:  Blant mulige faktiske feil i de utrykte vedlegg synes prosjektnotatet Reviderte 
gevinster. For faktura/regnskapssentral i sine beregninger av økonomisk nytte å ha lagt 
grunn innsparing av årsverk på 1.842 timer og prosjektnotatet Gevinstplan.  Revidert.  For 
innkjøp eHandel i sine beregninger av økonomisk nytte synes å ha lagt til grunn årsverk på 
2.045 timer.  Siden dette gjelder timer ved innsparte årsverk ved nåværende 
regnskapskontorer innebærer det en form for anerkjennelse at nåværende innsats verdsettes 
til langt mer enn 100% av lovlig arbeidstid og all denne arbeidstid vurderes til å være 
effektiv.   En korreksjon av beregningene henimot mer virkelige størrelser for antall effektive 



 
 

arbeidstimer i vanlige årsverk vil lede til at de potensielle innsparinger som beregningene 
formodentlig er ment å vise, går ut over de størrelser som er intuitivt sannsynlige.  
 
Fakturaarbeidet er overvurdert og annet regnskapsarbeid er undervurdert 
 
Hovedinnvendingen mot utkastet til byrådssak – sett fra bydelens side - er at omfang og 
betydning av faktureringsarbeidet er overvurdert og omfang og betydning av annet 
regnskapsarbeid er undervurdert.  Byrådssakens hovedideer, nemlig at faktureringsarbeidet 
kan rasjonaliseres sterkt ved sentralisering og det øvrige regnskapsarbeid kan gjøres mer 
effektivt i en felles regnskapssentral for hele Oslo kommune, treffer ikke den virkelighet vi 
mener å ha kjennskap til når det gjelder praktisk økonomistyring i bydelen.  
 
Ved spørring i Agresso hovedbok har vi identifisert samtlige bilag 7 første måneder i 2005.  
Antall leverandørfakturaer er 7.260 eller 1.037 per måned for perioden januar-juli 2005.  
Antall hovedbokstransaksjoner som ikke er leverandørfakturaer inkludert automatiserte 
posteringer tilknyttet leverandørfakturaer (merverdiposter, betalingsposteringer), er nær 
83.000 eller vel 11.800 per måned i samme periode.  Antall leverandørfakturaer tilsvarer 
dermed mindre enn 9% av antall øvrige hovedbokstransaksjoner.   Selv om 
leverandørfakturaer er viktige, viser dette forholdstall at arbeid med andre typer 
regnskapsoppgaver faktisk er mer omfattende enn arbeid med leverandørfakturaer.  Dette 
kommer vi tilbake til etter først å ha belyst et par andre momenter som gjelder e-handel. 
 
Den offentlige markedsplassen er lite utviklet, men viktig så langt den rekker  
 
E-handel og den offentlige Markedsplassen er gitt til dels entusiatisk omtale i utkastet til 
byrådssak og foredrag som bygger på denne.  For å skille mellom de mer visjonære sider av 
saken fra de praktiske konsekvenser som er av betydning for daglig arbeid i bydelene i Oslo 
de kommende år som den aktuelle saken gjelder, har vi vurdert offentlig tilgjengelige 
opplysninger om Markedsplassen. 
 
Internettoppslag på Markedsplassen bringer blant annet en oversikt over kostraarters 
egnethet for e-handel.  Varegruppene 100-1290 er gitt veiledende definisjoner med 
benevnelsene ”ja”, ”delvis” og ”nei” med hensyn til vurdering av egnethet.  Vi har analysert 
samtlige innkjøp foretatt av Bydel Sagene 7 første måneder i 2005.   Av driftsutgifter i artene 
11000-13999 på i alt 185 mill var 93 mill knyttet til tjenestekjøp etc i artene 13000-13999 
som ikke var definert i Markedsplassens oversikt over kostraarters egnethet for e-handel.  Av 
de øvrige 92 mill gjaldt 40 mill (44%) innkjøp på arter som var definert som egnet for e-
handel, 5,7 mill (6%) var definert som delvis egnet for e-handel og de resterende 45,7 mill 
(50%) var innkjøp på arter som var definert som ikke egnet for e-handel.  Konklusjon på 
denne undersøkelsen er at den offentlige Markedsplassen peker på at en rekke kostraarter 
ikke er egnet eller bare delvis er egnet for innkjøp gjennom Markedsplassen og disse ikke-
egnete/delvis-egnete arter utgjør faktisk mer enn halvparten av bydelens innkjøpte 
driftsmidler.   
 
Selv om driftsmidler etter sin art både kan være egnet eller ikke egnet for innkjøp gjennom 
Markedsplassen, mener vi det er nyttig å undersøke om varer og tjenester faktisk blir tilbudt 
gjennom denne kanal.  Ved utgangen av august i år var 271 norske leverandører registrert 



 
 

som leverandør på Markedsplassen.  Vi har gjennomgått historiske poster i 
leverandørreskontro i Agresso fra det tidspunkt Agresso ble innført sommeren 2002 til i dag 
– altså en periode på vel 3 år – for å finne ut om Bydel Sagene har foretatt kjøp fra disse  
leverandører.  Undersøkelsen gjelder altså kjøp på ordinær måte fra leverandører som i dag 
vil kunne nås med direkte bestillinger gjennom Markedsplassen.   
 
I alt 66 leverandører ble funnet brukt i den undersøkte 3-årsperioden.  Undersøkelsen viser 
blant annet at det totale kjøp i 3-årsperioden fra disse leverandører var på 26,4 mill fordelt på 
5.831 fakturaer, altså gjennomsnittlig ca 158 fakturaer per måned.  Det tilsvarer ca 15% av 
dagens fakturamengde per måned. 
  
Gjennomsnittlig fakturabeløp (aritmetisk gjennomsnitt) var på kr.4.529.   
De 9 største leverandører sto for ca 80% av varekjøpet. 
De 12 leverandører med flest fakturaer sto for ca 80% av fakturamengden. 
 
Den konklusjon vi trekker av undersøkelsen, er at Markedsplassen er interessant – så langt 
den rekker.  Spesielt i forhold til relativt få leverandører med samkjøpsavtaler (i Trondheim: 
13 leverandører av basisvarer) vil det være interessant for bydelens resultatenheter å kunne 
forenkle bestillinger, fakturaarbeid og varemottaksregistrering gjennom adgang til å bruke 
det nye dataverktøy som kommunen har anskaffet.  
 
Ingen motsetning mellom bedre samkjøpsavtaler og fortsatt desentral regnskapsførsel. 
 
Blant de historisk sett store leverandører er det leverandører som Oslo kommune allerede har 
inngått samkjøpsavtaler med.  Bydel Sagene har i tidligere uttalelser gitt tilslutning til 
videreføring av samkjøpsmodellen.  Vi ser i denne sak ingen motsetning mellom på den ene 
side utnyttelse av Oslo kommunes markedsmakt blant annet til å inngå fordelaktige 
samkjøpskontrakter som innebærer krav om leverandørens deltakelse i Markedsplassen 
(tilsvarende Trondheim kommune) og på den annen side desentral utnyttelse av dataverktøy 
til å foreta bestillinger hos de samme leverandører samt desentral mulighet til å bekrefte 
varemottak ved de tjenester som mottar varer.  
 
Sentralisering skaper avstand og feilkilder.  Desentral bruk løser praktiske problemer best.  
 
Kjøpslojalitet utvikles og kontrolleres best ved å stille dataverktøy til disposisjon for 
kjøperne.  Det er ved sentralisering av bestillinger, fakturamottak og registrering av 
varemottak at det skapes avstand, flaskehalser, grobunn for misforståelser og unødvendig 
dobbeltarbeid.  Bakgrunnen for denne vurdering er en gjennomgang av ansvarsmatrisen Ny 
innkjøpsbehandling fra pilot EFT samt tilsvarende gjennomgang av rutinehåndbok for Oslo 
kommune v/ Utviklings- og kompetanseenheten, prosjekt eFFEKT kapittel I Bestilling og 
fakturabehandling, versjon 1.0, gyldig dato 17.12.04.  Vår vurdering av saksgangen er at det 
i disse rutinebeskrivelser er identifisert en lang rekke mulige typer avvik mellom de behov 
som skal dekkes og de varer og tjenester som faktisk blir levert og skal betales.  Oppklaring 
av de mange typer avvik skjer enklest når aktørene selv kan betjene det verktøy som skal 
brukes til å løse avviksproblemene samt å sørge for at tilsvarende problemer ikke oppstår en 
gang til.    
 



 
 

Ved studiebesøket i EFT erfarte vi at systemløsningen for bestillinger, fakturabehandling og 
remittering har lagt til rette gode og nye funksjoner for identifisering av faste kjøp gjennom 
abonnement.  Eksempelvis skal det være mulig å identifisere fakturaer for abonnement på 
aviser og tidsskrifter, mobiltelefoner etc på en oversiktlig måte ved å knytte den ansattes 
ressursnummer til abonnementet og dermed til leverandørens digitalt lesbare 
fakturaopplysninger.  Arbeidet med å etablere og ikke minst vedlikeholde data for å utnytte 
en slik funksjonalitet under stadige skiftinger i ansettelses- og abonnementsforhold kan etter 
vårt syn i praksis utføres bedre i virksomhetenes egne regnskapskontor enn det kan gjøres i 
en fjern regnskapssentral. 
 
Utkastet innebærer grove undervurderinger av regnskapsarbeidets mangfoldighet.   
 
Der hvor utkastet til byrådssak har sitt alvorligste feilgrep slik vi ser det, er 
saksframstillingens undervurdering og summariske behandling av andre regnskaps- og 
arbeidsoppgaver enn bestillings- og fakturabehandling.   
 
Som påvist ovenfor utgjør antall hovedbokstransaksjoner som ikke er leverandørfakturaer 
inkludert automatiserte posteringer tilknyttet leverandørfakturaer (merverdiposter, 
betalingsposteringer), ca 11.800 per måned hittil i 2005 eller mer enn 10 ganger antall 
leverandørfakturaer per måned.   
 
Det er knyttet regnskapsarbeid til enhver transaksjonstype eller bilagsart.  Utgående 
fakturering av krav på egenbetaling for tjenester – blant dem betaling for hjembaserte 
tjenester, sykehjemsplasser, barnehager, skolefritidsordning, trygghetsalarmer med mer – er 
særs viktig for bydelers økonomi.  Arbeidet med de tilhørende innbetalinger er i mange 
sammenhenger det mest undervurderte regnskapsarbeid.  I de utrykte vedlegg er denne type 
arbeid omtalt som ”Innfordring utestående fordringer”, mens innbetalingsregistreringene 
ikke er omtalt.  Innfordringsarbeidet er for vår bydel lagt til Kemneren som tilbyr denne type 
tjenester på en god måte, slik vi vurderer det.  Innbetalingsregistreringene bygger på nitidig 
oppfølging av alle mottatte giroer, ned til de mer ekstreme tilfeller der det kan være aktuelt å 
kjenne håndskriften til den pensjonist som på egen giro har betalt kr.150 som månedlig 
egenandel for trygghetsalarm.  
 
Bydelens regnskapsarbeid er i stor grad knyttet til arbeid med avstemming og kontroll av de 
regnskapsmessige konsekvenser av bruk av forsystemer.  Forsystemer som skaper 
kundefordringer er blant annet systemet ”Sats” for barnehager/SFO og ”Gerica” for 
eldreomsorg.  Kundefordringer skapes også i Agressos  faktureringsmodul gjennom 
salgsordre og abonnement.  Lønningssystemet NLP er i seg selv et betydelig forsystem.  De 
regnskapsmessige konsekvenser av NLP er ikke begrenset til automatisk postering i 
hovedbok av lønnsutgift etc.  Oppfølging av alle typer refusjonskrav samt utbetaling av for 
eksempel feriepenger og arbeidsgiveravgift og utgiftsførsel av pensjonsavgift til 
sluttede/nyankomne ansatte har også regnskapsmessige konsekvenser især i forhold til 
”godheten” ved de mange balansepostering som NLP benytter.  (Til opplysning er det ca 34 
balansekonti som brukes i forbindelsen mellom NLP og Agresso og som regelmessig må 
avstemmes og følges opp.) 
 



 
 

Til de mest betydningsfulle forsystemer i bydelens virksomhet hører systemene for 
økonomisk sosialhjelp (Winsosial og sosiallånssystem).  Det er knyttet anvisningsfullmakter 
til de utbetalinger som skjer fra sosialkontorenes bankkonti tilknyttet disse systemer.  
Regnskapskontorets avstemmingsarbeid mellom sosialsystemene og Agresso er således av 
helt grunnleggende betydning for orden og oversikt over bydelenes særlige ansvar for 
omfang av økonomisk sosialhjelp i Oslo kommune. 
 
Forenklinger i remitteringsarbeidet kan gjennomføres uavhengig av sentralisering av 
regnskapskontorene 
 
Det er anført som argument for sentralisering av regnskapsarbeidet at remitteringsfunksjonen 
blir forenklet ved å innføre en felles regnskapssentral.  Vi ser ikke bort fra at felles 
remittering isolert sett er gunstigere enn dagens desentraliserte ordning med bruk av K-Link 
ved hvert regnskapskontor.  Men felles remittering – tilsvarende det som praktiseres ved 
ordinære lønnsutbetalinger fra NLP – kan utvikles som en forbedring av Agresso som slett 
ikke krever sentralisering av regnskapskontorene.   
 
Eventuell innføring av felles remittering i Agresso vil i praksis være å gå tilbake til den 
løsning som var gjeldende for Oslo før Agresso ble innført.  Det tidligere brukte 
leverandørsystem LINUS bygde på felles remittering av kommunens leverandører.  Det er 
vanskelig å se den store sammenheng i dette element, der Agresso først ble innført i samsvar 
med sentralt fastsatte systemkrav som innførte remitteringsarbeid for hvert regnskapskontor 
uten at merarbeidet med dette var estimert, for deretter å begrunne inndragning av ressurser 
når man eventuelt går tilbake til sentralisert remittering.  Det er ytterligere vanskelig å se den 
store sammenheng i forholdet til remitteringsløsninger når kommunen samtidig som 
remittering ønskes inndratt fra de rimelig godt fungerende regnskapskontorene, står i ferd 
med å innføre regnskapsmoduler i forsystemet Familia for barnevernet der desentral 
remittering blir obligatorisk for de noe svakere bemannede økonomienheter ved 
barnevernstjenestene. 
 
Tidsbruksundersøkelse i nabobydel støtter våre egne analyser  
 
I gjennomgangen av det regnskapsarbeid som ikke har med leverandørfakturaer å gjøre, har 
vi gitt en ”prosabeskrivelse” i håp om at kan forstås av lesere som ikke har praktisk erfaring 
med regnskapsarbeid.  Beskrivelsen av dette kan suppleres av kvantitative undersøkelser.  
Vår samarbeidende nabo Bydel Grünerløkka har gjennomført en tidsstudie av forbrukt tid til 
ulike typer regnskapsarbeid.  Tidsstudien henvises til som utrykt vedlegg i vår uttalelse, men 
Bydel Sagene har gjort supplerende undersøkelser som underbygger den samme 
virkelighetsoppfatning som tidsstudien fra nabobydelen dokumenterer.  Av i alt 14 typer 
oppgaver ved regnskapskontoret relaterer arbeid med bestillinger, fakturabehandling og 
remittering seg til 4 deloppgaver som i alt utgjør ca 22% av anvendt tid ved 
regnskapskontoret.  Dette er ingen liten tidsandel og det understreker mulighetene for 
effektivisering gjennom bruk av hensiktsmessig og desentral bruk av det nye dataverktøy.  
Men det vil være feilslutning å anta at hele 22% av ressursene kan inndras til fordel for 
sentral fakturabehandling, dersom denne variant velges.  Enhver regnskapssentral som står 
tjenestene fjernt, vil dels være avhengig av kvalitetssikret input fra virksomhetene og dels 
bistand fra virksomhetene til å oppklare avvikstilfeller som forekommer av allehånde art.   



 
 

 
Sentralisering stjeler tid 
 
Utkastet til byrådssak framstiller SLA-avtaler (Service Level Agreement) som sikring av 
kvalitet for brukerne ved den foreslåtte sentralisering av regnskapsførselen til en enhet 
underlagt UKE.  Det er dessverre stor fare for at denne form for løsning ikke er fullgod, men 
heller minner om tiltak av typen ”avskaffe forbrytelser ved lov”.  Svakhetene ved SLA er 
både av praktisk og prinsippiell art.   
 
En praktisk svakhet gjelder noe så prosaisk som postgang.  Dersom regnskapssentralen 
overtar all regnskapsførsel, må det legges inn dager for postgang mellom virksomhetene og 
regnskapssentralen, idet regnskapssentralen ikke kan tillegges myndighet til å postere enhver 
type bilag på virksomhetenes konti under virksomhetsleders ansvar uten at dette for de fleste 
typer bilags vedkommende er dokumentert på papirbilag som er behørig attestert og 
kontrollert (og som oppbevares i den orden og det antall år som faktisk er gjeldende for 
regnskapsførsel i Norge).  Postgangstiden spiser grovt av de allerede særs knappe tidsfrister, 
der for eksempel (den ekstremt korte) frist for avslutning av regnskapet for 1. tertial 2005 av 
byrådet var satt til arbeidstids slutt 2 arbeidsdager etter tertialets avslutning.   Kombinasjonen 
av særs korte frister til å avgi perioderegnskap og skjerpede krav til kvalitet og fullstendighet 
i ethvert perioderegnskap setter stort press på dagens regnskapskontor og økonomiledelse.  
Ytterligere skjerping av denne tidsklemme gjennom en i denne sammenheng ”bortkastet” tid 
til postgang vil både skape økt kontrollbehov (faktisk også nytt behov for mer ”bortkastet” 
tid til kontroll av regnskapsrapporter mot nye former for skyggeregnskap) for å sjekke ut hva 
regnskapssentralen faktisk har postert.  Hovedutfordringen med budsjettoppfølging er som 
kjent å supplere enhver rapport over bokførte avvik med innsikt i hva som ikke er bokført, 
men som likevel hører til perioden.   
 
Mulig konkurranseutsetting er en begrunnelse for sentraliseringsforslaget  
 
Den prinsippelle svakhet ved regnskapsenheten som foreslås opprettet, er at den vil bli en ren 
monopolist med alle de ulemper som en slik markedssituasjon leder til.  Det finnes ingen 
balanse verken ved inngåelse eller aller minst i praktisering av en avtale mellom en 
monopolist og diverse virksomhetskunder.  Virksomhetene gis ikke reell adgang til å bruke 
alternative tjenesteytere (det vil si beholde et eget, men redusert regnskapskontor for 
virksomheten) uten å bli rammet av prisingsvirkemidlene.  Utkastet til byrådssak avdekker et 
opplegg for prising av de øvrige regnskapstjenestene som skal gi ”incitament” for å slutte 
seg til regnskapssentralen.  Prispolitikk bygd på prinsippet om ”incitament” kan vanskelig 
forstås som annet enn at prisingen ikke er nøytral i forhold til kostnadselementene, men i 
stedet brukes til å fremme forutbestemte løsninger.  
 
Begrunnelsen for at monopolistmodellen foreslås valgt, kan ikke ligge i at monopolisering av 
regnskapstjenestene er uten lyte.  Det vil i så fall være oppsiktsvekkende ut ifra det kritiske 
søkelys som ellers settes på monopolposisjoner.  I dette tilfelle er begrunnelsen for 
regnskapsmonopol formulert på en direkte måte i henvisningen til forutsetningene om 
konkurranseeksponering.  
 



 
 

Utkastet til byrådssak begrunner valget av monopolmodell blant annet med at 
regnskapsenheten skal underlegges UKE og at byrådssak 1295/03 ”Opprettelse av 
utviklings- og konkurranseenheten” forutsetter at alle egnede oppgaver hos UKE skal 
konkurranseeksponeres.  Selv om det sentrale eFFEKT-prosjekt ”ikke har tatt stilling til om 
konkurranseeksponering skal gjennomføres”, er dette hensyn likevel rådende i det utrykte 
beslutningsdokument av 17.09.2004 fra prosjektet eFFEKT.   
 
I utkastet til byrådssak er det blant annet anført:  Byråden har vurdert om oppgavene i 
sentralen bør være gjenstand for ekstern konkurranseeksponering, og kommet til at dette 
ikke er hensiktsmessig før man har fått kontroll på prosessene som er nødvendig i den nye 
modellen.  Markedet for de tjenestene som det er aktuelt å konkurranseeksponere anses 
heller ikke til å være tilstrekkelig modent på det nåværende tidspunkt.  Det skal imidlertid 
vurderes å konkurranseeksponere dette området på et senere tidspunkt.  
 
Den administrativt utarbeidete høringsuttalelse fra Bydel Sagene skal ikke kommentere de 
politiske vurderinger om mulig framtidig konkurranseeksponering av en monopolbasert 
regnskapssentral på annen måte enn å peke på det er vanskelig å få øye på et potensielt 
marked i Norge for regnskapstjenester for storkonserner i den størrelsesorden som Oslo 
kommune representerer.  Så vidt vi kan observere er det god praksis for storkonserner i 
Norge – selv om de ikke er så store og komplekse som Oslo kommune – at de fører sine egne 
regnskap.  
Overbyggende konsernregnskap føres best når det er orden på delregnskapene. 
 
Det er i utkastet til byrådssak anført som argument for sentralisering av regnskapsførselen til 
en ny sentral underlagt UKE at UKE er en del av byrådsavdeling for finans og utvikling og 
at denne byrådsavdeling har ansvar for Oslo kommunes overordnede regnskapsførsel, 
herunder kommunens totale regnskap (bykasseregnskap/konsernregnskap).   Det påberopes 
selvsagt ikke praktiske erfaringer fra bydelens side når vi henviser til at alternative modeller 
også bør vurderes.  Den nærliggende alternative modell for overordnet regnskapsførsel er at 
dette skjer på overordnet nivå, bygd på elementer av virksomhetsregnskap som hver for seg 
er ”i god orden”.  Konsolidering av alle virksomhetsregnskap bør med fordel kunne utføres 
uten at den enhet som har dette ansvar, bindes opp med detaljansvar for virksomhetenes 
enkeltregnskap.   
 
Merknad: Når fordeler og ulemper ved sentralisering av regnskapsføringen i Oslo vurderes, 
bør man ikke unnlate å ta hensyn til nokså nylig ervervete erfaringer med å fjerne 
regnskapsfunksjonen fra virksomhetene.  Kommunerevisjonens rapport nr 27 om legevakten 
– gjennomgang av interne kontrollrutiner knyttet til økonomi og regnskap, viser betydelige 
mangler i forholdet mellom virksomhetens mange fagsystemer og sentralisert 
regnskapsførsel, altså en praktisk situasjon som fra virksomhetens side i utgangspunktet har 
likhetstrekk med de utfordringer som følger av bydelenes mange fagsystemer.      
 
Ansvarlig anvisningsrolle ivaretas best med egne regnskapskontorer 
 
Avslutningsvis vil vi i høringsuttalelsen reise spørsmålet om anvisningsmyndighet og 
anvisningsplikt i forhold til utkastet til byrådssak.  Bydel Sagene bestreber seg på å etterleve 
de regler og rutiner som til enhver tid gjelder, herunder å bringe på plass de til enhver tid 



 
 

gjeldende arbeidsdelinger som er grunnleggende for intern kontroll, hvilket hva bruk av 
Agresso angår er gjort.  Vi har tidligere vist til gjennomgangen av den tilgjengelige 
ansvarsmatrise i dokumentasjon fra piloten EFT og rutinehåndbok for Oslo kommune 
v/UKE, prosjekt eFFEKT kapittel I bestilling og fakturabehandling, versjon 1,0 gyldig dato 
17.12.04.  Ett forhold ved den tilgjengelig dokumentasjon har påkalt oppmerksomhet, og det 
gjelder manglende plasseringer eller henvisninger til anvisningsfunksjonen.   
 
Vi antar at rundskriv nr 3/94 anvisningsmyndighet i Oslo kommune  er av interesse som ett 
element blant flere når det gjelder å vurdere utkastet til byrådssak om sentralisering av 
regnskapsførselen i Oslo kommune.  Anvisningsmyndighet og anvisningsplikt er tillagt 
virksomhetsleder.  Anvisningsmyndighet er en rolle som kommer i tillegg til de kjente roller 
som behovsmelder, bestiller/rekvirent, attestasjons-/budsjettansvars-/godkjenner, vare- og 
tjenestemottaker og bilagskontroll.  Anvisningsrollen er så klart definert i rundskriv nr 3/94 
at den verken kan delegeres eller kombineres med andre hovedroller i innkjøpsprosessen.  
Uten å overdrive momentets betydning kan det pekes på at klargjøring av anvisningsrollens 
innhold skjedde i forlengelsen av oppklaring av en rekke beklagelige hendelser (korrupsjon 
blant offentlig ansatte) knyttet til de tidligere former for sentralisert eiendomsforvaltning 
som var gjeldende i Oslo kommune på slutten av 1980-tallet.  
 
Etter vårt syn vil anvisningsrollen bli svekket dersom den ikke gis klar plassering i de 
systemer og rutiner for økonomiforvaltning  som innføres.  Virksomhetsleders 
stikkprøvekontroll inngår i eFFEKT-prosjektets delrutine I.1.7 virksomhetsleders 
stikkprøvekontroll.  En stikkprøvekontroll er et godt og sunt tiltak innenfor alminnelig god 
og sunn ”corporate governance” som også bør være rådende innenfor kommunal forvaltning, 
men vi kan ikke se at denne type stikkprøvekontroll erstatter anvisningsrollen slik den er 
definert i rundskriv nr 2/94. 
 
Høringsuttalelsens konklusjoner er følgende: 
Det dataverktøy som er utviklet for bestillinger, fakturabehandling og remitteringer tilknyttet 
Agresso stilles til disposisjon for bydelenes regnskapskontorer. 
 
Bydelsdirektør som har ansvar for virksomhetenes økonomi- og budsjettoppfølging, gis 
fortsatt adgang til benytte tilstrekkelig regnskapsfaglig kompetanse i egen bydel. 
 
Arbeidet med å inngå gode samkjøpskontrakter for Oslo kommune videreføres/dreies i 
retning av leverandører som benytter den offentlige Markedsplassen. 
 
Med hilsen 
BYDEL SAGENE 

 
Hans Raastad 
Fung. bydelsdirektør 
 
Kopi: byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester 
 



 
 

BU-sak 05/77:  Høring - retningslinjer for kommunale tilsynsutvalg 
for hjemmebaserte tjenester 

 
 Dato:  05.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/3051 Inger Lise Myklebust, 23 47 40 36  024.3 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ELDRERÅDET 28.09.2005 
HELSE- OG SOSIALKOMITEEN 06.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
 
Bakgrunn for saken: 
Bydelene er bedt om å avgi høringssvar i forhold til nye retningslinjer for tilsynsutvalg for 
hjemmetjenesten. Disse er i dag regulert i bydelsreglementet § 2-5 nummer 2.  
Byrådet skal legge fram sak til bystyret om nye retningslinjer. Høringsutkastet er basert på 
malen til retningslinjer for tilsynsutvalg for institusjoner m.m vedtatt av bystyret 25.5.2005. 
 
Tidligere retningslinjer for tilsynsutvalg i hjemmetjenesten er ”Reglement for tilsynsutvalg 
for hjemmetjenestene” vedtatt av bystyret den 9. februar 1994. 
Endringene som foreslås vurderes å ikke være omfattende i forhold til dette reglement, men 
tydeliggjør tilsynsutvalgets funksjon i forhold til forvaltningen.  
 
Kommentarene er i forhold til enkelte punkter eller deler av enkelte punkter i høringsutkastet  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget har følgende kommentarer til utkast til ”Retningslinjer for kommunale 
tilsynsutvalg for hjemmebaserte tjenester”. 
 
1.  Formål 
 
Bydelsutvalget vurderer det som viktig at retningslinjene presiserer formålet med tilsyn i 
helse- og omsorgssektoren 
 
2. Virkeområde 
 
Virkeområde for tilsynsutvalg i hjemmetjenesten er tydeliggjort, og det er hensiktsmessig at 
bydelsutvalget kan vedta at tilsynsutvalget skal ha tilsyn med avgrensede områder innen 
hjemmetjenesten, som for eksempel kun hjemmesykepleie og hjemmehjelp. 
 
5. Oppgaver 
 
Det er positivt at det særlig påpekes og tydeliggjøres at medisinskfaglige oppgaver ligger 
utenfor tilsynsutvalgets område. Tilsynsutvalgets oppgaver slik de er beskrevet, vil først og 



 
 

fremst dreie seg om utøvelse av tjenesten. Understrekningen av at tilsynsutvalget ikke skal 
behandle ordinære/formelle klager bør kanskje flyttes fra pkt. 6 til pkt. 5. 
 
6. Henvendelser 
 
Det er nytt i disse retningslinjene at tilsynsutvalget har en frist for tilbakemelding til bruker 
om hva som vil bli gjort med deres klage/henvendelse. Bydelsutvalget støtter forslaget. 
 
I det gamle reglementet var det fremhevet at tilsynspersonene kan kreve at leder for den 
aktuelle tjeneste gir de opplysninger som er nødvendig for gjennomføring av tilsynet, men at 
opplysningene burde begrenses til relevante opplysninger. Det er viktig at tilsynet etter 
samtykke fra bruker tar kontakt med tjenesten for å undersøke/påpeke det påklagde 
forholdet. Bydelsutvalget mener  det er en svakhet at 
samarbeid/kommunikasjon/rapportering mellom tilsynsutvalg og hjemmetjenesten ikke er 
beskrevet mer eksplisitt i nye retningslinjer. Hvis tilsynsutvalget skal få gjennomført sitt 
tilsyn og fulgt opp klager/henvendelser er det nødvendig med denne kontakten. 
 
8. Rapportering 
 
Punktet om rapportering er uklart. Som beskrevet i forrige punkt, bør rapportering skje på 
flere nivå; rapportering knyttet til den enkelte sak og rapportering knyttet til mer prinsipielle 
forhold. Slik punktet er formulert skilles det ikke på disse to tingene. 
 
Som det står i bydelsreglementets § 2-5, pkt. 3 skal alle tilsynsutvalg rapportere til 
bydelsutvalget. Denne rapporteringen vil gå via  bydelsadministrasjonen. I forslag til 
retningslinjer sies det at  hvordan rapportering skal foregå, avtales mellom tilsynsutvalg og 
bydelsutvalget. Bydelsutvalget mener det vil være uhensiktsmessig at rapportering i hver 
enkelt sak, legges fram for bydelsutvalget. Tilsynsutvalget bør minimum lage en årsrapport 
og for øvrig rapportere til BU hvis administrasjonen/tjenesten ikke har oppfylt sine 
forpliktelser, eller ved avdekking av systematiske feil og mangler. 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
 
Utkast til retningslinjer for tilsynsutvalg av 21.07.2005 m/oversendelsesbrev. 
Reglement for tilsynsutvalg for hjemmetjenestene av bystyrevedtak 9.2.1994 
 
 
 
 



 
 

BU-sak 05/78:  Lovisaprisen, endring av statutter 
 
 Dato:  13.07.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
05/1116 Øivind Hartmann, 23 47 40 63  854 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ARBEIDSUTVALGET 11.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
 
Saksframstilling: 
På bakgrunn av tidligere behandlinger synes det å være behov for en revisjon av statuttene 
for Lovisaprisen, spesielt gjelder dette regler for hvem som ikke kan motta prisen. 
 
Lovisaprisen ble vedtatt opprettet av bydelsutvalget 26. mai 1994 og fikk navnet etter Oskar 
Braatens romanfigur Hønse-Lovisa. Navnet ble valgt fordi det knyttes til bydelen mest kjente 
forfatter, Oskar Braaten, og fordi Hønse-Lovisa representerer et sterkt sosialt engasjement og 
en omsorg for folk og miljø. Prisen utdeles etterskuddsvis, slik at i år ble Lovisaprisen 2004 
delt ut. 
 
Lovisaprisvinnere inntil nå: 
For 1994: Arne Gjesti for et bredt sosialt arbeid og for etablering av Sagene samfunnshus 
For 1995: Torshov Kunst- og Kulturforening for kunstutstillinger og -foredrag 
For 1996: Organist Tom Wiklund for bred musikkvirksomhet og kulturtilbud i Torshov kirke 
For 1997: Skuespiller Grete Ryen for start av og drivkraft i Lilleborg amatørteater 
For 1998: Lise Eskedal og Gerd Svenfors for sin mangeårige kunstnerisk ledelse i 
Askeladden barne- og ungdomsteater 
For 1999: Thore Wolfgang Ferger for mange års innsats i Sagene IFs barne- og 
ungdomsidrett 
For 2000: Hanna Hernæss for allsidig frivillig innsats, ikke minst på Sagene/Bjølsen 
eldresenter 
For 2001: Historiker Gro Røde for lokalhistorisk innsamlingsarbeid og boka ”Livet langs 
elva”  
For 2002: De norske lenker for aktivt arbeid innen rusomsorg 
For 2003: Sagene Nærmiljøsenter for medvirkning til positiv involvering av folk i bydelen 
For 2004: Fortidsminneforeningen Oslo/Akershus for sin innsats for Vøienvolden gård som 
kulturminne og som kulturelt og sosialt møtested for bydelens befolkning. 
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Bydelsutvalget vedtar følgende statutter for Lovisaprisen: 
Bydelsutvalget deler årlig ut Lovisaprisen. Prisen tildeles for fremragende arbeid med å 
bedre det fysiske miljøet i bydelen og/eller for fremragende sosialt/kulturelt arbeid i bydelen. 
Prisen deles fortrinnsvis ut på de årlige bydelsdagene. 



 
 

Prisen kan tildeles enkeltpersoner, forretninger, bedrifter, menigheter, offentlige og private 
institusjoner, organisasjoner, foreninger og lag tilhørende bydelen 
Bydelens ansatte eller valgte politikere kan ikke motta prisen dersom disses ordinære 
virkefelt inngår som en vesentlig del av begrunnelsen. 
Alle med tilhørighet til bydelen kan fremme forslag på kandidater. Forslagene skal være 
begrunnet. Forslagene sendes bydelsutvalget, ordinært innen 1. april hvert år. 
Bydelsutvalgets medlemmer kan selv foreslå kandidater 
På vegne av bydelsutvalget utpeker arbeidsutvalget en prisvinner. Dersom arbeidsutvalget 
finner at det er flere likeverdige kandidater, kan prisen deles. Dersom arbeidsutvalget ikke 
finner å innstille noen av de foreslåtte kandidatene, kan utvalget velge å ikke dele ut noen 
pris. 
Arbeidsutvalgets rådslagninger skal være unntatt offentlighet. Navnet på prisvinneren og 
begrunnelse for tildelingen offentliggjøres. 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
Gjeldende statutter for Lovisaprisen 
 
Denne sak har vedlegg som ikke er lagt ut på Internett 
Papirversjonen av møteinnkallingen med alle vedlegg kan sees på følgende steder: 
- på Opplysningstjenesten på biblioteket i Sandaker Senter (også lørdags- og kveldsåpent)
- i Bydelsadministrasjonen i Thv. Meyersgt. 7 
- på Sagene samfunnshus 
- i Nordea bank på Sagene 
- i Torshov og Lilleborg kirker 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

BU-sak 05/79: Nytt regelment – 
instruks for kommunale tilsynsutvalg for institusjon mv 

 
 Dato:  08.07.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/3051 Gro Moldstad, 23 47 40 35  024.3 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ELDRERÅDET 28.09.2005 
HELSE- OG SOSIALKOMITEEN 06.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
 
Bakgrunn for saken: 
Bystyret vedtok reglement for kommunale tilsynsutvalg for institusjon m.v. i sak 784/1997. 
Utvalget opprettes av de enkelte bydelsutvalg(BU) for at BU skal føre kontroll med at 
bydelsadministrasjonen og tjenestestedene utfører de oppgaver som de har gitt. Den 
kommunale kontroll kommer ved siden av statlig kontroll med helsetjenestene i kommunene. 
Bystyret vedtok 25.05.2005 nytt reglement for tilsynsutvalg.  Dette reglementet gjelder fra 
08.06.2005, og opphever gammelt reglement fra 1997.  
 
Utkast til nytt reglement ble sendt på høring til bydelene, og BU ga en høringsuttalelse i BU- 
sak 05/5. 
 
Saksframstilling: 
Formålet med det nye reglementet er å bedre arbeidsvilkårene for utvalgene. Dette gjøres ved 
at regelverket blir enklere, tydelig avgrenset og tilgjengelig for utvalgene. Det blir presisert 
at utvalgene skal utføre kontroll, ikke drive ordinær saksbehandling. 
 
I det nye reglementet er det videreført at det skal være minimum fire besøk årlig. To av 
gangene skal være varslet på forhånd, øvrige uanmeldt.  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Saken tas til orientering 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
Knut Egger 
Bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: Instruks for kommunale tilsynsutvalg for institusjon m.v. 
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BU-sak 05/80:  Årsrapport 2004 fra Opplysningstjenesten 

i Bydel Sagene  
 
 Dato:  08.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/2215 Marion Vagle, 23 47 40 76  101.1 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ARBEIDSUTVALGET 11.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
 
Vedlagt følger årsrapport for 2004 fra Opplysningstjenesten i Bydel Sagene. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
Bydelsutvalget tar Årsrapport for 2004 fra Opplysningstjenesten i Bydel Sagene til 
orientering. 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg:  
Årsrapport for 2004 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

OPPLYSNINGSTJENESTEN 
I BYDEL SAGENE 
 
 
 
 
 

ÅRSRAPPORT 2004 
 
 
 
 
Hovedtrekk for henvendelser til Opplysningstjenesten i 2004: 
 
-   Ca. 4 000 henvendelser til Opplysningstjenesten.  
Helse- og sosialtjenester, barnehager, generell informasjon om bydelen og 
lokalhistorie er det vi har mottatt flest henvendelser om. 
Mange finner informasjon om offentlige tjenester her,  før  de oppsøker ”riktig” 
kontor og saksbehandler! 
Ofte er vi ”veivisere” når noen leter etter offentlig informasjon på nettet. 
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Organisering 
Opplysningstjenesten er et samarbeid mellom Bydel Sagene (tidligere Bydel Sagene-
Torshov, men fra 1.1.2004 Bydel Sagene) og Deichmanske bibliotek, Torshov filial. 
Ansvaret for tjenesten er delt mellom de to partene. Opplysningstjenesten er lagt til 
informasjonssjefens ansvarsområde i Bydelen, og til avdelingsleder ved Biblioteket. 
 
Oppstart 
24. februar 1995 
 
Åpningstider 
Opplysningstjenesten er åpen mandag, tirsdag og onsdag kl.10.00-19.00, torsdag og fredag 
kl.10.00-16.00, lørdag kl.10.00-14.00 Telefonhenvendelser mottas fra kl.09. 
(Sommertid i juni, juli og august) 
 
Beliggenhet 
Opplysningstjenesten i Sagene bydel er lagt til Deichmanske bibliotek, Torshov filial, 
Sandakerveien 59 (Sandaker Senter). 
 
Bemanning 
Opplysningstjenesten har vært bemannet med en person i 66% stilling, med arbeidstid  
kl.09-15.30 mandag og tirsdag, og kl.09.00-15.00 onsdag og torsdag. I 
Opplysningstjenestens åpningstid for øvrig, er det andre ansatte ved Biblioteket som besvarer 
henvendelsene. 
 
 
 
Budsjett / økonomi og investeringer 



 
 

Kostnader ved drift av Opplysningstjenesten deles mellom Bydelen og Biblioteket.  
Opplysningstjenesten har ikke eget budsjett. 
 
 
Markedsføring 
 
Bydelsstemmen 
I løpet av 2004 ble bydelens avis ”Bydelsstemmen” utgitt 4 ganger: i februar, mai, september 
og desember.  Her ble det annonsert for Opplysningstjenesten. 
 
Menighetsbladene 
Det har vært annonsert for Opplysningstjenesten i Kirkemagasinet (Sagene og Iladalen 
menighetsblad) som utkom 3 ganger, i Lilleborg menighetsblad som utkom 3 ganger,  og i 
Torshov menighetsblad som utkom 4 ganger.  
 
Din Bydel 
I Din Bydel (tidligere Bydelsguiden) 2004 var det en omtale av Opplysningstjenesten 
under ”Tilbud til alle”.  
 
Østkantavisa 
Lokalavis for Oslo indre øst. Utkom med 12 nummer i 2004. 
Her ble det annonsert for Opplysningstjenesten. 
 
Særarrangementer 
Spesielle arrangementer som ”informasjon om opptak til bydelens barnehager” ble kunngjort 
ved oppslag og utsendelse av plakater til aktuelle tjenestesteder, og ved omtale i 
Bydelsstemmens februarnummer.  
 
 
Informasjonstavlen 
Opplysningstjenesten har en oppslagstavle med aktuell informasjon om bydelen i 
Biblioteket.  
Her informeres det bl.a. om møter i Bydelsutvalget. 
 
Internett 
På bydelens Internettsider presenteres Opplysningstjenesten, og publikum kan stille spørsmål 
til oss via e-post. 
 
Brosjyre  
Brosjyren ”Går du deg vill i den offentlige jungelen?” som informerer om 
Opplysningstjenesten er lagt ut for publikum.  Den tas også med når vi har stand, eller på 
annen måte informerer om virksomheten. 
 
Bydelsdagene og Eldredagen 
Bydelsdagene og Eldredagen ble benyttet til markedsføring av Opplysningstjenesten. 
 
Annet 



 
 

I annonseringen av møter i Bydelsutvalget informeres det om at sakspapirene er å finne i 
Opplysningstjenesten/Deichmanske bibliotek, Torshov filial. 
 
Typer henvendelser 
De fleste henvendelsene til Opplysningstjenesten var knyttet til bydelen: helse- og 
sosialtjenester,  barnehager, boliger (bostøtte, startlån og kommunale boliger i bydelen), leie 
av lokaler, kultur og fritidsaktiviteter, lokalhistorie, og generell informasjon om bydelen.  
Mange henvendelser har en lokal forankring, men berører sentrale offentlige etater. Dette 
gjelder for eksempel spørsmål om vei, trafikk, fortau og snørydding, gatebelysning, 
reguleringsplaner, renovasjon, legater, skatt og trygd.   
Mange etterspør lover og forskrifter, og vi hjelper  publikum å finne aktuelle lovtekster via 
www.lovdata.no, i tillegg til at vi benytter bibliotekets kommentarutgaver.  
Vi opplever ofte at de som kommer innom oss, ønsker å  finne informasjon før de kontakter 
saksbehandlere i andre offentlige etater. I mange tilfeller er vi også ”veivisere” på internett. 
Adresser og telefonnumre 
791 henvendelser var spørsmål om adresser og telefonnumre (i 2003: 816). 
De fleste spørsmålene var etter kommunale telefonnumre og adresser (post og e-post) til 
tjenestesteder, administrasjonen lokalt og ansatte i bydelen. 
 
Helse- og sosialtjenester 
Her ble det registrert 379 henvendelser. Spørsmål om pleie- og omsorgstjenester for eldre og 
funksjonshemmede, bydelsoverlegen (helse- og miljøsaker i bydelen), legetjenester, 
fastlegeordningen, spesialister, særlig innen psykiatri og psykologi, psykiatrikoordinator, 
psykiatrisk sykepleie, tannhelsetjenester, fysioterapi, ergoterapi, vaksinasjon og 
svangerskapskontroller, forekom ofte.  Mange henvendelser var om hjemmetjenester, 
hjelpemidler, sykehjem og sosionomtjenester for eldre.  Vi hadde også noen henvendelser 
om transporttjenesten (TT-ordningen) for funksjonshemmede, og personlig 
assistentordningen.  
 
Brosjyren ”Å være pensjonist i Oslo”, utgitt av Byrådsavdeling for velferd og sosiale 
tjenester, kom i ny utgave i 2004.  Det var stor etterspørsel etter denne. 
 
Boligspørsmål : Behov for informasjon og søknadsskjema om  startlån og om bostøtte gjaldt 
mange av henvendelsene.  Vi mottok også reaksjoner på høye kommunale husleier: ”Man 
blir sosialklient”, var det flere som sa.  
Bomiljøtjenesten og tilbudet i Nordkappgata hadde vi også en del henvendelser om.   
 
På forespørsel hjalp vi til med utfylling av søknadsskjema, og til å forstå innhold og 
enkeltord i brev fra offentlige kontor.  
 
Barnehager 
Det var 292 (i 2003: 245) henvendelser om barnehager.  Flere uttrykte misnøye over mangel 
på barnehageplasser, og følgende spørsmål ble stilt: Hva gjør bydelen for å skaffe flere 
barnehager? Mange etterspurte private barnehager, eller andre mulige barnepassordninger, 
f.eks. om det finnes ”godkjente” dagmammaer, eller om vi kunne anbefale noen.   
Det var også henvendelser fra folk som ønsket å undersøke muligheter for å starte barnehage 
på egen hånd.  

http://www.lovdata.no/


 
 

Noen har behov for barnepass før barnet er 1 år, bla fordi permisjon med full lønn gjelder i 8 
måneder.  
Vi hadde spørsmål om hvordan man forholder seg ved oppsigelse av barnehageplass, og ved 
flytting til annen bydel eller annen kommune.  
 
 
 
Informasjon om bydelen.  Lokalhistorie 
Henvendelser om bydelstilhørighet og generell informasjon om bydelen, herunder også 
lokalhistorie, hadde vi mange av. Bibliotekets lokalhistoriske samling blir flittig benyttet.  
Ofte ønskes informasjon om Akerselva. 
Studenter, skoleelever og nyinnflyttede etterspør gjerne generell informasjon om bydelen.  
I mange tilfeller ønskes også statistiske opplysninger om bydelen. 
 
Fritid og kultur 
I gruppen fritid og kultur hadde vi 326 henvendelser.   En del av disse henvendelsene gjelder 
mennesker som er mottakere av trygd, og som har behov for aktiviteter på dagtid.   
Noen etterspør lokale lag og organisasjoner i bydelen, og hvordan de kommer i kontakt med 
dem.  Dette året var det ekstra mange henvendelser om 17.mai feiring i bydelen! Kongelig 
besøk i bydelen 17. mai var litt ekstraordinært denne 17. maidagen!  
Forøvrig er det mange spørsmål etter fritidsaktiviteter for barn og unge.   
Vi registrerte også interesse for aktiviteter ved Sagene samfunnshus, og for Nærmiljø-
/datarommet der.   
Arrangementet ”Elvelangs i fakkellys” er det mange som etterspør. 
 
Bydelsutvalget 
Her er det spørsmål etter hvem de lokale politikerne er, og hvordan man kommer i kontakt 
med dem. Det er også spørsmål etter sakspapirer til møter, og når og hvor møtene holdes. 
 
Nærmiljø 
Skjebnen til Sagene lunsjbar og Sagene bad opptar mange beboere i bydelen.  Andre 
områder mange er engasjert i er søppel, tagging og reguleringsplaner for bydelen (bla for 
Iladalen). 
 
Diverse 
Antall henvendelser i denne gruppen var 271, og omfatter bl.a. spørsmål om mulig streik i 
SFO i mai, lokalhistorie, flyttemelding og informasjon knyttet til UDIs arbeidsområde.    
I tillegg kommer mange enkelthenvendelser som det ikke er mulig å plassere i en av de 
oppsatte ”kategoriene”.   
 
Henvendelser fordelt etter saksområde 
Sak Totalt 
Adresse. Telefonnumre 791 
Arbeid 106 
Barnehager 292 
Bolig, bostøtte, startlån 126 
Bydelen, generell info 406 



 
 

BU, komiteer 43 
*Diverse 271 
Familie, samliv 31 
Fritid, kultur 326 
Helse- og sosialtjenester 379 
Klage på vedtak, service 7 
Leie av lokaler 69 
Lover, forskrifter, jus 144 
Regulerings- og byggesaker 26 
Næringsvirksomhet 13 
 Skatt, økonomi 94 
Skoler, utdanning 337 
Trafikk, miljø, renovasjon 77 
Trygd 163 
Utfylling av skjema 9 
Totalt 3 710 
 
Gruppen *DIVERSE omfatter bl.a. lokalhistorie, flyttemelding, streikevarsel. 
 
Antall henvendelser: 
Totalt antall henvendelser i 2004: 3 710 
 
Av disse var 
Besøk:   2 373 (64.0%) 
Telefon:  1 289 (34.7%) 
E-post:        47 (  1.3%) 
 
Det har vært en liten nedgang i antall besøkende fra foregående år.  Dette kan skyldes at 
Sandaker senter ble bygd om, og var stengt en periode.  Ombyggingen gjaldt ikke 
bibliotekets andel av senteret, men enkelte kan ha oppfattet at biblioteket også var stengt, 
eller i hvert fall vanskeligere tilgjengelig.  Antall telefonhenvendelser hadde en økning på ca 
2%, mens det var noe færre henvendelser pr. e-post. 
 
 
 
 
47 henvendelser kom via e-post. 
Tilsvarende tall for tidligere år: 
1998: 40 
1999: 82 
2000: 84 
2001: 80 
2002: 48 
2003: 65 
 
 
 



 
 

120  henvendelser ble besvart pr. brev, fax eller e-post. 
Tilsvarende tall for tidligere år: 
1998: 160 
1999: 242 
2000: 193 
2001: 213 
2002: 145 
2003: 130 
 
Brosjyrer 
Opplysningstjenesten / Biblioteket har et stort utvalg brosjyrer. Det ble i perioden bestilt og 
mottatt ca 6500 brosjyrer og skjemaer. Omkring 1000 av disse var bydelsinformasjon. Dette 
utgjør ca 300 brosjyretitler. Brosjyrer og skjemaer er stilt ut på brosjyrestativ og i egne 
hyller.  
 
Teknologi 
Opplysningstjenesten har direkte telefonlinje og egen PC med tilgang til Internett.   
Opplysningstjenesten har egen e-postadresse. Telefonen settes ved behov over til 
administrasjon, tjenestesteder og saksbehandlere. 
Biblioteket har tre PCer til bruk for besøkende som ønsker å søke på Internett, eller motta og 
sende e-post. Bibliotekets fax og kopimaskin benyttes ved behov. Kopimaskinen er også til 
bruk for publikum. Opplysningstjenesten benytter i stor utstrekning bibliotekets 
oppslagsverk, lokalhistoriske samling og faglitteratur for øvrig.  
 
Internett,  vår lokale ”erfaringsdatabase” og telefonhenvendelser til kommunale og statlige 
etater, benyttes hyppig for å besvare spørsmål. 
 
Arrangement  
Informasjonsdag om barnehager 
Søknadsfrist på kommunal barnehageplass var 1. mars. I denne forbindelse var 
saksbehandlere fra barnehageopptak i Opplysningstjenesten mandag16. februar kl.10.30-13, 
og tirsdag 17. februar kl.16-18 for å svare på spørsmål om barnehagetilbudet i Bydelen, og 
hjelpe til med utfylling av søknadsskjemaet. 
42 (10 den første dagen og 32 den andre) benyttet seg av dette tilbudet.  (2003: 43)  
 
Bydelsdagene 
Bydelsdagene var 15.-16. mai. Lørdag 15. mai hadde Opplysningstjenesten stand utenfor 
Sagene samfunnshus kl.11.30-16.  Vi hadde plakatbukker med informasjon om 
Opplysningstjenesten, og om bydelen.  Vi hadde også et bord med informasjon om bydelen.   
Søndag 15.mai hadde vi en tilsvarende stand på Vøienvolden kl.12-16.   Standen ble godt 
besøkt.  Historiebøkene om Sagene-Torshov (”Livet langs elva” og ”Østenfor sol”) ble lagt 
ut til gjennomsyn. På standen hadde vi også Bydelsstemmen, diverse brosjyrer, program for 
Bydelsdagene, og spørrekonkurranse for barn og voksne om bydelen.    
 
Eldredagen 
Eldredagen 1.oktober ble markert i Sagene samfunnshus. Arrangør var Eldrerådet. Her var 
Opplysningstjenesten representert med stand. 



 
 

 
Selvangivelsen 
Oslo likningskontor hadde utplassert kasse for innlevering av selvangivelsen i  
Opplysningstjenesten. Helt enkle spørsmål om skatt ble besvart.  Mange benyttet seg av 
muligheten til å levere selvangivelsen her.  
 
Flerspråksinformasjon 
1. september 2003 startet vi et tiltak for å nå befolkningsgrupper som ikke behersker norsk, 
med informasjon om muligheten til å få vite mer om offentlig virksomhet.  
To medarbeider i bydelen ble engasjert for å ta imot henvendelser fra henholdsvis 
somalisktalende og tyrkisktalende.  Informasjon om dette tilbudet ble lagt ut på 
tjenestesteder i bydelen.  Tiltaket gikk over et halvt år, med oppsummering i mars og april 
2004. Å fortsette tilbudet med tospråklige medarbeidere ble vurdert å være for 
ressurskrevende.  Det ble derfor enighet om å utarbeide plakat med informasjon / kortfattet 
tekst på flere språk, som viste til Biblioteket for å få svar på spørsmål om offentlige tjenester. 
 
Oppsummering 
Opplysningstjenesten i Sagene bydel har vært i drift i nesten 10 år. Inntrykket er at tjenesten 
til en viss grad er innarbeidet blant publikum.  Med stadig nyinnflytting, er det behov for 
gjentatt markedsføring. 
De  fleste henvendelsene har tilknytning til bydelen, og de som kontakter oss er enten selv 
bosatt i bydelen, eller de ringer for familie som er bosatt her. Mange kommer innom oss for å 
finne informasjon før de oppsøker saksbehandler ved andre offentlige kontor.   
Vi er ofte ”veivisere” for publikum som ønsker å finne offentlig informasjon på internett. 
 
Møter  / Oppsøkende virksomhet 
2.9: Besøk av ansatte i bydelen i forbindelse med bydelsvandring. 
6.9: Orientering om Opplysningstjensten i Torshov frivillighetssentral for innvandrerkvinner. 
I tillegg er vi jevnlig besøkt av grupper fra Rosenhof voksenopplæringssenter og 
Kvinneundervisningen ved Åpen barnehage. 
 
Opplysningstjenesten har deltatt på møter og seminar arrangert av Informasjonsforum.  
Det har vært jevnlige møter med Informasjonssjefen i bydelen og med avdelingsleder i 
Biblioteket.  Opplysningstjenesten har også møtt i bydelsadministrasjonen fredager etter BU-
møtene for å få referat fra disse. 
 
Planer for 2005 
 
- Videreutvikle kontakten med tjenestestedene og administrasjonen i bydelen.  
- Sørge for at oppdatert informasjon (BU-saker, brosjyrer, m.m.) er lett tilgjengelig og godt 
   synlig for publikum.    
- Bidra til at Sagene bydels (og annen offentlig) informasjon på internett blir lettere 
   tilgjengelig, også for publikum som ikke har egen PC. 
- Utarbeide flerspråksplakat, for å nå nye grupper med informasjon om våre tilbud.        
 
Temadager i 2005 : 



 
 

- Informasjonsdag for søkere til bydelens barnehager i løpet av februar. 
- Stand og brosjyrer på Bydelsdagene i mai.. 
- Stand og brosjyrer på Eldredagen 1.oktober. 
- Debattmøte 
 
1. september 2005 
 
Ingvil Falch  
Avdelingsleder Deichmanske 
bibliotek, Torshov 

 Britt Sager  
Spesialbibliotekar 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

BU-sak 05/82:  Protokoll fra møte i tilsynsutvalger for 
Akerselva sykehjem 24.05.05 

 
 Dato:  09.08.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/1636 Bård Hjelde, 23 47 40 47  240.4 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ELDRERÅDET 28.09.2005 
HELSE- OG SOSIALKOMITEEN 06.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
 
Vedlagt følger protokoll fra møte i tilsynsutvalget fra deres uanmeldte besøk i Akerselva 
sykehjem den 24.5.2005. 
 
Administrasjonen har følgende kommentarer til rapporten: 
 
Vedr. pkt. II, 1: 
Det er Søknadskontoret som fatter vedtak om tildeling av sykehjemsplass. Tildeling skjer ut 
fra brukernes behov og de plasser man har til disposisjon. Det er dialog mellom institusjonen 
og Søknadskontoret før innleggelse.  
 
Vedr. pkt. II, 11: 
Det selges i dag litt sjokolade, is, brus og kaker i kantinen. Brus- og kaffeautomat er 
tilgjengelig hele døgnet. Institusjonssjef er enig i at det kunne vært bra med et kiosktilbud, 
men er usikker på om inntjeningen vil bli så stor at det vil være interessant for private.  
 
Forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar protokoll fra møte i tilsynsutvalget ved Akerselva sykehjem 24.5.2005 til 
orientering 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: Protokoll fra møte i tilsynsutvalget vedr. uanmeldt besøk ved Akerselva 
sykehjem 24.05.05 
 



 
 

Protokoll fra møte i tilsynsutvalget 24.5.2005 ved Akerselva sykehjem 



 
 

 
 

 



 
 

BU-sak 05/82: Protokoll fra møte i tilsynsutvalget for 
Møllehjulet dagsenter 10.mai 05 

 
 Dato:  09.08.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/233 Bård Hjelde, 23 47 40 47  240.4 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ELDRERÅDET 28.09.2005 
HELSE- OG SOSIALKOMITEEN 06.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
 
Vedlagt følger protokoll fra møte i tilsynsutvalg 2 fra deres uanmeldte besøk ved Møllehjulet 
dagsenter for utviklingshemmede 10. mai 2005. 
 
Dagsenteret er nå flyttet i nye og lysere lokaler i Vøyensvingen etter utflytting av Kloden. 
 
Forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget ta protokoll fra møte i tilsynsutvalg 2 ved møllehjulet dagsenter 10.05.2005 
til orientering 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykt vedlegg: Protokoll fra møte i tilsynsutvalg 2 fra deres uanmeldte besøk ved 
Møllehjulet dagsenter for utviklingshemmede 10. mai 2005. 



 
 

 
 

 



 
 

 
 

 



 
 

BU-sak 05/83: Protokoll fra møte i tilsynsutvalget for 
Lille Tøyen sykehjem vedr. uanmeldt besøk 27.5.2005 

 
 Dato:  09.08.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/398 Bård Hjelde, 23 47 40 47  204 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ELDRERÅDET 28.09.2005 
HELSE- OG SOSIALKOMITEEN 06.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
Vedlagt følger protokoll fra møte i tilsynsutvalget etter deres uanmeldte besøk i Lille Tøyen 
sykehjem den 27.5.2005. 
 
Tilsynsutvalget uttaler at oppslag om tilsynsutvalgets medlemmer mangler i etasjene i post 2.   
Institusjonsledelsen uttaler i en kommentar at de har oppslag om tilsynsutvalget ved 
inngangen i hovedetasjen og i begge heiser. Enkelte avdelinger har i tillegg oppslag på tavlen 
i avdelingen.  Dette vurderes som tilstrekkelig. 
 
Forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar protokoll fra møte 27.5.2005 i tilsynsutvalget ved Lille Tøyen sykehjem 
til orientering. 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: Protokoll fra tilsynsutvalget møte 27.5.2005 etter uanmeldt besøk i Lille 
Tøyen sykehjem 
 



 
 

 
 

 



 
 

 
 

 



 
 

BU-sak 05/84:  Protokoll fra møte i tilsynsutvalg for Sagenehjemmet  
vedr. uanmeldt besøk 06.06.05 

 
 Dato:  09.08.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/1491 Bård Hjelde, 23 47 40 47  240.4 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ELDRERÅDET 28.09.2005 
HELSE- OG SOSIALKOMITEEN 06.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
Vedlagt følger protokoll fra møte i tilsynsutvalget etter deres uanmeldte besøk i 
Sagenehjemmet den 6.6.2005. 
 
Forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar protokoll fra møte den 6.6.2005 i tilsynsutvalget ved Sagenehjemmet til 
orientering. 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: Protokoll fra tilsynsutvalgets møte 6.6.2005 etter uanmeldt besøk i 
Sagenehjemmet den 6.6.2005 
 
 



 
 

 
 

 



 
 

 
 

 



 
 

BU-sak 05/85:  Protokoll fra tilsynsutvalgets uanmeldte besøk i  
Kingosgate bo- og rehabiliteringssenter 07.02.05 

 
 Dato:  11.08.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/346 Bård Hjelde, 23 47 40 47  240.4 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ELDRERÅDET 28.09.2005 
HELSE- OG SOSIALKOMITEEN 06.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
Tilsynsutvalg 2 gjennomførte den 7. februar 2005 et uanmeldt besøk i Kingosgate bo- og 
rehabiliteringssenter på bakgrunn av klage over mangelfull pleie fra en pasient innlagt i 
rehabiliteringsavdelingen i korttidsopphold.   
 
Bydelsdirektøren beklager at saken først nå blir fremmet for eldreråd, helse- og sosialkomite 
og bydelsutvalg.   
 
Klageren skriver i sitt brev til tilsynsutvalget bl.a. at hun har opplevet avdelingen som 
underbemannet i forhold til antall pleiepasienter, særlig på aftenvakter og i helgene. Hun 
hevder også at pleieassistentene ikke har hatt ønskelig fagbakgrunn.  Hun skriver at den 
dårlige bemanningen har ført til en utrygghet i pleiesituasjonen for de som er helt avhengig 
av pleie og stell.   
 
Tilsynsutvalgets rapport og pasientens klage er lagt fram for institusjonsledelsen for 
kommentar. Institusjonsledelsen bekrefter at bemanningen er basert på en turnus som 
medfører at det er to pleiere på alle kvelds- og helgevakter og at disse to har ansvar for 16 
pasienter. Det bekreftes også at det ikke er en fast etablert bakvaktsordning ved 
sykdomstilfeller. Dette løses ved inntak av vikarer evnt. ved overtid.  Ved flere anledninger 
har allikevel institusjonsledelsen styrket bemanningen i helgene etter tilbakemeldinger fra 
pleiepersonalet. 
 
Administrasjonen beklager at klageren har opplevet utrygghet pga en vanskelig.  
bemanningssituasjon under sitt korttidsopphold. Det er allikevel ikke grunnlag for å hevde at 
pleiesituasjonen er uforsvarlig. 
 
Forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar protokoll fra tilsynsutvalgets uanmeldte besøk den 7.2.2005 ved 
Kingosgate bo- og rehabiliteringssenter og administrasjonenes redegjørelse til orientering. 
 
BYDEL SAGENE 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: Tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt besøk 7.2.2005 



 
 

 
 
Rapport etter uanmeldt besøk ved Kingosgate bo- og rehabiliteringssenter  
7. februar 2005. 
  
Etter først å ha mottatt telefon fra Jon Gjønnes angående en pasient ved Kingosgate bo- og 
rehabiliteringssenter og få dager etter et brev fra denne hvor hun klager over mangelfull 
pleie, fant undertegnede det nødvendig å foreta et uanmeldt besøk. 
 
Aud Engesli, Wenche Smeby og undertegnede hadde en lang samtale med henne.  Hun er 
psykisk nær 100 % i positiv forstand, men 100 % fysisk handikappet, som hun skriver i 
brevet.  Mangelfull og ufaglært pleie, foregår både her og der rundt omkring i Oslo og hele 
landet, på grunn av dårlig økonomi.  Ikke desto mindre er det tilsynsutvalgets plikt å si ifra 
om dette.  Fra betjeningen ble det meldt om et stort savn, da aktivitetslederen ble oppsagt 
etter kort tid.   
 
Rundt om i verden meldes det om at humørfylte aktiviteter bedrer allmenntilstanden for 
pasientene, letter arbeidsbyrden for pleiepersonalet, så tilsynsutvalget er av den oppfatning at 
denne lille besparelsen ikke blir noen besparelse, men tvert om. 
 
 
Tilsynsutvalg 2 for institusjonene i bydel Sagene 
 
 
Paul Christiansen 
(sign.) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

BU-sak 05/86:  VALG AV MEDLEMMER TIL  
BARN- OG UNGDOMSRÅDET 

 
 Dato:  06.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 027 
05/1269 Elisabeth Vik, 23 47 40 33   
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BARNE- OG UNGEKOMITEEN 10.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
Bakgrunn for saken: 
Sina Lønberg, Labinot Ljimani, Gustav Berg , Rebekka Hansen har trådt ut av rådet som 
følge av blant annet overgang til videregående skole med stort arbeidspress, og oppnådd 
aldersgrensen for deltakelse i rådet.  
 
Følgende ungdommer, utpekt fra elevråd og som uavhengige representanter, foreslås som 
nye medlemmer av rådet: 
 
Stine Freire Aarhus  født 1991 
Kim Sidenius   født 1991 
Peter Hedstein   født 1991 
 
Rådet består etter at disse er valgt av 7 representanter, og har dermed 3 ”ledige” plasser.  
Barn- og ungdomsrådet avholder 30. november Ungdomshøring 2005. Høringen vil blant 
annet bli benyttet til å rekruttere resterende antall medlemmer til rådet.  Nytt valg vil bli 
avholdt i januar 2006. 
  
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
Til nye medlemmer av Barn- og ungdomsrådet velges: 
 
Peter Hedstein  Hammergata 6 
Kim Sidenius  Lilleborggata 6a 
Stine Freire Aarhus Pontoppidans gate 11a. 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
 
 
 
 



 
 

BU-SAK 05/87:  VIRKNINGEN AV KOMMUNENS FORSKRIFT 
OM ÅPNINGSTIDER FOR SERVERINGSSTEDER 

 Dato:  08.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
03/23 Frank Johan Gudevold, 23 47 40 42  944.1 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 05.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
Bakgrunn for saken: 
Bystyret vedtok i møte 20.04.2005, sak 113, følgende: 
 
”Byrådet bes fremme en sak om virkningen av kommunens forskrift om åpningtsider for 
serveringssteder. Saken skal særlig ta for seg virkningene for boområdene og de 
sentrumsnære områdene som ble tatt inn i sentrumsområdet gjennom bystyrets vedtak i sak 
134/2003, og vilkår for tildeling og inndragning av bevilling (ref. bystyrets vedtak i sak 
134/2003 Endring av Oslo kommunes forskrift av 19.11.1997 om åpningstider for 
serveringssteder og om salgs- og skjenketider for alkoholholdige drikker – Byrådssak 310 av 
07.11.2002 §§ 4 a og 5.” 
 
Saksframstilling: 
Ved åpningstidsforskriften av 07.05.2003 ble det fastsatt følgende åpnings/skjenketider i 
Oslo: 
 
• I sentrum: til kl. 0330/0300 inne, og til kl. 2400/2330 ute 
• Utenfor sentrum, i boligområder: til kl. 0100/0030 inne, og til kl. 2200/2130 ute 
• Utenfor sentrum, utenfor boligområder: til kl. 0300/0230 inne, og til kl. 2400/2330 ute. 
 
Da forskriften ble vedtatt, ble sentrumsområdet utvidet. Utvidelsen gjaldt nedre deler av 
Trondheimsveien opp til Lakkegata skole, Thorvald Meyers gate til og med Birkelunden, 
nedre del av Grønland/Grønlandsleiret frem til Åkebergveien, Pilestredet frem til 
Dalsbergstien og Bygdøy Allé frem til Gabels gate. Bakgrunnen for utvidelsene var bl.a. 
høringsuttalelser fra bydel Grünerløkka/Sofienberg og bydel Gamle Oslo. Senere har byrådet 
foretatt ytterligere presisering gjennom praksis, da ”Thorvald Meyers gate til og med 
Birkelunden” ble ansett også å omfatte øvrige gater som omkranser Birkelunden (byrådssak 
1178/04, Tamara, Toftes gate 50 og byrådssak 1053/04, Naboens Pub, Toftes gate 30). 
Bakgrunnen for forskriftsendringen var hovedsakelig et ønske om å skjerme boligområder 
mot konsekvensene av utvidet åpningstid til kl. 0300. Som en følge av dette ble de 
serveringssteder som ligger utenfor sentrum, i tidligere ”trafikkområder” (med unntak av de 
nevnte utvidelsene av sentrumsområdet) ansett for å ligge i ”boligområder”, og fikk 
åpningstiden redusert med to timer. 
 
Forskriften trådte i kraft 01.11.2003. I løpet av tiden som har gått siden ikrafttredelsen har 
flere serveringssteder åpnet uteservering. Siden årsskiftet 2004/2005 har ca. 70 steder fått 
tillatelse til å skjenke ute, og det er nå vel 700 uteserveringer i Oslo kommune. Spesielt i 



 
 

tiden etter at det ble forbudt å røyke inne på serveringsstedene har det blitt etablert 
uteserveringer, gjerne med varmelamper, tepper osv. slik at det er mulig å oppholde seg ute 
også ved lave temperaturer.  
 
Ved skriv av 25.08.2005 har Byrådsavdeling for næring og kultur bedt om bydelenes 
vurdering av virkningen av kommunens forskrift om åpningstider for serveringssteder. 
Spesielt ønskes belyst følgende problemstillinger: 
 
• Åpnings- og skjenketidene i boligområder, inne og ute 
• Åpnings- og skjenketidene i sentrum, inne og ute 
• Hvorvidt sentrum er hensiktsmessig avgrenset 
• Eventuelle forslag til nye avgrensninger 
• Positive konsekvenser av åpningstidsforskriften 
• Negative konsekvenser av åpningstidsforskriften 
 
Høringsskrivet har vært forelagt Bydelsoverlegen som bydelens helsefaglige instans. 
Bydelsoverlegen uttaler: 
 
”Det vises til høring fra Byrådsavdelingen for næring og kultur. Bystyret ønsker en vurdering 
av åpningstidsforskriften. Denne uttalelsen fra medisinsk faglig rådgiver (bydelsoverlegen) 
gir en vurdering av helsemessige forhold ved åpningstidene for serveringsstedene. Med 
helsemessige forhold er det her lagt til grunn forhold som faller inn under begrepet 
miljørettet helsevern (jf kommunehelselovens kap 4a og forskrift om miljørettet helsevern), 
og ikke primært helsemessige konsekvenser for enkeltpersoner som benytter 
serveringsstedene (ansatte og kunder). Formålet med miljørettet helsevern er å fremme 
folkehelsen og sikre befolkningen mot forhold i miljøet som kan ha negativ innvirkning på 
helsen, slik som biologiske, kjemiske, fysiske og sosiale miljøfaktorer.   
 
Serveringssteder skal i utgangspunktet være positive i den forstand at de fremmer trivsel og 
sosialt samvær. Forhold i og omkring serveringsstedene kan imidlertid ha negative 
konsekvenser, og da særlig for de nærmeste naboene. Støy har vært hovedproblemet, men 
også forsøpling, ubehagelig lys om kvelden/natten samt røyking og røyklukt er andre 
problemer. Det sistnevnte er ikke minst aktualisert gjennom innstramninger i 
tobakkskadeloven, og en betydelig økning antall steder med uteservering, også på 
helårsbasis. Bydelen har jevnlig mottatt henvendelser og klager fra publikum vedrørende 
disse problemstillingene. Henvendelsene har i hovedsak vært knyttet til enkelte 
serveringssteder i nær beliggenhet til boliger (spesielt i Vogts gate). 
 
Åpningstidsforskriften av 7.5.2003 medførte at Bydel Sagene ble definert som område 
utenfor sentrum. Serveringsstedene har derfor åpningstid til 0100 (inne) og 2200 (ute) i 
områder med boliger. Tidligere var det ulike åpningstider avhengig av om serveringsstedene 
lå i ”trafikkområder” eller ”boligområder”. Etter innføring av disse forskriftene har det vært 
en klar nedgang i klager fra publikum. De nye forskriftene anses å ha positive helsemessige 
konsekvenser foruten å medføre et forenklet regelverk. Etter undertegnedes vurdering bør det 
i utgangspunktet ikke gis dispensasjon for senere åpningstid til serveringssteder som ligger i 
boligområder. Foruten øket miljøbelastning for beboerne, vil dette kunne få en uheldig 



 
 

”smitteeffekt” i forhold til andre serveringssteder. Det bør imidlertid kunne gis 
dispensasjoner til enkeltarrangementer etter begrunnet søknad. 
 
De nye forskriftene tilsier at serveringssteder som ikke ligger i boligområder kan ha 
åpningstid til kl 0300 (inne) og 2400 (ute). Dette er aktuelt for enkelte serveringssteder i 
Bydel Sagene. En vil her påpeke at det må stilles klare og konsekvente krav til hvilke 
områder som kan defineres til å være utenfor boligområder. En slik definisjon kan ikke være 
opp til serveringsstedet alene. Det er viktig at det ikke skjer en glidning i utviklingen. Videre 
må det være anledning til å revurdere åpningstidene om det kommer berettigede klager fra 
publikum, for eksempel om det var miljømessige forhold som ikke var forutsett.   
 
Som oppsummering anses åpningstidsforskriften av 7.5.2003 som fornuftig ut fra 
helsemessige vurderinger. Det kan ikke være ønskelig at sentrumssonen utvides til å omfatte 
Bydel Sagene. Åpnings- og skjenketidene i boligområder, inne og ute, virker 
hensiktsmessige. Ut fra foreliggende kunnskap synes det ikke å være sterke argumenter for å 
endre disse. Det er viktig at det stilles klare og konsekvente krav til hvilke områder som 
defineres til å være utenfor boligområder utenfor sentrum.” 
 
Bydelsdirektøren legger frem følgende forslag vesentlig bygd på Bydelsoverlegens 
vurderinger: 
 
Forslag til vedtak: 
Til høringsbrev av 25.08.2005 fra Byrådsavdeling for næring og kultur angående virkning av 
kommunens forskrift om åpningstider for serveringssteder, uttaler Bydelsutvalget: 
 
”Serveringssteder skal i utgangspunktet være positive i den forstand at de fremmer trivsel og 
sosialt samvær. Forhold i og omkring serveringsstedene kan imidlertid ha negative 
konsekvenser, og da særlig for de nærmeste naboene. Støy har vært hovedproblemet, men 
også forsøpling, ubehagelig lys om kvelden/natten samt røyking og røyklukt kan være 
problematisk. Det sistnevnte er ikke minst aktualisert gjennom innstramninger i 
tobakkskadeloven, og en betydelig økning i antall steder med uteservering, også på 
helårsbasis. Bydel Sagene har jevnlig mottatt henvendelser og klager fra publikum 
vedrørende disse problemstillingene. Henvendelsene har i hovedsak vært knyttet til enkelte 
serveringssteder i nær beliggenhet til boliger (spesielt i Vogts gate). 
 
Åpningstidsforskriften av 07.05.2003 medførte at Bydel Sagene ble definert som område 
utenfor sentrum. Serveringsstedene har derfor åpningstid til 0100 (inne) og 2200 (ute) i 
områder med boliger. Tidligere var det ulike åpningstider avhengig av om serveringsstedene 
lå i ”trafikkområder” eller ”boligområder”. Etter innføring av disse forskriftene har det vært 
en klar nedgang i klager fra publikum. De nye forskriftene anses å ha positive helsemessige 
konsekvenser foruten å medføre et forenklet regelverk. Det bør i utgangspunktet ikke gis 
dispensasjon for senere åpningstid til serveringssteder som ligger i boligområder. Foruten 
øket miljøbelastning for beboerne, vil dette kunne få en uheldig ”smitteeffekt” i forhold til 
andre serveringssteder. Det bør imidlertid kunne gis dispensasjoner til enkeltarrangementer 
etter begrunnet søknad. 
 



 
 

De nye forskriftene tilsier at serveringssteder som ikke ligger i boligområder kan ha 
åpningstid til kl 0300 (inne) og 2400 (ute). Dette er aktuelt for enkelte serveringssteder i 
Bydel Sagene. Det bør stilles klare og konsekvente krav til hvilke områder som kan defineres 
til å være utenfor boligområder. Serveringsstedes egen oppfatning kan ikke være avgjørende. 
Det er viktig at det ikke skjer en glidning i utviklingen. Videre må det være anledning til å 
revurdere åpningstidene om det kommer berettigede klager fra publikum, for eksempel 
angående miljømessige forhold som ikke var forutsett.   
 
Konklusjon: 
Åpningstidsforskriften av 07.05.2003 anses som fornuftig ut fra blant annet helsemessige 
vurderinger. Det er ikke ønskelig at sentrumssonen utvides til å omfatte Bydel Sagene. 
Åpnings- og skjenketidene i boligområder, inne og ute, fremstår som hensiktsmessige. Ingen 
vektige grunner tilsier endring. ”Boligområder utenfor sentrum” bør avgrenses entydig, og 
avgrensningen følges konsekvent.” 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
Høringsbrev av 25.08.2005 fra Byrådsavdeling for næring og kultur 
 
Denne sak har vedlegg som ikke er lagt ut på Internett 
Papirversjonen av møteinnkallingen med alle vedlegg kan sees på følgende steder: 
- på Opplysningstjenesten på biblioteket i Sandaker Senter (også lørdags- og kveldsåpent)
- i Bydelsadministrasjonen i Thv. Meyersgt. 7 
- på Sagene samfunnshus 
- i Nordea bank på Sagene 
- i Torshov og Lilleborg kirker 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

BU-sak 05/88:  HØRING - FORSLAG TIL ENDRING AV  
FORSKRIFT OM TILDELING AV KOMMUNAL 
BOLIG, NYTT FJERDE LEDD I § 2 

 Dato:  05.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/306 Bård Hjelde, 23 47 40 47  370.1 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 05.10.2005 
HELSE- OG SOSIALKOMITEEN 06.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
Bakgrunn for saken: 
Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester har utarbeidet et utkast til endring av forskrift 
07. mai 2003 nr 1895 om tildeling av kommunal bolig i Oslo kommune som trådte i kraft 
1.1.2004.  I forslaget tilføyes et nytt fjerde ledd til forskriftens § 2. Det nye leddet vil etter 
forslaget gi adgang til å unnta enkelte kommunale boliger fra forskriften. 
 
Forskriften regulerer hvem som skal gis rett til å leie kommunal bolig. Forskriften gjelder i 
utgangspunktet alle boliger kommunen disponerer, jf § 2 første ledd. Enkelte boliger er 
likevel unntatt forskriften. 
 
Vedtak om hvem som skal gis rett til kommunal bolig fattes av bydelene. Bydelene er også 
gitt myndighet til å utpeke hvilken kommunal bolig i bydelen den enkelte søker skal tilbys. 
 
I forbindelse med salget av den kommunale boliggården Mor Gohjertasvei 23, fremmet RVs 
bystyrerepresentanter et privat forslag om bl.a å bruke eiendommen til kommunal 
utleiebolig. Bystyret vedtok i sak 528/04 at byrådet skulle legges frem sak for bystyret om 
hvordan leiligheter i kommunale bygg som har stått tomme eller kan komme til å stå tomme 
over lengre tid kan tas i bruk som utleieboliger. 
 
Det er igangsatt en forsøksordning der Ungbo samarbeider med Boligbygg om å utnytte 
ledige leiligheter i Boligbyggs boligmasse til Ungbos målgruppe. En ønsker imidlertid å 
utnytte tomme boliger ytterligere. 
 
Saksframstilling: 
Boligbygg hadde pr 2.5.2005 661 ledige leiligheter av den totale portefølje på 10.590. Av 
disse var 189 under oppussing eller klare for salg og 472 i ordinær produksjon. I noen 
tilfeller vurderes det som uhensiktsmessig eller ikke mulig å selge eller omdisponere boliger 
som bydelene ikke ønsker å tildele. Dette fører til tomgang og økonomisk tap for Boligbygg. 
For å redusere omfanget av dette har byrådet åpnet for adgang til å tilby de aktuelle boligene 
til Ungbo. Dette gjelder ca 20 stk.  Selv om det arbeides kontinuerlig for å holde ledigheten 
så lav som mulig har Boligbygg behov for en alternativ bruksmåte og inntektskilde for denne 
gruppen boliger. 
 
Nytt § 2, fjerde ledd, foreslås å lyde slik: 



 
 

 
”Etter beslutning gjelder forskriften heller ikke for nærmere angitte boliger forvaltet av 
Boligbygg Oslo KF, som bydelene og Ungbo ikke ønsker å disponere, og som det ikke er 
hensiktsmessig å selge eller tilpasse.” 
 
Forslaget innebærer at Boligbygg fatter en beslutning om at en identifiserbar bolig ikke skal 
omfattes av forskriften for en nærmere angitt tidsperiode. Vilkåret er at verken geografisk 
bydel eller Ungbo ønsker å disponere boligen og at den ikke er hensiktsmessig å tilpasse. 
Dette skal dokumenteres skriftlig. Likeledes skal Boligbygg holde oversikt over hvilke og 
hvor mange boliger det dreier seg om til enhver tid. 
 
Boligbygg vil da kunne leie ut disse boligene på det ordinære boligmarked med hjemmel i 
forskriftens § 2. Leietakerne vil få leiekontrakt på ordinære markedsvilkår, men vil ikke være 
berettiget bostøtte etter ordningen ”bostøtte for leietakere i kommunale boliger, Oslo 
kommune”, jf forskrift 15.03.2000 nr 1660 (BKB). Beboerne vil likevel kunne være 
berettiget statlig bostøtte og kommunalt boligtilskudd. 
 
Det legges til grunn at dette ikke vil dreie seg om et stort antall boliger og at det ikke skal ha 
store konsekvenser for bydelenes tildeling av boliger, eller for kvalifiserte søkeres adgang til 
å få leie kommunal bolig. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til høringsuttalelse: 
Bydel Sagene har nå i overkant av 2000 kommunale boliger forvaltet av Boligbygg Oslo KF. 
Boligkontoret tildelte 355 leiligheter i 2004. Ventelisten pr 31.12.04 var på 99 
personer/husstander. Pr 1.8.05 er det tildelt 167 leiligheter hittil i år og 93 
personer/husstander står på venteliste. 
 
Bydelen opplever at tilgangen på leiligheter i år har avtatt i løpet av året grunnet at 
Boligbygg har lite midler til å pusse opp og istandsette leiligheter. Likevel vet vi at mange 
leiligheter står ledige i bydelen og er under oppussing eller er vurdert til å være for 
kostnadskrevende å pusse opp. Det er uheldig at disse leilighetene ikke settes i stand, slik at 
bydelens kvalifiserte søkere som står på venteliste kan få flyttet inn i disse. 
 
Boligkontoret har siden bydelen fikk tildelingsrett på boligene kun frasagt seg 3 leiligheter. 
2 av disse er overlatt til Ungbo for tildeling, og 1 leilighet var ikke mulig å tildele grunnet 
manglende tilgang på bad/dusj og ellers var i en elendig forfatning. Denne leiligheten ble 
holdt ledig inntil den ble totalrenovert og sammenslått med naboleilighet like etterpå. 
 
Bydelen har den praksis at en forsøker i det lengste å tildele de leiligheter Boligbygg stiller 
til disposisjon som er i akseptabel stand. Standarden varierer fra topp oppusset til mer 
nedslitt. Erfaringen viser likevel at  de fleste leilighetene blir tildelt til de som står på 
bydelens ventelister. 
 
Boligbygg er ansvarlig for å tilby leiligheter som er i helsemessig forsvarlig stand og 
oppfyller plan- og bygningslovens krav. Dersom leiligheten ikke gjør det, skal den ikke 
tildeles noen. 



 
 

 
Er den i en slik stand at den kan leies ut, er det bydelenes ansvar etter regelverket å leie den 
ut til kvalifiserte søkere på venteliste. Bydelen har derfor den holdning at leiligheter som er 
beboelig bør beboes av egne kvalifiserte søkere fremfor andre leietakere. Dersom leiligheten 
er ubeboelig, er den det for alle, ikke bare for våre søkere. Det er derfor vanskelig for 
bydelen å se at det er behov for en slik forskriftsendring med tanke på denne type 
situasjoner. 
 
Bydelen er ellers skeptisk til at Boligbygg skal få leie ut til andre beboere som i 
utgangspunktet ikke kvalifiserer til den kommunale bostøtteordningen (BKB). Dette vil 
kunne representere et økt press på bydelens sosialhjelpsbudsjett.  Det er sannsynlig at den 
foreslåtte forskriftsendringen vil føre til økt klientimport og en netto klientvekst for bydeler 
med mange kommunale boliger.  Når bydelen får inn nye leietakere i slike leieforhold for 
kortere perioder, vil dette binde bydelen opp i senere behandlinger av søknader om 
sosialhjelp og kommunal bolig.  
Bydelen er også redd for signaleffekten det vil gi at noen leietakere som ikke kvalifiserer 
”sniker” i køen på boligmarkedet når vi har så lange ventelister som vi har.  
 
Konklusjon: 
Bydelsutvalget vurderer den foreslåtte forskriftsendring som uhensiktsmessig i forhold til et 
overordnet mål om at alle leiligheter skal være bosatt av kvalifiserte leietakere. En økning av 
antallet midlertidige boforhold vil kunne ha negativ effekt på mål om utvikling av 
bærekraftige bomiljøer i den kommunale boligmassen. En økning av andelen midlertidig 
bosatte vil også utløse merkostnader på bydelens sosialhjelspsbudsjett og merbelastninger på 
en allerede belastet sosialtjeneste.  Bydelsutvalget er også opptatt av signaleffekten den 
foreslåtte endringen vil ha for boligsøkende som står på venteliste for tildeling av leilighet. 
 
Bydelsutvalget støtter ikke den foreslåtte vedtektsendring. 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: Høringsnotat fra Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester 
Forskrift 7. mai 2003 nr. 1895 om tildeling av kommunal bolig i Oslo Kommune 
 
Denne sakens vedlegg er ikke lagt ut på Internett 
Papirversjonen av møteinnkallingen med alle vedlegg kan sees på følgende steder: 
- på Opplysningstjenesten på biblioteket i Sandaker Senter (også lørdags- og kveldsåpent)
- i Bydelsadministrasjonen i Thv. Meyersgt. 7 
- på Sagene samfunnshus 
- i Nordea bank på Sagene 
- i Torshov og Lilleborg kirker 
 
 



 
 

BU-sak 05/89:  Vitaminveien 7 og 9, Storo storsenter – 
planforslag til offentlig ettersyn 

 Dato:  12.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/2616 Lars Ove Gidske, 23 47 40 64  512.0 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 05.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
Planforslag for Vitaminveien 7 og 9, Storo storsenter er til offentlig ettersyn. Frist for 
høringsuttalelse er 14.09.2005, og Bydelsutviklingskomiteen (BYK) ga 17.08.2005 
administrasjonen i oppdrag å utarbeide en uttalelse før fristen. Uttalelsen fremmes for 
politisk behandling i bydelen etter fristen, og vedtakene vil ettersendes til Plan- og 
bygningsetaten (PBE). 
 
Bydelsadministrasjonen ga 28.10.2004 en forhåndsuttalelse til planarbeidet. Uttalelsen ble 
lagt frem for BYK 08.12.2004 som orienteringssak. 
 
Saksframstilling: 
Området foreslås regulert til byggeområde for forretning, bevertning, kontor og allmennyttig 
formål. Endringene i forhold til gjeldende regulering innebærer hovedsaklig at 
forretningsarealet økes med 5’900 m2, til 27’510, og antall parkeringsplasser økes med 122 
plasser, til 612. Bebyggelsen utvides mot Vitaminveien i tre etasjer og tilbaketrukket fjerde 
etasje tilsvarende dagens høyder. Det vises til PBEs saksfremstilling for ytterligere 
informasjon om bestemmelser i forslaget. 
 
I forhåndsuttalelsen vektla administrasjonen hovedsakelig følgende forhold: 
Analysene av handel og transport som forslagsstiller tar utgangspunkt i, er mangelfulle, og 
belyser ikke alle relevante forhold. 
Utvidelse av forretningsareal vil være på bekostning av betingelser for opprettholdelse og 
etablering av handel i nærliggende strøksgater. 
Økning i antall parkeringsplasser vil tilrettelegge for mer biltrafikk i nærmiljøet, noe som vil 
hindre fremkommelighet, samt være til sjenanse for beboere og fotgjengere gjennom økt 
støy- og luftforurensning. 
 
Siden planforslaget ikke er endret i tilknytning til disse forholdene vil administrasjonen 
henvise til forhåndsuttalelsen for utdypende saksframstilling og -vurdering. 
 
Forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget slutter seg til administrasjonens forhåndsuttalelse av 28.10.2004 og 
høringsuttalelse av 12.09.2005 vedrørende omregulering av Vitaminveien 7 og 9, Storo 
storsenter. Det foreliggende planforslaget frarådes. 
Bydelsutvalget anbefaler at det i forbindelse med omregulering av Storo storsenter 
utarbeides en grundig konsekvensutredning som tar for seg forhold knyttet til handel, miljø, 
samferdsel og stedsutvikling.  



 
 

Bydelsutvalget anbefaler at en videreutvikling av Storo storsenter har som utgangspunkt at 
senteret skal henvende seg mot fortauet, og at det legges ytterligere til rette for benyttelse av 
sykkel eller kollektivtransport ved besøk til senteret. 
Bydelsutvalget fraråder økt areal til forretning på Storo storsenter, da det antas at dette vil 
forverre betingelsene for etablering og opprettholdelse av handel i strøksgater som Vogts 
gate og Arendalsgata. 
Bydelsutvalget fraråder på det sterkeste en økning i antall parkeringsplasser tilknyttet Storo 
storsenter, siden økt biltrafikk i området vil få negative miljøkonsekvenser (støy og 
luftforurensning) og hindre god fremkommelighet på gatenettet. Flere parkeringsplasser vil 
også føre til handelslekkasje fra områder utenfor gangavstand. 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
Forhåndsuttalelse av 28.10.2004 
Høringsuttalelse av 12.09.2005 
PBEs saksframstilling med reguleringsbestemmelser (20 sider) 
 
Vedleggene er ikke lagt ut på Internett 
Papirversjonen av møteinnkallingen med alle vedlegg kan sees på følgende steder: 
- på Opplysningstjenesten på biblioteket i Sandaker Senter (også lørdags- og kveldsåpent)
- i Bydelsadministrasjonen i Thv. Meyersgt. 7 
- på Sagene samfunnshus 
- i Nordea bank på Sagene 
- i Torshov og Lilleborg kirker 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

BU-sak 05/90:  Sandakerveien 74 - planforslag til offentlig ettersyn 
 
 Dato:  14.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
04/2451 Lars Ove Gidske, 23 47 40 64  512.0 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 05.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
Planforslag for Sandakerveien er til offentlig ettersyn. Frist for høringsuttalelse er 
14.09.2005, og Bydelsutviklingskomiteen (BYK) ga 17.08.2005 administrasjonen i oppdrag 
å utarbeide en uttalelse før fristen. Uttalelsen fremmes for politisk behandling i bydelen etter 
fristen, og vedtakene vil ettersendes til Plan- og bygningsetaten (PBE). 
 
Bydelsadministrasjonen ga 01.09.2004 en forhåndsuttalelse til planarbeidet. Uttalelsen ble 
lagt frem for BYK 15.09.2004 som orienteringssak. 
 
Saksframstilling: 
Området foreslås regulert til byggeområde for bolig, kontor og forretning. De skisserte 
planene går ut på å utvikle eksisterende kontorbygg på seks etasjer til bolig, samt bygge nytt 
bygg på vestsiden av dette med samme kotehøyde. Arealer til kontor og forretning begrenses 
til nordre del av 1. etasje i nybygg. Forslaget innebærer 130 nye boliger, og etablering av 
minst 1-avdelings barnehage innenfor planområdet. 
 
Tomteutnyttelsen (%TU) er på 200 prosent, og leilighetssammensettingen åpner for opp til 
50 prosent ett- og toromsleiligheter. Minst 30 prosent av leilighetene skal være fireroms. Det 
er ikke foreslått bestemmelser som sikrer at leiligheter er gjennomgående, eller har soverom 
på ”stille side”. Det skal opparbeides minimum 25 m2 uteoppholdsareal per bolig. Parkering 
skal være i henhold til norm, og hovedsakelig legges under terreng/bygning. Det foreslås at 
15 prosent av parkeringsplassene kan legges på terreng. 
 
Det foreslås rekkefølgebestemmelser som skal sørge for at gangforbindelse over 
eiendommen og naboeiendommer mellom Sandakerveien og Lillogata sikres før 
igangsettingstillatelse for nybygg gis. 
 
Det vises til PBEs saksfremstilling for ytterligere informasjon om bestemmelser i forslaget. 
 
Det vises til høringsuttalelse av 14.09.2005 for bydelsadministrasjonens vurdering av 
planforslaget. 
 
Forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget slutter seg til administrasjonens høringsuttalelse av 14.09.2005. 
 
 
 



 
 

 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Vedlegg: 
Høringsuttalelse av 14.09.2005 
Uttalelse fra bydelsoverlegen av 14.09.2005 
PBEs saksframstilling (17 sider) 
 
Denne saks vedlegg er ikke lagt ut på Internett 
Papirversjonen av møteinnkallingen med alle vedlegg kan sees på følgende steder: 
- på Opplysningstjenesten på biblioteket i Sandaker Senter (også lørdags- og kveldsåpent)
- i Bydelsadministrasjonen i Thv. Meyersgt. 7 
- på Sagene samfunnshus 
- i Nordea bank på Sagene 
- i Torshov og Lilleborg kirker 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

BU-sak 05/91:  Sandakerveien 20 - planforslag til offentlig ettersyn 
 
 Dato:  14.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
03/1387 Lars Ove Gidske, 23 47 40 64  512.1 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
BYDELSUTVIKLINGSKOMITEEN 05.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
Planforslag for Sandakerveien 20 er til offentlig ettersyn. Frist for høringsuttalelse er 
14.09.2005, og Bydelsutviklingskomiteen (BYK) ga 17.08.2005 administrasjonen i oppdrag 
å utarbeide en uttalelse før fristen. Uttalelsen fremmes for politisk behandling i bydelen etter 
fristen, og vedtakene vil ettersendes til Plan- og bygningsetaten (PBE). 
Bydelsadministrasjonen ga 01.09.2004 en forhåndsuttalelse til planarbeidet. Uttalelsen ble 
lagt frem for BYK 15.09.2004 som orienteringssak. 
 
Saksframstilling: 
Området foreslås omregulert til bolig. Hensikten  med planen er å benytte eksisterende 
bebyggelse til boligformål. Det planlegges 35 nye boliger med parkering i henhold til 
gjeldende norm. Tre parkeringsplasser planlegges på terreng, mens 18 foreslås lagt i garasje 
under terreng. 
Eksisterende bebyggelse er syv etasjer + kjeller, og tomteutnyttelse (%-TU) vil ved 
ombygging bli 320 prosent. Uteoppholdsareal vil bli cirka 15 m2 per leilighet. Foreslått 
leilighetsfordeling vil gi maksimum 57 prosent toroms og minimum 6 prosent fireroms. Det 
er ikke foreslått bestemmelser som sikrer at gjennomgående leiligheter med ”stille side”. 
Gangforbindelse til Akerselva miljøpark er ikke sikret i bestemmelsene. 
 
Det vises til PBEs saksfremstilling for ytterligere informasjon om bestemmelser i forslaget. 
 
Det vises til høringsuttalelse av 14.09.2005 for bydelsadministrasjonens vurdering av 
planforslaget. 
 
Forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget slutter seg til administrasjonens høringsuttalelse av 14.09.2005. 
 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Vedlegg: 
Høringsuttalelse av 14.09.2005 
Uttalelse fra bydelsoverlegen av 14.09.2005 
PBEs saksfremstilling (14 sider) 



 
 

BU-sak 05/92:  ALTERNATIVE MODELLER FOR 
IKT-ORGANISERING I BYDELENE - HØRING 

 
 Dato:  14.09.2005 
Saksmappe: Saksbeh:  Arkivkode: 
01/1226 Frank Johan Gudevold, 23 47 40 42  032.1 
 
Saksgang 
Utvalg Møtedato 
ARBEIDSUTVALGET 11.10.2005 
BYDELSUTVALGET 13.10.2005 
 
Det vises til vedlagte skriv av 26.08.2005 fra Utviklings- og kompetanseetaten m/ vedlegg, 
hvor bydelen oppfordres til å avgi uttalelse om et notat vedrørende IKT-organiseringen og 
konsekvenser for bydelene, utarbeidet på bakgrunn av bystyrets vedtak av 22.06.2005 hvor 
Byrådet bes innstille arbeidet med å innføre felles, sentrale IKT-tjenester og regnskaps- og 
lønnsfunksjoner for bydelene inntil disse er behandlet av bystyret. 
 
Bydelsdirektøren har 14.09.2005 avgitt en administrativ uttalelse i sakens anledning. 
Uttalelsen vedlegges. 
 
Da saken gjelder omorganisering av funksjoner som i dag er lagt til bydelen, legges saken 
også frem for Bydelsutvalget til uttalelse. 
 
Bydelsdirektøren tilrår at Bydelsutvalget slutter seg til den administrative uttalelsen. 
 
Forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget slutter seg til Bydelsdirektørens uttalelse av 14.09.2005 angående alternative 
modeller for IKT-organisering. 
 
BYDEL SAGENE 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
Utviklings- og kompetanseetatens høringsskriv av 26.08.2005. 
Bydelsdirektørens uttalelse av 14.09.2005 til Utviklings- og kompetanseetaten. 
 



 
 

 
 

 



 
 

 
 

 



 
 

 
 

 



 
 

 
 

 



 
 

 
 

 



 
 

 
 

 



 
 

 
 

 



 
 

UTVIKLINGS- OG KOMPETANSEETATEN 
 
RÅDHUSET 
0037 Oslo 
   

 
  

   Dato:  14.09.2005 
Deres ref: Vår ref (saksnr): Saksbeh: Arkivkode: 
200500791 01/1226 Frank Johan Gudevold, 23 47 40 42  032.1 
 
ALTERNATIVE MODELLER FOR IKT-ORGANISERING I BYDELENE - 
HØRING 
  
Det vises til Utviklings- og kompetanseetatens skriv av 26.08.2005 med vedlegg: 
Høringsnotat. 
 
Bydelsdirektøren avgir følgende administrative uttalelse. Saken vil også bli forelagt 
Bydelsutvalget. Bydelsutvalgets uttalelse vil bli ettersendt. 
 
Innledning. 
 
Bystyrets vedtak av 22.06.2005 om å innstille arbeidet med innføring av felles, sentrale IKT-
tjenester (og regnskaps-/lønnsfunksjoner) for bydelene inntil sakene er behandlet av bystyret, 
hviler på et prinsipielt grunnlag, noe som fremgår av det videre direktiv om at ”også 
eventuelle fremtidige tilsvarende saker som griper inn i bydelenes organisering legges frem 
for bystyret”. 
 
Vi forstår på denne bakgrunn Utviklings- og kompetanseetatens høringsbrev slik at bydelene 
inviteres til å uttale seg om alle sider ved den foreslåtte omorganisering av IKT-funksjonene 
i Oslo kommune, ikke bare ta stilling til de to alternative modeller som er utarbeidet med 
hensyn til bydelenes rolle på et begrenset område. 
 
Generelt om målsetting og organisering av IKT-funksjonene. 
 
Bydelen er enig i den generelle målsetting som trekkes opp i høringsnotatet: Større vekt på 
elektronisk samhandling mellom befolkningen og kommunen, likeledes mellom ulike 
kommunale/offentlige instanser og mellom ulike systemer, uavhengig av organisatorisk 
struktur. Fokuset bør først og fremst være på prosesser, mindre på de enkelte elementer. 
 
I hvilket utstrekning realisering av en slik målsetting krever at ansvar legges sentralt, er ikke 
innlysende. Selv om noen oppgaver løses best gjennom sentraliserte løsninger, vil det 
motsatte kunne gjelde for andre, spesielt der lokalkunnskap og nærhet til brukermiljøet er av 
betydning. Det synes mest i overensstemmelse med bydelenes organisering som 
desentraliserte, forholdsvis selvstendige enheter, politisk styrt av et (for Bydel Sagenes 
vedkommende direkte valgt) folkevalgt organ, at sentralisering av IKT-tjenester bare 
gjennomføres i den utstrekning det er en nødvendig betingelse for å utnytte datasystemenes 
funksjonsmessige potensial. 
 



 
 

De enkelte roller definert i ny modell for IKT-organisering. 
 
Rollekonstruksjonene faglig premissgiver, IKT-strateg og IKT-leverandør kan være 
hensiktsmessige som en teoretisk referanseramme for oppgavefordeling, men de enkelte 
rollers oppgavemessige innhold og tilordning av rollene til instanser/administrativt nivå bør 
være gjenstand for kritisk vurdering. 
 
Faglig premissgiver er den som skal definere IKT-anvendelsen ut fra virksomhetsfaglige mål 
og strategier. Virksomheter som benytter virksomhetsspesifikke system vil selv opptre som 
faglig premissgiver, mens virksomheter som i praksis kun gis mulighet til å benytte sektor-
/fellessystemer – slik som bydelene – ikke har denne rollen. Den vil bli ivaretatt av 
byrådsavdelingen. Bydelenes mulighet i denne forbindelse innskrenker seg til å søke å øve 
innflytelse overfor byrådsavdelingen. Det er derfor misvisende når det i høringsnotatet 
avsnitt ”Virksomhetenes ansvar etter ny modell” fremstilles som en hovedregel at ”det er 
rollen som faglig premissgiver som skal utøves i den enkelte bydel”.  
 
IKT-strateg skal ha ansvar for teknologi, også lokalt. Bydelenes egen styring på dette 
området har vært fordelaktig, både i form av tilpassede tekniske løsninger og ikke minst ved 
at en har kunnet ta økonomisk gunstige valg, herunder tilpasse anskaffelser og driftsform til 
bydelens økonomi til enhver tid. Det er vanskelig å se at det er mye å vinne på at IKT-
strateg-rollen sentraliseres fullstendig. 
 
IKT-leverandør skal ha ansvar for løpende vedlikehold og drift. Etter den vedtatte, men 
berostilte organisering, skal bydelene ikke lenger ha ansvar for det operative utføreransvaret 
lokalt (bortsett fra 1. linje brukestøtte), oppgaven settes ut i markedet (etter sentralisert 
anskaffelsesprosedyre) eller tas unntaksvis hånd om av en sentral enhet. 
 
Denne løsning synes lite gjennomtenkt og gir grunnlag for bekymring. Det vises i den 
forbindelse til Bydelsdirektørens uttalelse av 20.04.2005, behandlet i bydel Sagenes 
arbeidsmiljøutvalg 26.04.2005, hvorfra gjengis de mest aktuelle avsnitt: 
 
”Teknisk drift/support er avgjørende for at brukerne av systemene skal kunne utføre sine 
oppgaver. Når en ansatt i bydelen uansett årsak opplever at det aktuelle datasystem er 
utilgjengelig, er det viktig at treffende bistand ytes snarest mulig, slik at den tid 
vedkommende står uten nødvendig arbeidsredskap blir kortest mulig. Det gjelder enda mer 
når flere befinner seg i samme situasjon. Langvarige og/eller hyppige avbrudd i 
arbeidsprosessen på grunn av dataproblemer medfører en unødig arbeidsmiljømessig 
belastning for de involverte. 
 
Også befolkningen som søker/mottar tjenester fra bydelen rammes – indirekte – av sviktende 
tilgang til dataprogram. Uten dataprogram til hjelp vil det lett oppstå forsinkelser i 
håndtering av klient-/pasient-saker. Selv om det for de mest alvorlige situasjoner foreligger 
beredskapsplaner, vil også mindre forstyrrelser kunne ha uheldige virkninger, spesielt for de 
mest sårbare pasienter/klienter, men også for de mer ustabile, utagerende klientgrupper, der 
forsinkelse lett kan innebære en sikkerhetsrisiko og dermed et arbeidsmiljøproblem for de 
ansatte. Også klient-/pasientperspektivet understreker behovet for hurtig bistand ved 
dataproblemer. 



 
 

 
Det har lenge pågått en sentralisering av IKT-virksomheten i Oslo kommune, med vekslende 
resultat når det gjelder driftsstabilitet. For de funksjoner bydelen selv har hatt kontroll over, 
har en opprettholdt god driftsstabilitet, noe som ikke minst skyldes at IKT-medarbeiderne 
stort sett omgående har kunnet ta hånd om de problemer som melder seg. Når denne 
tjenesten nå sentraliseres og samtidig gjøres til gjenstand for kjøp i det private marked, må 
det sikres at de avtaler som inngås i praksis vil medføre like hurtig respons som ved bruk av 
egne ansatte, slik at en ikke må forholde seg til forholdsvis lange responstider (et visst antall 
timer, evt. bare i kontortiden). Hertil kommer at feil og problemer hittil har kunnet meldes 
uten at melderen har vesentlig datakunnskap eller behersker terminologien, samtidig som 
mottakeren har kunnet utnytte både utstrakt personkunnskap og kjennskap til lokal 
infrastruktur.” 
 
Alternativ IKT-modell for bydelene. 
 
Alternativ IKT-modell for bydelene imøtekommer i en viss grad ønsket om at bydelen selv 
skal kunne ta hånd om lokale IKT-problemer, slik at de kan løses umiddelbart og i nær 
kontakt med de brukere som forholdet vedrører. Det lokale arbeidet vil naturlig nok ha en 
samarbeidsflate mot den sentrale virksomhet. Det er i utgangspunktet uproblematisk at 
bydelenes aktivitet skjer innen rammen av overordnede regler av ulik art slik det påfallende 
sterkt er understreket i beskrivelsen av alternativ IKT-modell for bydelene, men det kan i den 
forbindelse kanskje være grunn til å fremholde at en smidig løsning av de aktuelle oppgaver 
forutsetter at alle parter legger forholdene til rette for et praktisk, mer løsningsrettet enn 
regelrettet, samspill. 
 
Den alternative IKT-modell for bydelene går imidlertid ikke langt nok i retning av å gi 
bydelene teknisk ansvar for utstyr, der det ikke er uomgjengelig nødvendig å legge ansvaret 
sentralt. Det gjelder spesielt først og fremst såkalt periferiutstyr, i praksis PCer og skrivere, 
som en sentral driftsenhet etter forslaget skal ha ansvaret for. Også ansvaret for vedlikeholds-
og driftsrelaterte avtaler er tenkt samlet sentralt, også når avtalene gjelder PCer og skrivere 
m.v. Det er vanskelig å se vektige grunner til at ikke bydelene selv skal kunne velge egnet 
periferiutstyr, foreta anskaffelser, avgjøre om det er behov for vedlikeholds-/driftsrelaterte 
avtaler knyttet til dette utstyret og i tilfellet hvem som skal velges som leverandør. 
Erfaringene hittil tilsier at teknisk ansvar/anskaffelsesansvar/disposisjonsrett for lokale PCer, 
skrivere, m.v. er svært godt egnet for håndtering i bydelsregi. Det sikrer lokalt utstyr tilpasset 
formålet, eksisterende utstyr kan flyttes dit det til enhver tid gjør mest nytte for seg 
(medfører bl.a. optimal gjenbruk av PCer som ikke lenger er egnet til de tyngste oppgavene), 
anskaffelser kan skje ved til enhver tid å utnytte gunstig utvikling/svingninger/tilbud i 
markedet, det kan vurderes løpende i hvilken utstrekning en kan nøye seg med brukt utstyr, 
og en kan kontinuerlig tilpasse innkjøpene til bydelens økonomi. Ut fra bydelens erfaring er 
det liten tvil om at utstyrstilknyttede utgifter kan holdes på et radikalt lavnivå når bydelen 
selv har kontroll med alle oppgaver knyttet til anskaffelse/drift av periferiutstyr. 
 
Økonomiske og administrative konsekvenser. 
 
Omorganiseringen er fremstilt som økonomisk gunstig – både mht. beløpsmessig innsparing 
og mht. innsparing av stillinger - uten at det er fremlagt noen egentlig beregning. Det er i 



 
 

høringsnotatet nevnt noen spredte innsparingsresultater og forhåpninger om fremtidige 
innsparinger, men det foreligger ingen underbygd/dokumentert, helhetlig tallmessig oversikt 
over hvilke økonomiske virkninger omorganiseringen vil medføre. Til dels er det henvist til 
usikre hypoteser, f. eks. om at sentralisert avtaleinngåelse vil medføre bedre avtaler med 
leverandører enn hva den enkelte bydel kan oppnå. 
 
Sett fra en bydels synsvinkel har tidligere sentraliseringstiltak for det meste ført til større 
økonomisk belastning for bydelen. Bydelen frykter at det vil være tilfellet også med hensyn 
til denne omorganisering, med mulig særlig uheldig utslag for Bydel Sagene, som fra før har 
vært meget kostnadsbevisst i sin IKT-drift, ved å holde lav, men høykvalifisert bemanning, 
kombinert med at en praktisk talt ikke har inngått avtaler om tjenesteytelser med eksterne 
leverandører, samtidig som en ved anskaffelser har fulgt en radikal lavprislinje (i den 
utstrekning en ikke har vært tvunget til å benytte sentralt forhandlede dyre avtaler). 
 
Det bør legges stor vekt på å finne løsninger som for fremtiden kan medvirke til å holde 
IKT-utgiftene på en akseptabelt lavt nivå. Lokalt ansvar for alle forhold knyttet til 
anskaffelse og drift av PCer og skrivere er et bidrag i riktig retning. En annen tanke som bør 
overveies er å legge inn innsparingsincentiver for de sentrale enheter som skal betjene 
bydelene på IKT-området, slik at nevnte enheter ikke kommer i den situasjon at 
kostnadsreduksjon i praksis er uten betydning fordi kostnadene uansett kan veltes over på 
bydelene. Sentrale avtaler med private aktører bør fortrinnsvis utformes som rammeavtaler 
som den enkelte virksomhet kan, men ikke må, forta avrop på, noe som vil sikre at 
betingelsene kontinuerlig testes mot markedet. 
 
BYDEL SAGENE 
 
 
Knut Egger 
bydelsdirektør 



 
 

 
Møtebok 
 
 
Utvalg: BYDELSUTVALGET 
Møtedato: 13.10.2005 
Tidspunkt: 18:30 
Møtested: Sagene samfunnshus , Frysja 
  
Følgende medlemmer møtte: 
 
Navn Funksjon Repr 
Tone Tellevik Dahl LEDER AP 
Jan Fredrik Pedersen NESTL SV 
Eli Marie Åsen MEDL AP 
Anne-Lisbet Gjesteby VARA AP  møtte for Bernt Apeland - AP 
Jon Kjell Gjønnes MEDL AP  
Gerd Vollset MEDL SV 
Gry Bruland Larsen MEDL SV 
Ole Jørgen Nyhagen MEDL SV 
Berit Bakken VARA SV – møtte for Reza Rezaee - SV 
Sveinung Heldal Haugen MEDL H 
Erik Wilvang MEDL H 
Eldar Aldernæs Hanson MEDL RV 
Hans Otto Watne MEDL FRP 
Gunnar Kr. Olsen MEDL FRP 
Tone Opdahl MEDL V 
 
Følgende medlemmer hadde forfall: 
Bernt Apeland – AP 
Reza Rezaee - SV 
 
Følgende fra administrasjonen møtte: 
Knut Egger – bydelsdirektør 
Hans Jørgen Raastad – økonomisjef 
Bente Riis – helse- og sosialsjef 
Per Morten Johansen – barn- og ungomssjef 
Morten Nordlie – kultur- og nærmiljøsjef 
Frank Johan Gudevold – kontorsjef 
Marion Vagle – BU-konsulent 
 
Møteleder: Tone Tellevik Dahl 
Møtesekretær: Kaarina Ritson 
 
Det var 15 stemmeberettigede medlemmer til stede. 
 
Følgende saker er behandlet: 



 
 

 
  
Saksnr Tittel 
0. Åpen halvtime 
1. Godkjenning av innkalling og saksliste 
2. Godkjenning av protokoll fra møte den 25.08.05 
3.   BU-sak 05/71 Eksterne budsjettjusteringer oktober 2005 
4.   BU-sak 05/72 Saldering 2005 
5.   BU-sak 05/73 Nedleggelse av Bjølsen barnepark 
6.   BU-sak 05/74 Utviklingssenterets arbeid med ungdom henvist fra barnevern og 

sosialkontor 
7.   BU-sak 05/75 Økonomisk garanti for utbygging på Vøienvolden 
8.   BU-sak 05/76 Høringsuttalelse om regnskapssentralisering i Oslo kommune 
9.   BU-sak 05/77 Høring - retningslinjer for kommunale tilsynsutvalg for hjembaserte 

tjenester 
10. BU-sak 05/78 Lovisaprisen, endring av statutter 
11. BU-sak 05/79 Nytt regelment - instruks for kommunale tilsynsutvalg for institusjon 

mv 
12. BU-sak 05/80 Årsrapport 2004 fra Opplysningstjenesten i Bydel Sagene  
13. BU-sak 05/81 Protokoll fra møte 24.05.2005  i tilsynsutvalg for Akerselva sykehjem 
13. BU-sak 05/82 Protokoll fra møte i tilsynsutvalget for institusjoner mv. i Bydel 

Sagene, Møllehjulet dagsenter 10.mai 05 
14. BU-sak 05/83 Protokoll fra møte i tilsynsutvalget for institusjoner mv. i Bydel 

Sagene, Lille Tøyen sykehjem 27.5.2005 
15. BU-sak 05/84 Protokoll fra møte i tilsynsutvalg for institusjoner mv. i Bydel Sagene, 

Sagenehjemmet 6.6.2005 
16. BU-sak 05/85 Protokoll fra møte i tilsynsutvalg for institusjoner mv. i Bydel Sagene, 

Kingosgate bo- og rehabiliteringssenter 7.2.2005 
17. BU-sak 05/86 Valg av medlemmer til Barn- og ungdomsrådet 
18. BU-sak 05/87 Virkningen av kommunens forskrift om åpningstider for 

serveringssteder 
19. BU-sak 05/88 Høring - forslag til endring av forskrift 07. mai 2003 nr 1895 om 

tildeling av kommunal bolig  Oslo kommune, Oslo - nytt fjerde ledd i § 
2 

20. BU-sak 05/89 Vitaminveien 7 og 9, Storo storsenter - planforslag til offentlig ettersyn 
 

21. BU-sak 05/90 Sandakerveien 74 - planforslag til offentlig ettersyn 
22. BU-sak 05/91 Sandakerveien 20 - planforslag til offentlig ettersyn 
23. BU-sak 05/92 Alternative modeller for IKT-organisering i bydelene - høring 
 

24. Spørretime 
25. Eventuelt 
 
 



 
 

1. Åpen halvtime 
 
Leder Jørgen Foss fra Barne- og ungdomsrådet hadde kommentarer til to saker på sakslista: 
Valg av medlemmer til Barne- og ungdomsrådet og Saldering 2005. To av 
medlemskandidatene var til stede på BU-møtet. Til sammen var tre nye kandidater til rådet, 
men fire ledige plasser. Foss håpet å kunne finne flere kandidater om ikke så lenge og kunne 
love at rådet skulle jobbe hardt framover. Foss hadde også en uttalelse til salderingssaken. 
Bydelsdirektøren har foreslått å inndra fire stillinger i Ungdomstiltakene. Ett av bydelens 
mål i Strategisk plan er ”å arbeide for gode forebyggende tiltak som gir rom for ikke 
lovbestemte tjenester” og ungdomstiltakene er nettopp en slik tjeneste. Derfor mener Barne- 
og ungdomsrådet at det er uakseptabelt å kutte der. Det er barn i alderen 7 – 18 år som vil bli 
rammet av dette. 
 
Ellen Runding som har barn i Bjølsen barnepark var misfornøyd med forslaget om 
nedleggelse av barneparken. Hun mente at barna trivdes i parken og at de ansatte gjorde en 
kjempejobb. Ifølge henne søkte foreldre plass i barnepark av ulike årsaker: noen hadde ønske 
om plass i barnepark framfor barnehage bl.a. for å beholde kontantstøtten, mens noen søkte 
om plass fordi de hadde fått avslag på søknad om barnehageplass. Hun mente det var spesielt 
foreldre som hadde søkt om redusert plass i barnehagen som fikk avslag på plass. Det hadde 
skjedd hennes familie to ganger. Derfor reagerte hun på den motsatte beskjeden fra 
administrasjonen på møte i Barn- og ungekomiteen tidligere samme uka, nemlig at det var 
nok reduserte plasser i barnehagene i bydelen. 
 
Gisle Aschim, far til barn i Bjølsen barnepark, sa seg enig med forrige taler. Siden det nå har 
vært inntaksstopp barneparken, har inntaksgrunnlaget til parken mer eller mindre falt bort. 
Han lurte på om parken fortsatt ville blitt lagt ned dersom man hadde klart å fylle de 18 
plassene.  
 
1. Godkjenning av innkalling og saksliste 
Leder flyttet BU-sak 05/91 Budsjett 2006 – uttalelse til byrådets budsjettforslag opp til pkt. 4 
på sakslista. Etter dette ble innkallingen og sakslista godkjent.  
 
2. Godkjenning av protokoll fra møte den 25.08.05 
Ole Jørgen Nyhagen – SV hadde rettelse til s. 3 i protokollen (Åpen halvtime): Nils Christies 
innlegg dreide seg om treffstedet i Nordkappgata 23 og skal ikke ses i sammenheng med 
avsnittet over. Nyhagen hadde også rettelse til s. 35 (sak 05/67) i protokollen der det under 
voteringen feilaktig står at punktene ble vedtatt med 13 stemmer mot 4. Tallene skal være 11 
og 4.  
 
Etter dette ble møteboken godkjent.  
 



 
 

BU-sak 05/71 Eksterne budsjettjusteringer oktober 2005 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag: 
 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Kostra 385 andre kulturaktiviteter 
postgruppe 11 kjøp av tjenester som inngår i kommunal tjenesteproduksjon   
 økes med   kr.100.000 
 
Kostra 231 aktivitetstilbud barn og unge 
postgruppe 11 kjøp av tjenester som inngår i kommunal tjenesteproduksjon 
 økes med  kr. 46.428 
 
Kostra 241 diagnose, behandling og rehabilitering 
postgruppe 18 overføringsinntekter 
 reduseres med  kr.250.000 
 
(samlet endring av totaldriftsramme økes med kr.396.428 til 683,069 mill)   
 
 
 



 
 

BU-sak 05/72 Saldering 2005 
 
Jon Gjønnes – AP, Gry Bruland Larsen – SV, Gerd Vollset – SV, Tone Opdahl – V, Eldar 
Hansson – RV, Jan Fredrik Pedersen – SV, Erik Wilvang – H, Anne-Lisbet Gjesteby – AP 
hadde ordet i saken. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
Bjølsen barnepark nedlegges slik at den ikke inngår i forslag til budsjett 2006. 
 
Ungdomstiltakene reduseres med 1,2 mill gjennom avvikling av årsverk/redusert aktivitet 
som belaster kommunal ramme.  Bydelsdirektør gis fullmakt til å inndra inntil 4 faste 
stillinger.  
 
SFO reduseres med 1,2 mill gjennom avvikling av engasjementer/ledigholdelse av 
stillinger/redusert aktivitet.  Eventuelt behov for inndragning av faste stillinger innarbeides i 
forslag til budsjett 2006.  
 
 Øvrige salderingstiltak tas til etterretning.    
 
 
Arbeidsutvalgets behandling: 
 
Bydelsdirektørens pkt. 1 ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsdirektørens pkt. 2 ble vedtatt med 4 stemmer (2A/1FRP/1H) mot 2 stemmer (2SV). 
 
Bydelsdirektørens pkt. 3 ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsdirektørens pkt. 4 ble enstemmig vedtatt. 
 
Det ble for øvrig vedtatt å endre vedtakspunktene 2 og 3 til: ”1.2 mill. i 2005-2006”.  
 
 
Arbeidsutvalget tilrår bydelsutvalget å fatte følgende VEDTAK: 
 
Bjølsen barnepark nedlegges slik at den ikke inngår i forslag til budsjett 2006. 
 
Ungdomstiltakene reduseres med 1,2 mill i 2005-2006 gjennom avvikling av 
årsverk/redusert aktivitet som belaster kommunal ramme.  Bydelsdirektør gis fullmakt til å 
inndra inntil 4 faste stillinger. 
 
SFO reduseres med 1,2 mill 2005-2006 gjennom avvikling av engasjementer/ledigholdelse 
av stillinger/redusert aktivitet.  Eventuelt behov for inndragning av faste stillinger 
innarbeides i forslag til budsjett 2006. 
 
 Øvrige salderingstiltak tas til etterretning.    



 
 

Bydelsutvalgets behandling: 
 
Arbeidsutvalgets behandling ble lagt til grunn. 
 
Tone Opdahl – V foreslo å flytte pkt. 1 i bydelsdirektørens forslag over til neste sak 
(Nedleggelse av Bjølsen barnepark). Bydelsdirektøren trakk sitt pkt. 1. 
 
Bydelsdirektørens pkt. 2 ble vedtatt med 8 stemmer (4A/2H/2FRP) mot 7 stemmer 
(5SV/1RV/1V). 
 
Bydelsdirektørens pkt. 3 og pkt. 4 ble enstemmig vedtatt. 
 
Helse- og sosialkomiteen ved Jon Gjønnes – AP la fram følgende merknad: 
Budsjettunderskuddet i pleie- og omsorgssektoren, der sykehjemssektoren alene står for 8 
mill, kan for en stor del forklares ved økende omsorgs- og pleiebehov for ”yngre eldre”, det 
gjelder institusjonsplass så vel som for hjembaserte tjenester (kfr BUsak 05/60  Alternative 
organisasjonsmodeller for sykehjemssektoren og BU-sak 05/47 om pleie- og 
omsorgstrengende grupper under 67 år. Dette er en generell utvikling, som hittil har fått liten 
oppmerksomhet og som slår særlig sterkt ut i vår bydel. 
Komiteen ser dette som en betydelig utfordring, som bydelen må møte på flere vis: 
1) Den foreslåtte avvikling av sykehjemsplasser tilsvarende en utgiftsreduksjon på 8 mill kr i 
løpet av våren 2006 kan virke uforsvarlig og urealistisk og må vurderes også i forhold til 
denne gruppens behov. Komiteen mener det trengs en nærmere analyse av avgang og tilgang 
på sykehjemsbeboere, som grunnlag for en flerårig behovsplan. Det trengs også en oversikt 
over nødvendige tiltak innen hjemmetjenester og boligtilbud.   
2) Problemstillingen ”yngre eldre” og deres behov for pleie og omsorg ses som en særlig 
utfordring for Sagene bydel. Bakgrunn og årsaker, omsorgsbehov og tilbud, så vel som 
forebyggende tiltak, generelt og individuelt, på kort og lang sikt, bør drøftes og analyseres. 
Dette kan ikke bydelen klare på egen hånd. Det trenges forsknings- og utredningsarbeid i 
samarbeid med andre forvaltningsnivå.  Komiteen mener imidlertid at bydelen bør ta et 
initiativ som sikter mot et slikt prosjekt. 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til merknaden. 
 
 
Etter detter er Bydelsutvalgets vedtak: 
VEDTAK: 
 
1. Ungdomstiltakene reduseres med 1,2 mill i 2005-2006 gjennom avvikling av 
årsverk/redusert aktivitet som belaster kommunal ramme.  Bydelsdirektør gis fullmakt til å 
inndra inntil 4 faste stillinger. 
 
2. SFO reduseres med 1,2 mill 2005-2006 gjennom avvikling av engasjementer/ledigholdelse 
av stillinger/redusert aktivitet.  Eventuelt behov for inndragning av faste stillinger 
innarbeides i forslag til budsjett 2006. 
 
3. Øvrige salderingstiltak tas til etterretning.    



 
 

 
Bydelsutvalget har følgende merknad: 
Budsjettunderskuddet i pleie- og omsorgssektoren, der sykehjemssektoren alene står for 8 
mill, kan for en stor del forklares ved økende omsorgs- og pleiebehov for ”yngre eldre”, det 
gjelder institusjonsplass så vel som for hjembaserte tjenester (kfr BUsak 05/60  Alternative 
organisasjonsmodeller for sykehjemssektoren og BU-sak 05/47 om pleie- og 
omsorgstrengende grupper under 67 år. Dette er en generell utvikling, som hittil har fått liten 
oppmerksomhet og som slår særlig sterkt ut i vår bydel. 
Komiteen ser dette som en betydelig utfordring, som bydelen må møte på flere vis: 
1) Den foreslåtte avvikling av sykehjemsplasser tilsvarende en utgiftsreduksjon på 8 mill kr i 
løpet av våren 2006 kan virke uforsvarlig og urealistisk og må vurderes også i forhold til 
denne gruppens behov. Komiteen mener det trengs en nærmere analyse av avgang og tilgang 
på sykehjemsbeboere, som grunnlag for en flerårig behovsplan. Det trengs også en oversikt 
over nødvendige tiltak innen hjemmetjenester og boligtilbud.   
2) Problemstillingen ”yngre eldre” og deres behov for pleie og omsorg ses som en særlig 
utfordring for Sagene bydel. Bakgrunn og årsaker, omsorgsbehov og tilbud, så vel som 
forebyggende tiltak, generelt og individuelt, på kort og lang sikt, bør drøftes og analyseres. 
Dette kan ikke bydelen klare på egen hånd. Det trenges forsknings- og utredningsarbeid i 
samarbeid med andre forvaltningsnivå.  Komiteen mener imidlertid at bydelen bør ta et 
initiativ som sikter mot et slikt prosjekt. 
 



 
 

BU-sak 05/73 NEDLEGGELSE AV BJØLSEN BARNEPARK 
 
Per-Morten Johansen – barne- og ungdomssjef, Tone Opdahl – V, Gry Bruland Larsen – SV, 
Gerd Vollset – SV, Eldar Hansson – RV, Tone Tellevik Dahl – AP, Hans Otto Watne – FRP 
hadde ordet i saken.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
Bjølsen barnepark avvikles innen 01.12.05 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
 
Tone Opdahl – V la fram følgende merknad: 
”Medlemmet fra Venstre vil understreke administrasjonens ansvar for å opprettholde 
utearealene som per i dag tilhører Bjølsen barnepark som en trygg lekeplass for barn også 
etter at barneparken nedlegges.” 
 
Gry Bruland Larsen – SV fremmet følgende forslag til nytt pkt. 2: 
”Brukerne som pr. i dag har et tilbud ved Bjølsen barnepark, tilbys plass i bydelens 
barnehager.” 
 
Eldar Hansson – RV hadde følgende presisering til SVs forslag: 
”… tilbys 20-100% plass i bydelens barnehager.” 
 
Votering: 
 
Bydelsdirektørens forslag ble vedtatt med 14 stemmer (4AP/5SV/2H/2FRP/1RV) mot 1 
stemme (1V). 
 
SV-s forslag til nytt pkt. 2 med presisering fra RV ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til Venstres merknad. 
 
Etter dette er Bydelsutvalgets vedtak: 
 
VEDTAK: 
Bjølsen barnepark avvikles innen 01.12.05 
Brukerne som pr. i dag har et tilbud ved Bjølsen barnepark, tilbys 20-100% plass i bydelens 
barnehager. 
 
 
Bydelsutvalget har følgende merknad: 
 
Bydelsutvalget vil understreke administrasjonens ansvar for å opprettholde utearealene som 
per i dag tilhører Bjølsen barnepark som en trygg lekeplass for barn også etter at barneparken 
nedlegges. 
 



 
 

 
BU-sak 05/74 UTVIKLINGSSENTERETS ARBEID MED UNGDOM 
HENVIST FRA BARNEVERN OG SOSIALKONTOR 
 
Tone Opdahl – V, Gry Bruland Larsen – SV, Eldar Hansson – RV, Tone Tellevik Dahl – AP, 
Gerd Vollset – SV, Jan Fredrik Pedersen – SV, Hans Otto Watne – FRP hadde ordet i saken.  
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
Sak om utviklingssenterets arbeid med ungdom henvist fra sosialkontor og barnevern tas til 
orientering. 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
 
Tone Opdahl – V fremmet følgende forslag til vedtak: 
”Medlemmet fra Venstre oppfordrer Byrådet til å utrede et kombinert bo- og 
opplæringstilbud for ungdom som også trenger sosial oppfølging i et utvidet 
opplæringstilbud.” 
 
Tone Opdahl – V la fram følgende forslag til merknad: 
”Medlemmet fra Venstre anerkjenner betydningen av den tverrfaglige innsatsen som 
nedlegges for å sikre arbeidsledige og yrkeshemmede sosialhjelpsmottakere bistand til 
jobbsøk og kvalifiserings-/attføringstiltak i vår bydel. Vi ser imidlertid med bekymring på de 
massive utfordringene som tillegges utviklingssenteret når det gjelder ungdom henvist fra 
barnevernet. Mange av disse ungdommene har behov for en mer helhetlig 
livsmestringsbistand enn det dagtilbudet tiltakskonsulentene kan stille opp med.  
 
Medlemmet fra Venstre anser at mange av disse problemene kunne vært unngått ved å tilby 
et bedre tilrettelagt opplæringstilbud for elever som på grunn av faglige begrensninger eller 
sosiale tilpasningsvansker sliter med å få utbytte av en ordinær skoleplass i videregående 
opplæring. Vi etterlyser et byomfattende kombinert bo- og opplæringstilbud for unge 
mennesker som trenger tett pedagogisk og sosial oppfølging. Botilbudet skal være en del av 
det helhetlige læringstilbudet.” 
 
Votering: 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Det ble enstemmig vedtatt å sende forslag til vedtak og merknad fra Venstre videre til Barne- 
og ungekomiteen til debatt og ta saken opp på nytt under Bydelsutvalgets neste møte.  
 
Etter dette er Bydelsutvalgets vedtak: 
 
VEDTAK: 
Sak om utviklingssenterets arbeid med ungdom henvist fra sosialkontor og barnevern tas til 
orientering. 



 
 

BU-sak 05/75 Økonomisk garanti for utbygging på Vøienvolden 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
Fortidsminneforeningen Oslo Akershus gis en økonomisk garanti på inntil kr 500 000 i 
forbindelse med istandsettelse av potetkjelleren på Vøienvolden gård i Maridalsvn 120. 
Garantien / tilskuddet finansieres med midler fra Handlingsplanen for Oslo Indre Øst. 
Bydel Sagene ber om at foreningen til gjengjeld stiller det istandsatte lokalet vederlagsfritt til 
disposisjon for bydelen, begrenset nedad til fem dager i året i fem år framover. 
 
 
Bydelsutviklingskomiteens behandling: 
 
Eli Marie Åsen – AP foreslo følgende tillegg etter første setning: 
”Garantien gjelder t.o.m. 31.12.2006.” 
 
Votering: 
Bydelsutviklingskomiteen sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag til vedtak med 
tillegg fra AP. 
 
Bydelsutviklingskomiteen tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak: 
 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Fortidsminneforeningen Oslo Akershus gis en økonomisk garanti på inntil kr 500 000 i 
forbindelse med istandsettelse av potetkjelleren på Vøienvolden gård i Maridalsvn 120. 
Garantien gjelder t.o.m. 31.12.2006. Garantien / tilskuddet finansieres med midler fra 
Handlingsplanen for Oslo Indre Øst. Bydel Sagene ber om at foreningen til gjengjeld stiller 
det istandsatte lokalet vederlagsfritt til disposisjon for bydelen, begrenset nedad til fem dager 
i året i fem år framover. 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
 
Bydelsutviklingskomiteens forslag ble lagt til grunn.  
 
Bydelsdirektørens forslag med endring fra bydelsutviklingskomiteen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK (enstemmig): 
Fortidsminneforeningen Oslo Akershus gis en økonomisk garanti på inntil kr 500 000 i 
forbindelse med istandsettelse av potetkjelleren på Vøienvolden gård i Maridalsvn 120. 
Garantien gjelder t.o.m. 31.12.2006. Garantien / tilskuddet finansieres med midler fra 
Handlingsplanen for Oslo Indre Øst. Bydel Sagene ber om at foreningen til gjengjeld stiller 
det istandsatte lokalet vederlagsfritt til disposisjon for bydelen, begrenset nedad til fem dager 
i året i fem år framover. 



 
 

BU-sak 05/76 Høringsuttalelse om regnskapssentralisering i Oslo 
kommune 
 
Hans Otto Watne – FRP, Jan Fredrik Pedersen – SV hadde ordet i saken.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
Bydelsutvalget slutter seg til høringsuttalelsens konklusjoner: 
 
Det dataverktøy som er utviklet for bestillinger, fakturabehandling og remitteringer tilknyttet 
Agresso stilles til disposisjon for bydelens regnskapskontorer. 
 
Bydelsdirektør som har ansvar for virksomhetens økonomi- og budsjettoppfølging, gis 
fortsatt adgang til å benytte tilstrekkelig regnskapsfaglig kompetanse i egen bydel. 
 
Arbeidet med å inngå gode samkjøpskontrakter for Oslo kommune videreføres/dreies i 
retning av leverandører som benytter den offentlige Markedsplassen. 
 
 
Arbeidsutvalgets behandling: 
 
Det ble foreslått ny rekkefølge av bydelsdirektørens pkt. til forslag: pkt.2 blir pkt.1, pkt.1. 
blir pkt. 2, pkt. 3 blir som før.  
Samtidig ble det foreslått følgende ny innledning: 
 
Bydelsutvalget vil påpeke at det av hensyn til politisk styring og tilsyn med administrasjon er 
spesielt viktig at regnskapsfunksjonene er organisert nært tilgjengelig med god kjennskap til 
bydelens tjenester. Bydelsutvalget mener derfor: 
 
1. Bydelsdirektør som har ansvar for virksomhetens økonomi- og budsjettoppfølging, gis 
fortsatt adgang til å benytte tilstrekkelig regnskapsfaglig kompetanse i egen bydel. 
 
2. Det dataverktøy som er utviklet for bestillinger, fakturabehandling og remitteringer 
tilknyttet Agresso stilles til disposisjon for bydelens regnskapskontorer. 
 
3. Arbeidet med å inngå gode samkjøpskontrakter for Oslo kommune videreføres/dreies i 
retning av leverandører som benytter den offentlige Markedsplassen. 
 
Den nye rekkefølgen av bydelsdirektørens punkter, samt den nye innledningen ble 
enstemmig vedtatt. 
 
Etter dette er Arbeidsutvalgets vedtak: 
 
Arbeidsutvalget tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende VEDTAK (enstemmig): 
 



 
 

Bydelsutvalget vil påpeke at det av hensyn til politisk styring og tilsyn med administrasjon er 
spesielt viktig at regnskapsfunksjonene er organisert nært tilgjengelig med god kjennskap til 
bydelens tjenester. Bydelsutvalget mener derfor: 
1. Bydelsdirektør som har ansvar for virksomhetens økonomi- og budsjettoppfølging, gis 
fortsatt adgang til å benytte tilstrekkelig regnskapsfaglig kompetanse i egen bydel. 
 
2. Det dataverktøy som er utviklet for bestillinger, fakturabehandling og remitteringer 
tilknyttet Agresso stilles til disposisjon for bydelens regnskapskontorer. 
 
3. Arbeidet med å inngå gode samkjøpskontrakter for Oslo kommune videreføres/dreies i 
retning av leverandører som benytter den offentlige Markedsplassen. 
 
 
Bydelsutvalgets behandling 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til Arbeidsutvalgets forslag. 
 
Etter dette er Bydelsutvalgets vedtak (enstemmig): 
 
VEDTAK: 
 
Bydelsutvalget vil påpeke at det av hensyn til politisk styring og tilsyn med administrasjon er 
spesielt viktig at regnskapsfunksjonene er organisert nært tilgjengelig med god kjennskap til 
bydelens tjenester. Bydelsutvalget mener derfor:  
 
1. Bydelsdirektør som har ansvar for virksomhetens økonomi- og budsjettoppfølging, gis 
fortsatt adgang til å benytte tilstrekkelig regnskapsfaglig kompetanse i egen bydel. 
 
2. Det dataverktøy som er utviklet for bestillinger, fakturabehandling og remitteringer 
tilknyttet Agresso stilles til disposisjon for bydelens regnskapskontorer. 
 
3. Arbeidet med å inngå gode samkjøpskontrakter for Oslo kommune videreføres/dreies i 
retning av leverandører som benytter den offentlige Markedsplassen. 
 



 
 

BU-sak 05/77 Høring - retningslinjer for kommunale tilsynsutvalg for 
hjembaserte tjenester 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
Bydelsutvalget har følgende kommentarer til utkast til ”Retningslinjer for kommunale 
tilsynsutvalg for hjemmebaserte tjenester”. 
 
1.  Formål 
 
Bydelsutvalget vurderer det som viktig at retningslinjene presiserer formålet med tilsyn i 
helse- og omsorgssektoren 
 
2. Virkeområde 
 
Virkeområde for tilsynsutvalg i hjemmetjenesten er tydeliggjort, og det er hensiktsmessig at 
bydelsutvalget kan vedta at tilsynsutvalget skal ha tilsyn med avgrensede områder innen 
hjemmetjenesten, som for eksempel kun hjemmesykepleie og hjemmehjelp. 
 
5. Oppgaver 
 
Det er positivt at det særlig påpekes og tydeliggjøres at medisinskfaglige oppgaver ligger 
utenfor tilsynsutvalgets område. Tilsynsutvalgets oppgaver slik de er beskrevet, vil først og 
fremst dreie seg om utøvelse av tjenesten. Understrekningen av at tilsynsutvalget ikke skal 
behandle ordinære/formelle klager bør kanskje flyttes fra pkt. 6 til pkt. 5. 
 
6. Henvendelser 
 
Det er nytt i disse retningslinjene at tilsynsutvalget har en frist for tilbakemelding til bruker 
om hva som vil bli gjort med deres klage/henvendelse. Bydelsutvalget støtter forslaget. 
 
I det gamle reglementet var det fremhevet at tilsynspersonene kan kreve at leder for den 
aktuelle tjeneste gir de opplysninger som er nødvendig for gjennomføring av tilsynet, men at 
opplysningene burde begrenses til relevante opplysninger. Det er viktig at tilsynet etter 
samtykke fra bruker tar kontakt med tjenesten for å undersøke/påpeke det påklagde 
forholdet. Bydelsutvalget mener  det er en svakhet at 
samarbeid/kommunikasjon/rapportering mellom tilsynsutvalg og hjemmetjenesten ikke er 
beskrevet mer eksplisitt i nye retningslinjer. Hvis tilsynsutvalget skal få gjennomført sitt 
tilsyn og fulgt opp klager/henvendelser er det nødvendig med denne kontakten. 
 
8. Rapportering 
 
Punktet om rapportering er uklart. Som beskrevet i forrige punkt, bør rapportering skje på 
flere nivå; rapportering knyttet til den enkelte sak og rapportering knyttet til mer prinsipielle 
forhold. Slik punktet er formulert skilles det ikke på disse to tingene. 
 



 
 

Som det står i bydelsreglementets § 2-5, pkt. 3 skal alle tilsynsutvalg rapportere til 
bydelsutvalget. Denne rapporteringen vil gå via bydelsadministrasjonen. I forslag til 
retningslinjer sies det at  hvordan rapportering skal foregå, avtales mellom tilsynsutvalg og 
bydelsutvalget. Bydelsutvalget mener det vil være uhensiktsmessig at rapportering i hver 
enkelt sak, legges fram for bydelsutvalget. Tilsynsutvalget bør minimum lage en årsrapport 
og for øvrig rapportere til BU hvis administrasjonen/tjenesten ikke har oppfylt sine 
forpliktelser, eller ved avdekking av systematiske feil og mangler. 
 
 
 
 
Helse- og sosialkomiteens behandling: 
 
 Gerd Vollset – SV med flere foreslo følgende tillegg etter første setning under pkt. 6: 
”Bydelsutvalget ser ikke hensikten med å skille mellom to frister på seks og syv uker.” 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak med endring fra SV m. fl. ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Helse- og sosialkomiteen tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende 
VEDTAK: 
 
Bydelsutvalget har følgende kommentarer til utkast til ”Retningslinjer for kommunale 
tilsynsutvalg for hjemmebaserte tjenester”. 
 
1.  Formål 
 
Bydelsutvalget vurderer det som viktig at retningslinjene presiserer formålet med tilsyn i 
helse- og omsorgssektoren 
 
2. Virkeområde 
 
Virkeområde for tilsynsutvalg i hjemmetjenesten er tydeliggjort, og det er hensiktsmessig at 
bydelsutvalget kan vedta at tilsynsutvalget skal ha tilsyn med avgrensede områder innen 
hjemmetjenesten, som for eksempel kun hjemmesykepleie og hjemmehjelp. 
 
5. Oppgaver 
 
Det er positivt at det særlig påpekes og tydeliggjøres at medisinskfaglige oppgaver ligger 
utenfor tilsynsutvalgets område. Tilsynsutvalgets oppgaver slik de er beskrevet, vil først og 
fremst dreie seg om utøvelse av tjenesten. Understrekningen av at tilsynsutvalget ikke skal 
behandle ordinære/formelle klager bør kanskje flyttes fra pkt. 6 til pkt. 5. 
 
6. Henvendelser 
 



 
 

Det er nytt i disse retningslinjene at tilsynsutvalget har en frist for tilbakemelding til bruker 
om hva som vil bli gjort med deres klage/henvendelse. Bydelsutvalget ser ikke hensikten 
med å skille mellom to frister på seks og syv uker. Bydelsutvalget støtter forslaget. 
 
I det gamle reglementet var det fremhevet at tilsynspersonene kan kreve at leder for den 
aktuelle tjeneste gir de opplysninger som er nødvendig for gjennomføring av tilsynet, men at 
opplysningene burde begrenses til relevante opplysninger. Det er viktig at tilsynet etter 
samtykke fra bruker tar kontakt med tjenesten for å undersøke/påpeke det påklagde 
forholdet. Bydelsutvalget mener  det er en svakhet at 
samarbeid/kommunikasjon/rapportering mellom tilsynsutvalg og hjemmetjenesten ikke er 
beskrevet mer eksplisitt i nye retningslinjer. Hvis tilsynsutvalget skal få gjennomført sitt 
tilsyn og fulgt opp klager/henvendelser er det nødvendig med denne kontakten. 
 
8. Rapportering 
 
Punktet om rapportering er uklart. Som beskrevet i forrige punkt, bør rapportering skje på 
flere nivå; rapportering knyttet til den enkelte sak og rapportering knyttet til mer prinsipielle 
forhold. Slik punktet er formulert skilles det ikke på disse to tingene. 
 
Som det står i bydelsreglementets § 2-5, pkt. 3 skal alle tilsynsutvalg rapportere til 
bydelsutvalget. Denne rapporteringen vil gå via  bydelsadministrasjonen. I forslag til 
retningslinjer sies det at  hvordan rapportering skal foregå, avtales mellom tilsynsutvalg og 
bydelsutvalget. Bydelsutvalget mener det vil være uhensiktsmessig at rapportering i hver 
enkelt sak, legges fram for bydelsutvalget. Tilsynsutvalget bør minimum lage en årsrapport 
og for øvrig rapportere til BU hvis administrasjonen/tjenesten ikke har oppfylt sine 
forpliktelser, eller ved avdekking av systematiske feil og mangler. 
 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag med endring fra Helse- og 
sosialkomiteen. 
 
Etter dette er Bydelsutvalgets vedtak: 
 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Bydelsutvalget har følgende kommentarer til utkast til ”Retningslinjer for kommunale 
tilsynsutvalg for hjemmebaserte tjenester”. 
 
1.  Formål 
 
Bydelsutvalget vurderer det som viktig at retningslinjene presiserer formålet med tilsyn i 
helse- og omsorgssektoren 
 



 
 

2. Virkeområde 
 
Virkeområde for tilsynsutvalg i hjemmetjenesten er tydeliggjort, og det er hensiktsmessig at 
bydelsutvalget kan vedta at tilsynsutvalget skal ha tilsyn med avgrensede områder innen 
hjemmetjenesten, som for eksempel kun hjemmesykepleie og hjemmehjelp. 
 
5. Oppgaver 
 
Det er positivt at det særlig påpekes og tydeliggjøres at medisinskfaglige oppgaver ligger 
utenfor tilsynsutvalgets område. Tilsynsutvalgets oppgaver slik de er beskrevet, vil først og 
fremst dreie seg om utøvelse av tjenesten. Understrekningen av at tilsynsutvalget ikke skal 
behandle ordinære/formelle klager bør kanskje flyttes fra pkt. 6 til pkt. 5. 
 
6. Henvendelser 
 
Det er nytt i disse retningslinjene at tilsynsutvalget har en frist for tilbakemelding til bruker 
om hva som vil bli gjort med deres klage/henvendelse. Bydelsutvalget ser ikke hensikten 
med å skille mellom to frister på seks og syv uker. Bydelsutvalget støtter forslaget. 
 
I det gamle reglementet var det fremhevet at tilsynspersonene kan kreve at leder for den 
aktuelle tjeneste gir de opplysninger som er nødvendig for gjennomføring av tilsynet, men at 
opplysningene burde begrenses til relevante opplysninger. Det er viktig at tilsynet etter 
samtykke fra bruker tar kontakt med tjenesten for å undersøke/påpeke det påklagde 
forholdet. Bydelsutvalget mener  det er en svakhet at 
samarbeid/kommunikasjon/rapportering mellom tilsynsutvalg og hjemmetjenesten ikke er 
beskrevet mer eksplisitt i nye retningslinjer. Hvis tilsynsutvalget skal få gjennomført sitt 
tilsyn og fulgt opp klager/henvendelser er det nødvendig med denne kontakten. 
 
8. Rapportering 
 
Punktet om rapportering er uklart. Som beskrevet i forrige punkt, bør rapportering skje på 
flere nivå; rapportering knyttet til den enkelte sak og rapportering knyttet til mer prinsipielle 
forhold. Slik punktet er formulert skilles det ikke på disse to tingene. 
 
Som det står i bydelsreglementets § 2-5, pkt. 3 skal alle tilsynsutvalg rapportere til 
bydelsutvalget. Denne rapporteringen vil gå via  bydelsadministrasjonen. I forslag til 
retningslinjer sies det at  hvordan rapportering skal foregå, avtales mellom tilsynsutvalg og 
bydelsutvalget. Bydelsutvalget mener det vil være uhensiktsmessig at rapportering i hver 
enkelt sak, legges fram for bydelsutvalget. Tilsynsutvalget bør minimum lage en årsrapport 
og for øvrig rapportere til BU hvis administrasjonen/tjenesten ikke har oppfylt sine 
forpliktelser, eller ved avdekking av systematiske feil og mangler. 
 
 



 
 

BU-sak 05/78 Lovisaprisen, endring av statutter 
 
Tone Opdahl – V, Tone Tellevik Dahl – AP, Knut Egger – bydelsdirektør hadde ordet i 
saken. 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Bydelsutvalget vedtar følgende statutter for Lovisaprisen: 
Bydelsutvalget deler årlig ut Lovisaprisen. Prisen tildeles for fremragende arbeid med å 
bedre det fysiske miljøet i bydelen og/eller for fremragende sosialt/kulturelt arbeid i bydelen. 
Prisen deles fortrinnsvis ut på de årlige bydelsdagene. 
Prisen kan tildeles enkeltpersoner, forretninger, bedrifter, menigheter, offentlige og private 
institusjoner, organisasjoner, foreninger og lag tilhørende bydelen 
Bydelens ansatte eller valgte politikere kan ikke motta prisen dersom disses ordinære 
virkefelt inngår som en vesentlig del av begrunnelsen. 
Alle med tilhørighet til bydelen kan fremme forslag på kandidater. Forslagene skal være 
begrunnet. Forslagene sendes bydelsutvalget, ordinært innen 1. april hvert år. 
Bydelsutvalgets medlemmer kan selv foreslå kandidater 
På vegne av bydelsutvalget utpeker arbeidsutvalget en prisvinner. Dersom arbeidsutvalget 
finner at det er flere likeverdige kandidater, kan prisen deles. Dersom arbeidsutvalget ikke 
finner å innstille noen av de foreslåtte kandidatene, kan utvalget velge å ikke dele ut noen 
pris. 
Arbeidsutvalgets rådslagninger skal være unntatt offentlighet. Navnet på prisvinneren og 
begrunnelse for tildelingen offentliggjøres. 
 
 
 
 



 
 

BU-sak 05/79 Nytt regelment - instruks for kommunale tilsynsutvalg 
for institusjon mv 
 
Gerd Vollset – SV hadde ordet i saken. 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag: 
 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Saken tas til orientering. 
 
 
BU-sak 05/80 Årsrapport 2004 fra Opplysningstjenesten i Bydel Sagene  
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag: 
 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Bydelsutvalget tar Årsrapport for 2004 fra Opplysningstjenesten i Bydel Sagene til 
orientering. 
 
 
 
 



 
 

BU-sak 05/81 PROTOKOLL FRA MØTE 24.05.2005  I 
TILSYNSUTVALG FOR AKERSELVA SYKEHJEM 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Bydelsutvalget tar protokoll fra møte i tilsynsutvalget ved Akerselva sykehjem 24.5.2005 til 
orientering.  
 
 



 
 

BU-sak 05/82 Protokoll fra møte i tilsynsutvalget for institusjoner mv. i 
Bydel Sagene, Møllehjulet dagsenter 10.mai 05 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
VEDTAK: (enstemmig): 
 
Bydelsutviklingskomiteen tar protokoll fra møte i tilsynsutvalg 2 ved Møllehjulet dagsenter 
10.05.2005 til orientering.  
 
 
 



 
 

BU-sak 05/83 Protokoll fra møte i tilsynsutvalget for institusjoner mv. i 
Bydel Sagene, Lille Tøyen sykehjem 27.5.2005 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag: 
 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Bydelsutvalget tar protokoll fra møte 27.5.2005 i tilsynsutvalget ved Lille Tøyen sykehjem 
til orientering. 
 



 
 

BU-sak 05/84 Protokoll fra møte i tilsynsutvalg for institusjoner mv. i 
Bydel Sagene, Sagenehjemmet 6.6.2005 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag: 
 
VEDTAK (enstemmig): 
Bydelsutvalget tar protokoll fra møte den 6.6.2005 i tilsynsutvalget ved Sagenehjemmet til 
orientering. 
 



 
 

BU-sak 05/85 Protokoll fra møte i tilsynsutvalg for institusjoner mv. i 
Bydel Sagene, Kingosgate bo- og rehabiliteringssenter 7.2.2005 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag: 
 
VEDTAK (enstemmig): 
 
ydelsutvalget tar protokoll fra tilsynsutvalgets uanmeldte besøk den 7.2.2005 ved Kingosgate 
bo- og rehabiliteringssenter og administrasjonenes redegjørelse til orientering. 
 
 
 
 



 
 

BU-sak 05/86 VALG AV MEDLEMMER TIL BARNE- OG 
UNGDOMSRÅDET 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
VEDTAK: 
 
Til nye medlemmer av Barn- og ungdomsrådet velges: 
 
Peter Hedstein  Hammergata 6 
Kim Sidenius  Lilleborggata 6a 
Stine Freire Aarhus Pontoppidans gate 11a. 
 
 
 
 
 



 
 

BU-sak 05/87 VIRKNINGEN AV KOMMUNENS FORSKRIFT OM 
ÅPNINGSTIDER FOR SERVERINGSSTEDER 
 
Eli Marie Åsen – AP, Hans Otto Watne – FRP hadde ordet i saken. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
Til høringsbrev av 25.08.2005 fra Byrådsavdeling for næring og kultur angående virkning av 
kommunens forskrift om åpningstider for serveringssteder, uttaler Bydelsutvalget: 
 
”Serveringssteder skal i utgangspunktet være positive i den forstand at de fremmer trivsel og 
sosialt samvær. Forhold i og omkring serveringsstedene kan imidlertid ha negative 
konsekvenser, og da særlig for de nærmeste naboene. Støy har vært hovedproblemet, men 
også forsøpling, ubehagelig lys om kvelden/natten samt røyking og røyklukt kan være 
problematisk. Det sistnevnte er ikke minst aktualisert gjennom innstramninger i 
tobakkskadeloven, og en betydelig økning i antall steder med uteservering, også på 
helårsbasis. Bydel Sagene har jevnlig mottatt henvendelser og klager fra publikum 
vedrørende disse problemstillingene. Henvendelsene har i hovedsak vært knyttet til enkelte 
serveringssteder i nær beliggenhet til boliger (spesielt i Vogts gate). 
 
Åpningstidsforskriften av 07.05.2003 medførte at Bydel Sagene ble definert som område 
utenfor sentrum. Serveringsstedene har derfor åpningstid til 0100 (inne) og 2200 (ute) i 
områder med boliger. Tidligere var det ulike åpningstider avhengig av om serveringsstedene 
lå i ”trafikkområder” eller ”boligområder”. Etter innføring av disse forskriftene har det vært 
en klar nedgang i klager fra publikum. De nye forskriftene anses å ha positive helsemessige 
konsekvenser foruten å medføre et forenklet regelverk. Det bør i utgangspunktet ikke gis 
dispensasjon for senere åpningstid til serveringssteder som ligger i boligområder. Foruten 
øket miljøbelastning for beboerne, vil dette kunne få en uheldig ”smitteeffekt” i forhold til 
andre serveringssteder. Det bør imidlertid kunne gis dispensasjoner til enkeltarrangementer 
etter begrunnet søknad. 
 
De nye forskriftene tilsier at serveringssteder som ikke ligger i boligområder kan ha 
åpningstid til kl 0300 (inne) og 2400 (ute). Dette er aktuelt for enkelte serveringssteder i 
Bydel Sagene. Det bør stilles klare og konsekvente krav til hvilke områder som kan defineres 
til å være utenfor boligområder. Serveringsstedes egen oppfatning kan ikke være avgjørende. 
Det er viktig at det ikke skjer en glidning i utviklingen. Videre må det være anledning til å 
revurdere åpningstidene om det kommer berettigede klager fra publikum, for eksempel 
angående miljømessige forhold som ikke var forutsett.   
 
Konklusjon: 
Åpningstidsforskriften av 07.05.2003 anses som fornuftig ut fra blant annet helsemessige 
vurderinger. Det er ikke ønskelig at sentrumssonen utvides til å omfatte Bydel Sagene. 
Åpnings- og skjenketidene i boligområder, inne og ute, fremstår som hensiktsmessige. Ingen 
vektige grunner tilsier endring. ”Boligområder utenfor sentrum” bør avgrenses entydig, og 
avgrensningen følges konsekvent. 
 
 



 
 

 
 
 
Bydelsutviklingskomiteens behandling: 
 
Eli Marie Åsen – AP foreslo følgende endring til siste setning i første avsnitt s. 102: 
”Det bør imidlertid kunne gis dispensasjoner i spesielle tilfeller og i forhold til 
enkeltarrangementer etter begrunnet søknad.” 
 
Eli Marie Åsen – AP foreslo følgende tillegg etter første setning i andre avsnitt s. 102: 
”Forskriftene gir også adgang til utvidet åpningstid i spesielle tilfeller. Utvidet åpningstid er 
aktuelt for enkelte serveringssteder i Bydel Sagene.” 
 
Paul Aage Aasheim – H foreslo følgende endring til første setning under konklusjonen: 
”Åpningstidsforskriften av 07.05.2003 vurderes som hensiktsmessig ut fra blant annet 
helsemessige vurderinger.” 
 
SV med fl. foreslo å utelate siste setning i konklusjonen. 
 
 
Votering: 
 
Forslagene fra AP, forslag fra H og forslag fra SV med fl. ble enstemmig vedtatt.  
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt med de endringer fra AP, H og SV med fl.  
 
 
 
Etter dette er Bydelsutviklingskomiteens vedtak: 
 
Bydelsutviklingskomiteen tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak: 
 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Til høringsbrev av 25.08.2005 fra Byrådsavdeling for næring og kultur angående virkning av 
kommunens forskrift om åpningstider for serveringssteder, uttaler Bydelsutvalget: 
 
”Serveringssteder skal i utgangspunktet være positive i den forstand at de fremmer trivsel og 
sosialt samvær. Forhold i og omkring serveringsstedene kan imidlertid ha negative 
konsekvenser, og da særlig for de nærmeste naboene. Støy har vært hovedproblemet, men 
også forsøpling, ubehagelig lys om kvelden/natten samt røyking og røyklukt kan være 
problematisk. Det sistnevnte er ikke minst aktualisert gjennom innstramninger i 
tobakkskadeloven, og en betydelig økning i antall steder med uteservering, også på 
helårsbasis. Bydel Sagene har jevnlig mottatt henvendelser og klager fra publikum 
vedrørende disse problemstillingene. Henvendelsene har i hovedsak vært knyttet til enkelte 
serveringssteder i nær beliggenhet til boliger (spesielt i Vogts gate). 
 



 
 

Åpningstidsforskriften av 07.05.2003 medførte at Bydel Sagene ble definert som område 
utenfor sentrum. Serveringsstedene har derfor åpningstid til 0100 (inne) og 2200 (ute) i 
områder med boliger. Tidligere var det ulike åpningstider avhengig av om serveringsstedene 
lå i ”trafikkområder” eller ”boligområder”. Etter innføring av disse forskriftene har det vært 
en klar nedgang i klager fra publikum. De nye forskriftene anses å ha positive helsemessige 
konsekvenser foruten å medføre et forenklet regelverk. Det bør i utgangspunktet ikke gis 
dispensasjon for senere åpningstid til serveringssteder som ligger i boligområder. Foruten 
øket miljøbelastning for beboerne, vil dette kunne få en uheldig ”smitteeffekt” i forhold til 
andre serveringssteder. Det bør imidlertid kunne gis dispensasjoner i spesielle tilfeller og i 
forhold til enkeltarrangementer etter begrunnet søknad. 
 
De nye forskriftene tilsier at serveringssteder som ikke ligger i boligområder kan ha 
åpningstid til kl 0300 (inne) og 2400 (ute). Forskriftene gir også adgang til utvidet åpningstid 
i spesielle tilfeller. Utvidet åpningstid er aktuelt for enkelte serveringssteder i Bydel Sagene. 
Det bør stilles klare og konsekvente krav til hvilke områder som kan defineres til å være 
utenfor boligområder. Serveringsstedets egen oppfatning kan ikke være avgjørende. Det er 
viktig at det ikke skjer en glidning i utviklingen. Videre må det være anledning til å 
revurdere åpningstidene om det kommer berettigede klager fra publikum, for eksempel 
angående miljømessige forhold som ikke var forutsett.   
 
Konklusjon: 
Åpningstidsforskriften av 07.05.2003 vurderes som hensiktsmessig ut fra blant annet 
helsemessige vurderinger. Det er ikke ønskelig at sentrumssonen utvides til å omfatte Bydel 
Sagene. Åpnings- og skjenketidene i boligområder, inne og ute, fremstår som 
hensiktsmessige. Ingen vektige grunner tilsier endring. 
 
 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
 
Bydelsutviklingskomiteens forslag ble lagt til grunn. 
 
Eli Marie Åsen – AP foreslo følgende endringer: 
siste setning i tredje avsnitt skal endres til: ” Det bør imidlertid kunne gis dispensasjoner der 
særlige grunner foreligger og i forhold til enkeltarrangementer etter begrunnet søknad.” 
andre setning i fjerde avsnitt skal endres til: ” Forskriftene gir også adgang til utvidet 
åpningstid der særlige grunner foreligger.” 
 
Bydelsdirektørens forslag med endringer fra Bydelsutviklingskomiteen og endringer fra Eli 
Marie Åsen – AP ble enstemmig vedtatt.  
 
 



 
 

Etter dette er Bydelsutvalgets vedtak: 
 
VEDTAK: 
 
Til høringsbrev av 25.08.2005 fra Byrådsavdeling for næring og kultur angående virkning av 
kommunens forskrift om åpningstider for serveringssteder, uttaler Bydelsutvalget: 
 
”Serveringssteder skal i utgangspunktet være positive i den forstand at de fremmer trivsel og 
sosialt samvær. Forhold i og omkring serveringsstedene kan imidlertid ha negative 
konsekvenser, og da særlig for de nærmeste naboene. Støy har vært hovedproblemet, men 
også forsøpling, ubehagelig lys om kvelden/natten samt røyking og røyklukt kan være 
problematisk. Det sistnevnte er ikke minst aktualisert gjennom innstramninger i 
tobakkskadeloven, og en betydelig økning i antall steder med uteservering, også på 
helårsbasis. Bydel Sagene har jevnlig mottatt henvendelser og klager fra publikum 
vedrørende disse problemstillingene. Henvendelsene har i hovedsak vært knyttet til enkelte 
serveringssteder i nær beliggenhet til boliger (spesielt i Vogts gate). 
 
Åpningstidsforskriften av 07.05.2003 medførte at Bydel Sagene ble definert som område 
utenfor sentrum. Serveringsstedene har derfor åpningstid til 0100 (inne) og 2200 (ute) i 
områder med boliger. Tidligere var det ulike åpningstider avhengig av om serveringsstedene 
lå i ”trafikkområder” eller ”boligområder”. Etter innføring av disse forskriftene har det vært 
en klar nedgang i klager fra publikum. De nye forskriftene anses å ha positive helsemessige 
konsekvenser foruten å medføre et forenklet regelverk. Det bør i utgangspunktet ikke gis 
dispensasjon for senere åpningstid til serveringssteder som ligger i boligområder. Foruten 
øket miljøbelastning for beboerne, vil dette kunne få en uheldig ”smitteeffekt” i forhold til 
andre serveringssteder. Det bør imidlertid kunne gis dispensasjoner der særlige grunner 
foreligger og i forhold til enkeltarrangementer etter begrunnet søknad. 
 
De nye forskriftene tilsier at serveringssteder som ikke ligger i boligområder kan ha 
åpningstid til kl 0300 (inne) og 2400 (ute). Forskriftene gir også adgang til utvidet åpningstid 
der særlige grunner foreligger. Utvidet åpningstid er aktuelt for enkelte serveringssteder i 
Bydel Sagene. Det bør stilles klare og konsekvente krav til hvilke områder som kan defineres 
til å være utenfor boligområder. Serveringsstedets egen oppfatning kan ikke være 
avgjørende. Det er viktig at det ikke skjer en glidning i utviklingen. Videre må det være 
anledning til å revurdere åpningstidene om det kommer berettigede klager fra publikum, for 
eksempel angående miljømessige forhold som ikke var forutsett.   
 
Konklusjon: 
Åpningstidsforskriften av 07.05.2003 vurderes som hensiktsmessig ut fra blant annet 
helsemessige vurderinger. Det er ikke ønskelig at sentrumssonen utvides til å omfatte Bydel 
Sagene. Åpnings- og skjenketidene i boligområder, inne og ute, fremstår som 
hensiktsmessige. Ingen vektige grunner tilsier endring. 
 



 
 

BU-sak 05/88 HØRING - FORSLAG TIL ENDRING AV 
FORSKRIFT 07. MAI 2003 NR 1895 OM TILDELING AV KOMMUNAL 
BOLIG  OSLO KOMMUNE, OSLO - NYTT FJERDE LEDD I § 2 
 
Hans Otto Watne – FRP, Eldar Hansson – RV, Tone Opdahl – V, Bente Riis – helse- og 
sosialsjef, Eli Marie Åsen – AP, Gerd Vollset – SV, Erik Wilvang – H, Hans Otto Watne – 
FRP, Tone Tellevik Dahl - AP hadde ordet i saken. 
 
Bydelsdirektørens forslag til høringsuttalelse: 
 
Bydel Sagene har nå i overkant av 2000 kommunale boliger forvaltet av Boligbygg Oslo KF. 
Boligkontoret tildelte 355 leiligheter i 2004. Ventelisten pr 31.12.04 var på 99 
personer/husstander. Pr 1.8.05 er det tildelt 167 leiligheter hittil i år og 93 
personer/husstander står på venteliste. 
 
Bydelen opplever at tilgangen på leiligheter i år har avtatt i løpet av året grunnet at 
Boligbygg har lite midler til å pusse opp og istandsette leiligheter. Likevel vet vi at mange 
leiligheter står ledige i bydelen og er under oppussing eller er vurdert til å være for 
kostnadskrevende å pusse opp. Det er uheldig at disse leilighetene ikke settes i stand, slik at 
bydelens kvalifiserte søkere som står på venteliste kan få flyttet inn i disse. 
 
Boligkontoret har siden bydelen fikk tildelingsrett på boligene kun frasagt seg 3 leiligheter. 
2 av disse er overlatt til Ungbo for tildeling, og 1 leilighet var ikke mulig å tildele grunnet 
manglende tilgang på bad/dusj og ellers var i en elendig forfatning. Denne leiligheten ble 
holdt ledig inntil den ble totalrenovert og sammenslått med naboleilighet like etterpå. 
 
Bydelen har den praksis at en forsøker i det lengste å tildele de leiligheter Boligbygg stiller 
til disposisjon som er i akseptabel stand. Standarden varierer fra topp oppusset til mer 
nedslitt. Erfaringen viser likevel at  de fleste leilighetene blir tildelt til de som står på 
bydelens ventelister. 
 
Boligbygg er ansvarlig for å tilby leiligheter som er i helsemessig forsvarlig stand og 
oppfyller plan- og bygningslovens krav. Dersom leiligheten ikke gjør det, skal den ikke 
tildeles noen. 
 
Er den i en slik stand at den kan leies ut, er det bydelenes ansvar etter regelverket å leie den 
ut til kvalifiserte søkere på venteliste. Bydelen har derfor den holdning at leiligheter som er 
beboelig bør beboes av egne kvalifiserte søkere fremfor andre leietakere. Dersom leiligheten 
er ubeboelig, er den det for alle, ikke bare for våre søkere. Det er derfor vanskelig for 
bydelen å se at det er behov for en slik forskriftsendring med tanke på denne type 
situasjoner. 
 
Bydelen er ellers skeptisk til at Boligbygg skal få leie ut til andre beboere som i 
utgangspunktet ikke kvalifiserer til den kommunale bostøtteordningen (BKB). Dette vil 
kunne representere et økt press på bydelens sosialhjelpsbudsjett.  Det er sannsynlig at den 
foreslåtte forskriftsendringen vil føre til økt klientimport og en netto klientvekst for bydeler 
med mange kommunale boliger.  Når bydelen får inn nye leietakere i slike leieforhold for 



 
 

kortere perioder, vil dette binde bydelen opp i senere behandlinger av søknader om 
sosialhjelp og kommunal bolig.  
 
Bydelen er også redd for signaleffekten det vil gi at noen leietakere som ikke kvalifiserer 
”sniker” i køen på boligmarkedet når vi har så lange ventelister som vi har.  
 
Konklusjon: 
Bydelsutvalget vurderer den foreslåtte forskriftsendring som uhensiktsmessig i forhold til et 
overordnet mål om at alle leiligheter skal være bosatt av kvalifiserte leietakere. En økning av 
antallet midlertidige boforhold vil kunne ha negativ effekt på mål om utvikling av 
bærekraftige bomiljøer i den kommunale boligmassen. En økning av andelen midlertidig 
bosatte vil også utløse merkostnader på bydelens sosialhjelspsbudsjett og merbelastninger på 
en allerede belastet sosialtjeneste.  Bydelsutvalget er også opptatt av signaleffekten den 
foreslåtte endringen vil ha for boligsøkende som står på venteliste for tildeling av leilighet. 
 
Bydelsutvalget støtter ikke den foreslåtte vedtektsendring. 
 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
 
Hans Otto Watne – FRP fremmet følgende forslag til vedtak: 
 
”Bydel Sagene oppfatter at de boliger som foreslås unntatt forskriften er objekter som faller i 
en gråsone mellom en nedre grense for hva som sikkerhetsmessig og helsemessig kan 
oppfattes som beboelig, og den minimumsstandard som bydelene og Ungbo forventer av en 
bolig for å kunne tildele den sine klienter. Bydelsutvalget forventer av Boligbygg Oslo KF at 
antallet slike objekter i Sagene til enhver tid er så lite som overhodet mulig og at tilstanden 
kun er av midlertidig karakter forut for oppussing eller salg av objektet. Under en slik 
forutsetning kan bydelsutvalget slutte seg til den foreslåtte vedtektsendringen.” 
 
Bydelsdirektørens forslag ble vedtatt med 12 stemmer (4AP/5SV/2H/1V) mot 3 stemmer 
(2FRP/1RV).  
 
FRPs forslag falt med 12 stemmer (4AP/5SV/2H/1V) mot 3 stemmer (2FRP/1RV). 
 
 
Etter dette er Bydelsutvalgets vedtak: 
 
VEDTAK: 
 
Bydel Sagene har nå i overkant av 2000 kommunale boliger forvaltet av Boligbygg Oslo KF. 
Boligkontoret tildelte 355 leiligheter i 2004. Ventelisten pr 31.12.04 var på 99 
personer/husstander. Pr 1.8.05 er det tildelt 167 leiligheter hittil i år og 93 
personer/husstander står på venteliste. 



 
 

Bydelen opplever at tilgangen på leiligheter i år har avtatt i løpet av året grunnet at 
Boligbygg har lite midler til å pusse opp og istandsette leiligheter. Likevel vet vi at mange 
leiligheter står ledige i bydelen og er under oppussing eller er vurdert til å være for 
kostnadskrevende å pusse opp. Det er uheldig at disse leilighetene ikke settes i stand, slik at 
bydelens kvalifiserte søkere som står på venteliste kan få flyttet inn i disse. 
 
Boligkontoret har siden bydelen fikk tildelingsrett på boligene kun frasagt seg 3 leiligheter. 
2 av disse er overlatt til Ungbo for tildeling, og 1 leilighet var ikke mulig å tildele grunnet 
manglende tilgang på bad/dusj og ellers var i en elendig forfatning. Denne leiligheten ble 
holdt ledig inntil den ble totalrenovert og sammenslått med naboleilighet like etterpå. 
 
Bydelen har den praksis at en forsøker i det lengste å tildele de leiligheter Boligbygg stiller 
til disposisjon som er i akseptabel stand. Standarden varierer fra topp oppusset til mer 
nedslitt. Erfaringen viser likevel at  de fleste leilighetene blir tildelt til de som står på 
bydelens ventelister. 
 
Boligbygg er ansvarlig for å tilby leiligheter som er i helsemessig forsvarlig stand og 
oppfyller plan- og bygningslovens krav. Dersom leiligheten ikke gjør det, skal den ikke 
tildeles noen. 
 
Er den i en slik stand at den kan leies ut, er det bydelenes ansvar etter regelverket å leie den 
ut til kvalifiserte søkere på venteliste. Bydelen har derfor den holdning at leiligheter som er 
beboelig bør beboes av egne kvalifiserte søkere fremfor andre leietakere. Dersom leiligheten 
er ubeboelig, er den det for alle, ikke bare for våre søkere. Det er derfor vanskelig for 
bydelen å se at det er behov for en slik forskriftsendring med tanke på denne type 
situasjoner. 
 
Bydelen er ellers skeptisk til at Boligbygg skal få leie ut til andre beboere som i 
utgangspunktet ikke kvalifiserer til den kommunale bostøtteordningen (BKB). Dette vil 
kunne representere et økt press på bydelens sosialhjelpsbudsjett.  Det er sannsynlig at den 
foreslåtte forskriftsendringen vil føre til økt klientimport og en netto klientvekst for bydeler 
med mange kommunale boliger.  Når bydelen får inn nye leietakere i slike leieforhold for 
kortere perioder, vil dette binde bydelen opp i senere behandlinger av søknader om 
sosialhjelp og kommunal bolig.  
 
Bydelen er også redd for signaleffekten det vil gi at noen leietakere som ikke kvalifiserer 
”sniker” i køen på boligmarkedet når vi har så lange ventelister som vi har.  
Konklusjon: 
Bydelsutvalget vurderer den foreslåtte forskriftsendring som uhensiktsmessig i forhold til et 
overordnet mål om at alle leiligheter skal være bosatt av kvalifiserte leietakere. En økning av 
antallet midlertidige boforhold vil kunne ha negativ effekt på mål om utvikling av 
bærekraftige bomiljøer i den kommunale boligmassen. En økning av andelen midlertidig 
bosatte vil også utløse merkostnader på bydelens sosialhjelspsbudsjett og merbelastninger på 
en allerede belastet sosialtjeneste.  Bydelsutvalget er også opptatt av signaleffekten den 
foreslåtte endringen vil ha for boligsøkende som står på venteliste for tildeling av leilighet. 
 
Bydelsutvalget støtter ikke den foreslåtte vedtektsendring. 
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BU-sak 05/89 Vitaminveien 7 og 9, Storo storsenter - planforslag til 
offentlig ettersyn 
 
Ole Jørgen Nyhagen – SV, Tone Opdahl – V, Eli Marie Åsen – AP, Erik Wilvang – H, Hans 
Otto Watne- FRP, Eldar Hansson – RV, Jan Fredrik Pedersen – SV, Gunnar Kristian Olsen – 
FRP, Jon Gjønnes – AP hadde ordet i saken. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
Bydelsutvalget slutter seg til administrasjonens forhåndsuttalelse av 28.10.2004 og 
høringsuttalelse av 12.09.2005 vedrørende omregulering av Vitaminveien 7 og 9, Storo 
storsenter. Det foreliggende planforslaget frarådes. 
Bydelsutvalget anbefaler at det i forbindelse med omregulering av Storo storsenter 
utarbeides en grundig konsekvensutredning som tar for seg forhold knyttet til handel, miljø, 
samferdsel og stedsutvikling.  
Bydelsutvalget anbefaler at en videreutvikling av Storo storsenter har som utgangspunkt at 
senteret skal henvende seg mot fortauet, og at det legges ytterligere til rette for benyttelse av 
sykkel eller kollektivtransport ved besøk til senteret. 
Bydelsutvalget fraråder økt areal til forretning på Storo storsenter, da det antas at dette vil 
forverre betingelsene for etablering og opprettholdelse av handel i strøksgater som Vogts 
gate og Arendalsgata. 
Bydelsutvalget fraråder på det sterkeste en økning i antall parkeringsplasser tilknyttet Storo 
storsenter, siden økt biltrafikk i området vil få negative miljøkonsekvenser (støy og 
luftforurensning) og hindre god fremkommelighet på gatenettet. Flere parkeringsplasser vil 
også føre til handelslekkasje fra områder utenfor gangavstand. 
 
 
Bydelsutviklingskomiteens behandling: 
 
Paul Aage Aasheim – H foreslo nytt punkt 6: 
”Bydelsutvalget er kritiske til en videreutvikling av Storo storsenter uten å se det i 
sammenheng med et fremtidig forretningssenter i tilknytning til Grefsen stasjonsby. Dersom 
det åpnes for en storstilt utbygging, kan det blokkere helhetlig utbygging av hele Storo-
området for svært lang tid fremover.” 
 
Paul Aage Aasheim – H foreslo nytt punkt 7: 
”BU er skeptisk til at Storo senter utvides uten at det vurderes å bygge boliger, for eksempel 
seniorboliger i bygningskomplekset.” 
 
Votering: 
 
Pkt. 1-3 i bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Pkt. 4 i bydelsdirektørens forslag ble vedtatt med 5 stemmer (2AP/1SV/1H/1RV) mot 2 
stemmer (1FRP/1V). 
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Pkt. 5 i bydelsdirektørens forslag ble vedtatt med 6 stemmer (2AP/1SV/1H/1RV/1V) mot 1 
stemme (1FRP). 
 
Høyres forslag til nytt pkt. 6 ble vedtatt med 5 stemmer (2AP/1SV/1H/1RV) mot 2 stemmer 
(1FRP/1V). 
 
Høyres forslag til nytt pkt. 7 ble vedtatt med 6 stemmer (2AP/1SV/1H/1RV/1V) mot 1 
stemme (1FRP). 
 
 
Etter dette er Bydelsutviklingskomiteens vedtak: 
 
Bydelsutviklingskomiteen tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende 
VEDTAK: 
 
Bydelsutvalget slutter seg til administrasjonens forhåndsuttalelse av 28.10.2004 og 
høringsuttalelse av 12.09.2005 vedrørende omregulering av Vitaminveien 7 og 9, Storo 
storsenter. Det foreliggende planforslaget frarådes. 
Bydelsutvalget anbefaler at det i forbindelse med omregulering av Storo storsenter 
utarbeides en grundig konsekvensutredning som tar for seg forhold knyttet til handel, miljø, 
samferdsel og stedsutvikling. 
Bydelsutvalget anbefaler at en videreutvikling av Storo storsenter har som utgangspunkt at 
senteret skal henvende seg mot fortauet, og at det legges ytterligere til rette for benyttelse av 
sykkel eller kollektivtransport ved besøk til senteret. 
Bydelsutvalget fraråder økt areal til forretning på Storo storsenter, da det antas at dette vil 
forverre betingelsene for etablering og opprettholdelse av handel i strøksgater som Vogts 
gate og Arendalsgata. 
Bydelsutvalget fraråder på det sterkeste en økning i antall parkeringsplasser tilknyttet Storo 
storsenter, siden økt biltrafikk i området vil få negative miljøkonsekvenser (støy og 
luftforurensning) og hindre god fremkommelighet på gatenettet. Flere parkeringsplasser vil 
også føre til handelslekkasje fra områder utenfor gangavstand. 
Bydelsutvalget er kritiske til en videreutvikling av Storo storsenter uten å se det i 
sammenheng med et fremtidig forretningssenter i tilknytning til Grefsen stasjonsby. Dersom 
det åpnes for en storstilt utbygging, kan det blokkere helhetlig utbygging av hele Storo-
området for svært lang tid fremover. 
BU er skeptisk til at Storo senter utvides uten at det vurderes å bygge boliger, for eksempel 
seniorboliger i bygningskomplekset. 
 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
 
Bydelsutviklingskomiteens forslag ble lagt til grunn for behandlingen. 
 
Bydelsdirektørens pkt. 1 ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsdirektørens pkt. 2 ble vedtatt med 12 stemmer (4AP/5SV/2H/1RV) mot 3 stemmer 
(2FRP/1V). 
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Bydelsdirektørens pkt. 3 ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsdirektørens pkt. 4 ble vedtatt med 10 stemmer (4AP/5SV/1RV) mot 5 stemmer 
(stemmer (2H/2FRP/1V). 
 
Bydelsdirektørens pkt. 5 ble vedtatt med 9 stemmer (4AP/5SV) mot 6 stemmer 
(2H/2FRP/1RV/1V). 
Bydelsutviklingskomiteens pkt. 6 og 7 ble vedtatt med 12 stemmer (4AP/5SV/2H/1RV) mot 
3 stemmer (2FRP/1V). 
 
Etter dette er Bydelsutvalgets vedtak: 
 
VEDTAK: 
Bydelsutvalget slutter seg til administrasjonens forhåndsuttalelse av 28.10.2004 og 
høringsuttalelse av 12.09.2005 vedrørende omregulering av Vitaminveien 7 og 9, Storo 
storsenter. Det foreliggende planforslaget frarådes. 
Bydelsutvalget anbefaler at det i forbindelse med omregulering av Storo storsenter 
utarbeides en grundig konsekvensutredning som tar for seg forhold knyttet til handel, miljø, 
samferdsel og stedsutvikling. 
Bydelsutvalget anbefaler at en videreutvikling av Storo storsenter har som utgangspunkt at 
senteret skal henvende seg mot fortauet, og at det legges ytterligere til rette for benyttelse av 
sykkel eller kollektivtransport ved besøk til senteret. 
Bydelsutvalget fraråder økt areal til forretning på Storo storsenter, da det antas at dette vil 
forverre betingelsene for etablering og opprettholdelse av handel i strøksgater som Vogts 
gate og Arendalsgata. 
Bydelsutvalget fraråder på det sterkeste en økning i antall parkeringsplasser tilknyttet Storo 
storsenter, siden økt biltrafikk i området vil få negative miljøkonsekvenser (støy og 
luftforurensning) og hindre god fremkommelighet på gatenettet. Flere parkeringsplasser vil 
også føre til handelslekkasje fra områder utenfor gangavstand. 
Bydelsutvalget er kritiske til en videreutvikling av Storo storsenter uten å se det i 
sammenheng med et fremtidig forretningssenter i tilknytning til Grefsen stasjonsby. Dersom 
det åpnes for en storstilt utbygging, kan det blokkere helhetlig utbygging av hele Storo-
området for svært lang tid fremover. 
BU er skeptisk til at Storo senter utvides uten at det vurderes å bygge boliger, for eksempel 
seniorboliger i bygningskomplekset. 
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BU-sak 05/90 ALTERNATIVE MODELLER FOR IKT-
ORGANISERING I BYDELENE - HØRING 
 
Bydelsutvalget sluttet seg enstemmig til bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Bydelsutvalget slutter seg til Bydelsdirektørens uttalelse av 14.09.2005 angående alternative 
modeller for IKT-organisering. 
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BU-sak 05/91 Budsjett 2006 - uttalelse til byrådets budsjettforslag 
 
Knut Egger – bydelsdirektør, Tone Tellevik Dahl- AP, Hans Otto Watne – FRP, Eldar 
Hansson – RV, Gerd Vollset – SV, Jon Gjønnes – AP hadde ordet i saken.  
 
BU-leders forslag til uttalelse: 
 
RAMMEN OG SALDERINGSBEHOVET  
Bydelen har beregnet at det samlede salderingsbehovet i 2005 ble om lag 70 millioner (jfr 
brev fra bydelen desember 2004). Dette kuttet varslet både direktør og bydelsutvalg om ved 
budsjettbehandlingen i fjor var umulig å klare på 12 mnd. Årets budsjettprognose på 20 mill i 
merforbruk bekrefter våre bekymringer fra i fjor.  
 
Av Byrådets budsjettforslag for 2006 fremkommer det et rammekutt for Bydel Sagene på ca. 
28 millioner kroner. I realiteten er reduksjonen på 33 mill, eller 5,6 % av rammen. Avviket 
skyldes at økte bevilgninger til psykisk helse og kostnadskrevende brukere fremstilles som 
økning, mens tilsvarende midler ble tildelt i år. For 2005 var tallet 12 %, noe som var det 
største %-kuttet en bydel har fått så lenge bydelssystemet har eksistert i Oslo. 
 
Videre er sosialhjelpsrammen redusert med 7.1 %, eller 5.9 millioner kroner. Denne 
reduksjonen gjør det vanskelig for bydelen å omdisponere 8 mill til aktive tiltak m.v. slik vi 
har gjort i år. Samlet sett beregnes Bydel Sagenes salderingsbehov seg til 60 millioner 
kroner. 
 
Bydelsutvalget er glad for at bydelene generelt ikke må kutte ytterligere 200 millioner kroner 
slik kommunens langtidsplan la opp til. Budsjettforslaget for Sagene bydel i 2006 er derfor 
ikke isolert sett ikke av mest dramatiske vi har måttet forholde oss til. Hovedproblemet for 
Bydel Sagene er det dramatiske kuttet vi ble pålagt i 2005 og det faktum at våre innbyggeres 
pleiebehov er mye høyere enn hva som fanges opp i de nye kriteriesettene.  
Budsjettunderskuddet (i 2005) i pleie- og omsorgssektoren i Bydel Sagene, der 
sykehjemssektoren alene står for 8 mill, kan for en stor del forklares ved økende omsorgs- og 
pleiebehov for ”yngre eldre”, det gjelder institusjonsplass så vel som for hjembaserte 
tjenester. Dette er en generell utvikling i Oslo som sådan, som hittil har fått liten 
oppmerksomhet og som slår særlig sterkt ut i vår bydel. Bakgrunn og årsaker, omsorgsbehov 
og tilbud, så vel som forebyggende tiltak, generelt og individuelt, på kort og lang sikt, bør 
drøftes og analyseres for denne gruppen ”yngre eldre”. Dette kan ikke bydelen klare på egen 
hånd. Det trenges forsknings- og utredningsarbeid i samarbeid med andre forvaltningsnivå.  
Bydelsutvalget mener kommunen bør ta et initiativ som sikter mot et slikt prosjekt.  
 
Bydel Sagene har Norges største barnevern ved at 9 % av alle barn i bydelen er i 
barnevernet. De siste årene har kostnadene til barnevernet vært 12-15 mill høyere enn 
kriterietildeling tilsier. Kriteriesettet for FOII er nå foreslått endret slik at vår bydel får noe 
mer enn tidligere, men fortsatt ikke opp mot de beløp vi pr i dag ser behov for. 
Bydelsutvalget vil påpeke at vi er den bydelen som henlegger færrest saker i barnevernet og 
har inntil videre gode tiltakskjeder på bydelsnivå for barneverns barn i tillegg til de mange 
institusjonsplassene vi kjøper.  
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Problemene med merforbruket i 2005, og fortsatt mer enn 5,5 % ytterligere kutt i 2006, vil 
måtte føre til betydelig svekkelse også innenfor denne sektoren.    
 
Etter bydelsutvalgets vurdering er det umulig å gjennomføre en saldering på om lag 60 mill 
millioner kroner i 2006, inkl merforbruket i 2005, uten at betydelige deler av virksomheter 
avvikles raskt og at kvaliteten på lovpålagte tjenester forverres. Det er viktig for 
Bydelsutvalget å få frem konsekvenser for brukere og ansatte til de ansvarlige politikere i 
Bystyret. Derfor denne henvendelsen.  
 
KONSEKVENSER  
Bydel Sagene har i mange år vært en nedtrappingsbydel innenfor eldreomsorg og vil fortsatt 
være det, men det flater nå ut. Dette har bydelsutvalget hele tiden lagt til grunn i sin 
langtidsbudsjettering. Vi har effektivisert våre tjenester hvert år for å møte økte rammekutt 
fra bystyret.  KOSTRA-analyser viser at vi driver meget effektivt både innen barnevern, 
barnehager, sosialtjeneste og pleie- og omsorg. Befolkningsendringene tilsier ytterligere 
reduksjon innen eldreomsorgen, men vi ser et økende behov innenfor pleie og omsorg som 
helhet pga flere yngre pleietrengende. 
 
Kuttlisten på våre tjenester og tilbud for 2005 var tøff. Vi kuttet 20 % av bemanningen i 
sosialtjenesten, 10 % i barnevernet, 10% på helsestasjonen og 10% i administrasjonen. Totalt 
6 % av totalt antall årsverk forsvant i 2005. For 2006 må vi vurdere ytterligere forverring av 
våre lovpålagte tjenester samt vurdere å slutte å gi ikke-lovpålagte tjenester (inkl 
barnehagetilbud). 
 
For å dekke inn et salderingsbehov på ca 60 millioner kroner kan vi bli nødt til å:  
- Redusere kjøp av sykehjemsplasser ut over det som følger av færre eldre. Dette vil redusere 
dekningsgraden, øke ventetiden og øke presset på hjemmetjenesten.  
- Ytterligere kutt av årsverk i hjemmebasert omsorg til tross for at antall brukere ikke går ned 
pga økning i yngre brukergrupper. Dette innebærer f.eks at dagens vask hver 4. uke kan 
forverres til hver 5-6 uke. 
- Nedlegge ett av bydelens to eldresentre  
- Kutte alle tilleggsreiser i TT.  
- Ytterligere kutt i bemanningen for sosialtjenesten. Det er også en fare for at 
sosialhjelpsutgiftene øker ved lavere bemanning.  
- Redusere bemanningen i barnvernet ytterligere 
- Nulle ut kultur- og frivillighetsmidler  
- Nedlegge barneparker 
- Nedlegge alle ungdomsklubbene 
- Stanse barnehageutbyggingen 
- Stanse alt arbeid med LA21 
- Redusere antall møter i Bydelsutvalget, kutte i administrasjonen, dette rammer 
lokaldemokratiet.  
 
Som det fremgår av vår mulige, men høyst realistiske, kuttliste, vil ikke-lovpålagte tilbud 
muligens raderes ut. Kutt i ungdomstilbudene mener vi vil bryte med bystyrets pålegg om å 
skape lokale tiltak for barnevernsbarn. Vi tror at opprettholdelse av ungdomstiltak vil 
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redusere overskridelsene i barnevernet noe, men kan i dag ikke se at vi kan opprettholde for 
mange ikke-lovpålagte tjenester med foreslått ramme..  
Årets budsjett vil gå på bekostning av både kvalitet og tjenestetilbudet i sin alminnelighet og 
flere tilbud kommer trolig til å legges ned. 
 
KONKLUSJON  
Som bystyret ser, står bydelen fortsatt overfor en dramatisk saldering som ligger langt over 
Byrådets løfter om god kvalitet på offentlige velferdsoppgaver.  
Kuttet rammer alle, men i særdeleshet de svakeste i samfunnet, ettersom storparten av 
bydelenes midler går til tjenester og hjelp til denne gruppen. Vi håper at bystyret ikke mener 
at brukerne skal rammes så sterkt som bydelen ser seg nødt til ved å gjennomføre Byrådets 
budsjettforslag.  
Vi ber derfor om at bydelsrammen for 2006 økes betraktelig. 
 
 
 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
 
Hans Otto Watne – FRP foreslo å stryke følgende punkt under Konsekvenser i forslaget: 
”- Stanse barnehageutbyggingen”. 
 
Hans Otto Watne – FRP foreslo å stryke siste setning i forslaget: 
”Vi ber derfor om at bydelsrammen for 2006 økes betraktelig.” 
 
 
Votering: 
BU-leders forslag til uttalelse unntatt FRPs forslag ble enstemmig vedtatt.  
 
Hans Otto Watne – FRP sitt forslag om å stryke følgende punkt under Konsekvenser i 
forslaget: ” Stanse barnehageutbyggingen” falt med mot 10 stemmer (4AP/5SV/1RV) mot 5 
stemmer (2H/2FRP/1V). 
 
Hans Otto Watne – FRP sitt forslag om å stryke siste setning i forslaget falt med 13 stemmer 
(4AP/5SV/2H/1RV/1V) mot 2 stemmer (2 FRP). 
 
Etter dette er Bydelsutvalgets vedtak: 
 
VEDTAK: 
 
RAMMEN OG SALDERINGSBEHOVET  
Bydelen har beregnet at det samlede salderingsbehovet i 2005 ble om lag 70 millioner (jfr 
brev fra bydelen desember 2004). Dette kuttet varslet både direktør og bydelsutvalg om ved 
budsjettbehandlingen i fjor var umulig å klare på 12 mnd. Årets budsjettprognose på 20 mill i 
merforbruk bekrefter våre bekymringer fra i fjor.  
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Av Byrådets budsjettforslag for 2006 fremkommer det et rammekutt for Bydel Sagene på ca. 
28 millioner kroner. I realiteten er reduksjonen på 33 mill, eller 5,6 % av rammen. Avviket 
skyldes at økte bevilgninger til psykisk helse og kostnadskrevende brukere fremstilles som 
økning, mens tilsvarende midler ble tildelt i år. For 2005 var tallet 12 %, noe som var det 
største %-kuttet en bydel har fått så lenge bydelssystemet har eksistert i Oslo. 
 
Videre er sosialhjelpsrammen redusert med 7.1 %, eller 5.9 millioner kroner. Denne 
reduksjonen gjør det vanskelig for bydelen å omdisponere 8 mill til aktive tiltak m.v. slik vi 
har gjort i år. Samlet sett beregnes Bydel Sagenes salderingsbehov seg til 60 millioner 
kroner. 
 
Bydelsutvalget er glad for at bydelene generelt ikke må kutte ytterligere 200 millioner kroner 
slik kommunens langtidsplan la opp til. Budsjettforslaget for Sagene bydel i 2006 er derfor 
ikke isolert sett ikke av mest dramatiske vi har måttet forholde oss til. Hovedproblemet for 
Bydel Sagene er det dramatiske kuttet vi ble pålagt i 2005 og det faktum at våre innbyggeres 
pleiebehov er mye høyere enn hva som fanges opp i de nye kriteriesettene.  
Budsjettunderskuddet (i 2005) i pleie- og omsorgssektoren i Bydel Sagene, der 
sykehjemssektoren alene står for 8 mill, kan for en stor del forklares ved økende omsorgs- og 
pleiebehov for ”yngre eldre”, det gjelder institusjonsplass så vel som for hjembaserte 
tjenester. Dette er en generell utvikling i Oslo som sådan, som hittil har fått liten 
oppmerksomhet og som slår særlig sterkt ut i vår bydel. Bakgrunn og årsaker, omsorgsbehov 
og tilbud, så vel som forebyggende tiltak, generelt og individuelt, på kort og lang sikt, bør 
drøftes og analyseres for denne gruppen ”yngre eldre”. Dette kan ikke bydelen klare på egen 
hånd. Det trenges forsknings- og utredningsarbeid i samarbeid med andre forvaltningsnivå.  
Bydelsutvalget mener kommunen bør ta et initiativ som sikter mot et slikt prosjekt.  
 
Bydel Sagene har Norges største barnevern ved at 9 % av alle barn i bydelen er i 
barnevernet. De siste årene har kostnadene til barnevernet vært 12-15 mill høyere enn 
kriterietildeling tilsier. Kriteriesettet for FOII er nå foreslått endret slik at vår bydel får noe 
mer enn tidligere, men fortsatt ikke opp mot de beløp vi pr i dag ser behov for. 
Bydelsutvalget vil påpeke at vi er den bydelen som henlegger færrest saker i barnevernet og 
har inntil videre gode tiltakskjeder på bydelsnivå for barneverns barn i tillegg til de mange 
institusjonsplassene vi kjøper.  
Problemene med merforbruket i 2005, og fortsatt mer enn 5,5 % ytterligere kutt i 2006, vil 
måtte føre til betydelig svekkelse også innenfor denne sektoren.    
 
Etter bydelsutvalgets vurdering er det umulig å gjennomføre en saldering på om lag 60 mill 
millioner kroner i 2006, inkl merforbruket i 2005, uten at betydelige deler av virksomheter 
avvikles raskt og at kvaliteten på lovpålagte tjenester forverres. Det er viktig for 
Bydelsutvalget å få frem konsekvenser for brukere og ansatte til de ansvarlige politikere i 
Bystyret. Derfor denne henvendelsen.  
 
KONSEKVENSER  
Bydel Sagene har i mange år vært en nedtrappingsbydel innenfor eldreomsorg og vil fortsatt 
være det, men det flater nå ut. Dette har bydelsutvalget hele tiden lagt til grunn i sin 
langtidsbudsjettering. Vi har effektivisert våre tjenester hvert år for å møte økte rammekutt 
fra bystyret.  KOSTRA-analyser viser at vi driver meget effektivt både innen barnevern, 
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barnehager, sosialtjeneste og pleie- og omsorg. Befolkningsendringene tilsier ytterligere 
reduksjon innen eldreomsorgen, men vi ser et økende behov innenfor pleie og omsorg som 
helhet pga flere yngre pleietrengende. 
 
Kuttlisten på våre tjenester og tilbud for 2005 var tøff. Vi kuttet 20 % av bemanningen i 
sosialtjenesten, 10 % i barnevernet, 10% på helsestasjonen og 10% i administrasjonen. Totalt 
6 % av totalt antall årsverk forsvant i 2005. For 2006 må vi vurdere ytterligere forverring av 
våre lovpålagte tjenester samt vurdere å slutte å gi ikke-lovpålagte tjenester (inkl 
barnehagetilbud). 
 
For å dekke inn et salderingsbehov på ca 60 millioner kroner kan vi bli nødt til å:  
- Redusere kjøp av sykehjemsplasser ut over det som følger av færre eldre. Dette vil redusere 
dekningsgraden, øke ventetiden og øke presset på hjemmetjenesten.  
- Ytterligere kutt av årsverk i hjemmebasert omsorg til tross for at antall brukere ikke går ned 
pga økning i yngre brukergrupper. Dette innebærer f.eks at dagens vask hver 4. uke kan 
forverres til hver 5-6 uke. 
- Nedlegge ett av bydelens to eldresentre  
- Kutte alle tilleggsreiser i TT.  
- Ytterligere kutt i bemanningen for sosialtjenesten. Det er også en fare for at 
sosialhjelpsutgiftene øker ved lavere bemanning.  
- Redusere bemanningen i barnvernet ytterligere 
- Nulle ut kultur- og frivillighetsmidler  
- Nedlegge barneparker 
- Nedlegge alle ungdomsklubbene 
- Stanse barnehageutbyggingen 
- Stanse alt arbeid med LA21 
- Redusere antall møter i Bydelsutvalget, kutte i administrasjonen, dette rammer 
lokaldemokratiet.  
 
Som det fremgår av vår mulige, men høyst realistiske, kuttliste, vil ikke-lovpålagte tilbud 
muligens raderes ut. Kutt i ungdomstilbudene mener vi vil bryte med bystyrets pålegg om å 
skape lokale tiltak for barnevernsbarn. Vi tror at opprettholdelse av ungdomstiltak vil 
redusere overskridelsene i barnevernet noe, men kan i dag ikke se at vi kan opprettholde for 
mange ikke-lovpålagte tjenester med foreslått ramme..  
Årets budsjett vil gå på bekostning av både kvalitet og tjenestetilbudet i sin alminnelighet og 
flere tilbud kommer trolig til å legges ned. 
 
KONKLUSJON  
Som bystyret ser, står bydelen fortsatt overfor en dramatisk saldering som ligger langt over 
Byrådets løfter om god kvalitet på offentlige velferdsoppgaver.  
Kuttet rammer alle, men i særdeleshet de svakeste i samfunnet, ettersom storparten av 
bydelenes midler går til tjenester og hjelp til denne gruppen. Vi håper at bystyret ikke mener 
at brukerne skal rammes så sterkt som bydelen ser seg nødt til ved å gjennomføre Byrådets 
budsjettforslag.  
Vi ber derfor om at bydelsrammen for 2006 økes betraktelig. 
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AVSETNING AV MIDLER TIL DEKNING AV KONTINGENTER 
 
 
Bydelsutvalget fattet følgende enstemmige vedtak: 
 
VEDTAK: 
 
Bydelsutvalget ber bydelsdirektør fremme sak i henhold til BUK`s vedtak.   
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25. Spørretime 
 
Spørsmål fra Ole Jørgen Nyhagen – SV: 
”Frivillighetssentralen på Torshov er besluttet nedlagt. Har administrasjonen  
undersøkt mulighetene for at noe av virksomheten kan drives videre, for eksempel  
Torshov eldresenter?” 
 
Spørsmålet ble ved en inkurie ikke behandlet etter reglene. Bydelsdirektøren lager et 
skriftlig svar til budsjettkonferansen.  
 
 
26. Eventuelt 
 
♦ Leder Tone Tellevik Dahl minnet om budsjettkonferansen. Det sendes ut dagsorden 
og ev. oppdaterte sakspapirer i forkant.  
 
♦ Anne Lise Gjesteby – AP fortalte at det er observert salg av hasj blant skolebarn på 
Bjølsen. Det skal visstnok være en gutt med lyst hår og bolleklipp som driver med 
dette. Hun ba administrasjonen informere SLT-koordinatoren Tone Kronquist om det.  
 
 
 
 
Bydel Sagene 
 
Bydelsutvalget 
 
 
Tone Tellevik Dahl    Kaarina Ritson 
 
Leder      møtesekretær 
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